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Αθήνα, σήµερα στις 16 Ιουνίου 2020, ηµέρα Τρίτη και ώρα
14.12’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μετανάστευσης και
Ασύλου: «Κύρωση της Συµφωνίας για την έδρα µεταξύ της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Υποστήρι-
ξης για το Άσυλο (EASO) για τη λειτουργία του επιχειρησιακού
γραφείου της EASO στην Ελλάδα».

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπορούν να
λάβουν τον λόγο µόνο όσοι είχαν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας. Εάν υπάρχει, βέβαια, αντίρρηση, η Ολο-
µέλεια -το έχουµε πει πολλές φορές, να µην το επαναλαµβά-
νουµε- είναι το ανώτατο όργανο, µπορεί να το αλλάξει κ.λπ.. Αν
υπάρχει αντίρρηση, θα εφαρµόσουµε την παράγραφο 4 του άρ-
θρου 108.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν έχει έρθει η
εισηγήτριά µας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα µιλήσουν οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. Εννοείται ότι, όταν µιλήσουν οι
Αρχηγοί των κοµµάτων, δεν θα µιλούν οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-
πρόσωποι. Θα µιλήσουν όλοι οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι,
οι εισηγητές και οι Βουλευτές που έχουν αντίρρηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Να τελειώσω,
κύριε Βίτσα.

Υπέρ του νοµοσχεδίου έχει ψηφίσει η Νέα Δηµοκρατία, ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και το Κίνηµα Αλλαγής, κατά το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας, η Ελληνική Λύση και το ΜέΡΑ25, οπότε είναι και οι
Βουλευτές που έχουν αντίρρηση.

Συµφωνεί το Σώµα µετά από αυτά που είπαµε, σύµφωνα µε το
άρθρο 108; Συµφωνεί, από ό,τι βλέπω, το Σώµα. Δεν µπορούσε
να µη συµφωνεί εξάλλου!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, κύριε

Βίτσα, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Με

συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε, αλλά πώς δεν µπορεί να διαφωνεί
το Σώµα; Κατ’ αρχάς λέτε ότι είναι το άρθρο 112, το οποίο λέει
για το άρθρο 108.

Πρώτον, υπάρχει ένα ζήτηµα αν πρόκειται περί διεθνούς σύµ-
βασης. Είναι σύµβαση του ελληνικού κράτους µε µια Υπηρεσία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που είναι το ένα και το βασικό.

Δεύτερον, για να πας στο άρθρο 108, πρέπει να έχεις από-
φαση και, µάλιστα, οµόφωνη απόφαση της Διάσκεψης των Προ-
έδρων, που αυτό δεν υπάρχει.

Το τρίτο, όµως, και το ουσιαστικό, για να είµαι εντάξει µε αυτό,
είναι ότι ο κύριος Υπουργός στη συζήτηση στην επιτροπή είπε:
«Εντάξει, τι να συζητήσουµε» -βεβαίως, µπορούµε να το συζητή-
σουµε- «γι’ αυτή τη συγκεκριµένη συµφωνία, που έτσι και αλλιώς
και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Δηµοκρατία τη θέλει -δεν ξέρω αν υπάρ-
χει κανένας που διαφωνεί σε αυτό, ίσως το ΚΚΕ κ.λπ.- και να δι-
ευρύνουµε τη συζήτηση…

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ναι, υπάρχει.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Τέλος

πάντων, υπάρχει πλειοψηφία, ας το πω έτσι.
Το βασικό ζήτηµα είναι να µπορέσει να διευρυνθεί η συζήτηση

και να πάρουν µέρος επί ένα πεντάλεπτο -όπως ορίζει ο Κανονι-
σµός- και οι Βουλευτές που το επιθυµούν, µε βάση βέβαια τη
συµφωνία που έχουµε κάνει στη Διάσκεψη των Προέδρων για το
πόσοι Βουλευτές µπορούν να µιλήσουν, έτσι; Και αυτή η συµφω-
νία που έχουµε κάνει είναι µέχρι σαράντα ένας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ακούστε, λοιπόν,
για να συνεννοηθούµε. Θα δώσουµε µια διευκρίνιση. Θα δούµε
εάν πρόκειται περί συµβάσεως, για να έχουµε ανάλογη εφαρ-
µογή του άρθρου 28 του Συντάγµατος κ.λπ.. Είναι µια απλή συµ-
φωνία, η οποία έρχεται µε τη διαδικασία του άρθρου 108, όπως
έχουν έρθει πάµπολλες όλα αυτά τα χρόνια.

Συνεπώς δεν θα στερήσουµε το δικαίωµα από κανέναν από
τους Βουλευτές που επέλεξαν τα κόµµατα, από τους Κοινοβου-
λευτικούς Εκπροσώπους, από τους Αρχηγούς των κοµµάτων και
τους εισηγητές. Ποιο είναι το πρόβληµα;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ωραία,
να ανοίξει…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Η Ολοµέλεια το
αποφασίζει αυτό και εφαρµόζουµε το άρθρο 108 παράγραφοι 4
και 5.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Δεν
διαφωνούµε µε αυτό που είπατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο, λοιπόν,
έχει ο κ. Τσιγκρής…

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

Θ’ ΑΝΑΘΕΩΡΗΤΙΚΗ ΒΟΥΛΗ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
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ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Οι Βου-
λευτές δεν θα µιλήσουν;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα µιλήσουν οι
Βουλευτές από κάθε κόµµα που είχε αντίρρηση. Θα µιλήσει κα-
θένας.

Έτσι είναι, κύριε Βίτσα; Πώς θα το κάνουµε; Θα µιλήσουν και
οι εισηγητές. Είναι συµφωνία, δεν είναι σύµβαση. Θα δείτε ότι
δεν θα υπάρξει θέµα, θα εξαντληθούν…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Μα,
εγώ θέλω να µιλήσω; Μπορώ να µιλήσω; Αυτό είναι το ερώτηµά
µου.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, από ποιο άρθρο προβλέπεται αυτή η διαδικασία; Μπορείτε
να µας πείτε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Υπουργέ,
ζητήσατε τον λόγο; Ορίστε, σας ακούµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Νοµίζω ότι θα διευκολύνω αυτή τη
διαδικαστική συζήτηση απλώς υπενθυµίζοντας ποια ήταν η κοινή
αντίληψη και το συµπέρασµα που προέκυψε από τη συζήτηση
στην επιτροπή.

Πράγµατι, όπως λέτε, πρόκειται για µια συζήτηση περί κυρώ-
σεως µιας συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Ασύλου όσον αφορά την εδώ έδρα
της.

Επειδή, όµως, από τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης -και θα
προσθέσω ορθώς- θεωρήθηκε ότι είναι µια αφορµή για να γίνει
µια ευρύτερη συζήτηση για τη διεθνή πτυχή του µεταναστευτι-
κού, που η Βουλή δεν είχε την ευκαιρία σε προγενέστερες σχε-
τικές συζητήσεις για το µεταναστευτικό να κάνει, απεδέχθην
αυτή την πρόταση.

Μάλιστα, ζήτησα από το Προεδρείο της Βουλής να ληφθεί υπ’
όψιν αυτή η κοινή αντίληψη όλων, για να έχουµε σήµερα µια συ-
ζήτηση που θα επιτρέψει την απαραίτητη ευελιξία προκειµένου
και η κύρωση να ακολουθήσει τη διαδικασία που προβλέπεται,
αλλά και να γίνει ευρύτερη συζήτηση.

Ειλικρινά σας λέω, κύριε Πρόεδρε, πιστεύω ότι είναι απαραί-
τητη αυτή η συζήτηση και είναι µια αφορµή να γίνει σήµερα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εξαιρετικός ο Υπουργός!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Εποµένως είµαι στα χέρια και στη
διάθεσή σας και στις δυνατότητες που παρέχει ο Κανονισµός της
Βουλής, προκειµένου να επιτύχουµε αυτόν τον διπλό µας στόχο:
και να συζητήσουµε για την κύρωση της συµφωνίας αλλά και για
να διευρύνουµε τη συζήτηση για ένα κρίσιµο για τη χώρα και για
τη µεταναστευτική της πολιτική θέµα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Βίτσα, θα

θυµάστε ότι και στη Διάσκεψη των Προέδρων κατ’ επανάληψη
είπαµε ότι όσο διαρκεί ο κορωνοϊός, θα προτείνουν τα κόµµατα
Βουλευτές και δεν θα γίνεται εγγραφή.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μισό λεπτό, κύριε

Τζανακόπουλε.
Δεν έχει προτείνει κανένα κόµµα. Βέβαια, όπως είπα από την

αρχή, λέει ο Κανονισµός για τους αντιλέγοντες Βουλευτές και
έχουν ορίσει τα κόµµατά τους ποιοι θα είναι οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι και οι άλλοι.

Συνεπώς δεν υπάρχει κανένα πρόβληµα. Τι να κάνουµε; Πάρτε
τον λόγο από έναν συνάδελφό σας να µιλήσετε. Τι να πούµε
τώρα; Θα λέµε τα ίδια και τα ίδια. Έχει αποφασιστεί αυτό το
πράγµα µε συµφωνία όλων των κοµµάτων.

Χάνουµε χρόνο, κύριε Βίτσα.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Πρόεδρε, δεν θέλω να δυσκολέψω τη διαδικασία. Θα συµφω-
νήσω. Μπορείτε να επιβεβαιώσετε µε ένα τηλεφώνηµα στη Γραµ-
µατεία του ΣΥΡΙΖΑ, ότι χθες πήγα στη Γραµµατεία ακριβώς για
αυτό το ζήτηµα και στη Γραµµατεία του κόµµατος είπαν αυτό

που είπατε εσείς, αλλά λαθεµένα -δεν το είπατε εσείς λαθεµένα-
ότι ισχύει το τάδε άρθρο και ότι αν θελήσουν να µιλήσουν Βου-
λευτές, έχουν εγγραφεί για να µιλήσουν ο κ. Ψυχογιός και ο υπο-
φαινόµενος, τέλος πάντων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όπως ξέρετε, τα
κόµµατα στέλνουν κατάλογο οµιλητών και εγγράφονται. Εγώ
εδώ δεν έχω κανέναν οµιλητή που να προτείνεται από τα κόµ-
µατα. Έτσι είναι.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Πρόεδρε, το κόµµα είναι ο κ. Τζανακόπουλος ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος και η κ. Αναγνωστοπούλου ως εισηγήτρια. Δεν
είναι οι υπηρεσίες του κόµµατος. Πάλι τα ίδια θα λέµε, σαν τον
Βουλευτή που µου έλεγε: «να κρατήσουµε τη σειρά που λένε οι
υπηρεσίες». Ε, να προεδρεύσουν οι υπηρεσίες να τελειώνουµε!
Να έρχονται να µιλάνε κιόλας οι υπηρεσίες! Δεν γίνεται έτσι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τώρα κάνουµε µία
θεωρητική συζήτηση, αλλά ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι είναι πε-
ριορισµένη η συζήτηση…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θεωρητική είναι αν θα µι-
λήσουν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): …αυτή και τα κόµ-
µατα στέλνουν λίστα. Έτσι γίνεται πάντα. Και η συµφωνία αυτή
στη Διάσκεψη των Προέδρων µεταξύ όλων των κοµµάτων, ήταν
να γίνεται χωρίς…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Πρόεδρε, δεν καταλαβαίνω τώρα γιατί για δύο οµιλητές, στην
ουσία, παραπάνω, απ’ ό,τι βλέπω -δεν ξέρω τι µπορεί να συµβεί-
κάνουµε τέτοια φασαρία. Εντάξει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα δούµε πώς θα
πάει η συζήτηση. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
τον λόγο.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κι εγώ θα ήθελα τον λόγο, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Τζανακόπουλος έχει τον λόγο
για ένα λεπτό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θέλω να σχολιάσω το
τι αποφάσισε η Διάσκεψη των Προέδρων, ούτε το ποιες κινήσεις
έγιναν σε επίπεδο υπηρεσιακό και υπηρεσιών χθες. Αυτή τη
στιγµή έχουµε µία σαφέστατη τοποθέτηση του Υπουργού, ο
οποίος λέει ότι θεωρεί σκόπιµο να διευρυνθεί κατά τι η συζήτηση.
Το ζήτηµα µπορεί να επιλυθεί πάρα πολύ εύκολα µε µια απλή επί-
δειξη ευελιξίας από τη µεριά του Προεδρείου: Να καταθέσουν
τα πολιτικά κόµµατα -εφόσον το επιθυµούν- τώρα στο Προεδρείο
-κατά τη διάρκεια των εισαγωγικών τοποθετήσεων- κατάλογο µε
δύο επιπλέον οµιλητές, για να µπορέσει να συζητηθεί το ζήτηµα
σε όλο του το εύρος, πράγµα το οποίο θεωρώ ότι είναι αναγκαίο,
µε την έννοια ότι πράγµατι δεν είχαµε τη δυνατότητα -και συµ-
φωνώ σε αυτό απολύτως µε τον κ. Κουµουτσάκο- να αναδεί-
ξουµε τις διεθνείς όψεις του µεταναστευτικού σε όλη την
προηγούµενη περίοδο. 

Δεν καταλαβαίνω γιατί επιµένετε, κύριε Πρόεδρε, σε έναν σχο-
λαστικό, εν πάση περιπτώσει, τρόπο διεξαγωγής της διαδικασίας
τη στιγµή που έχει υπάρξει όλο το προηγούµενο διάστηµα τερά-
στια ευελιξία και τεράστια ελαστικότητα στην ερµηνεία του Κα-
νονισµού, για να µπορέσουν να ικανοποιηθούν ανάγκες που
έχουν προκύψει από την πανδηµία. Δείξτε αντίστοιχη ευελιξία και
σε µία συνθήκη που σας ζητά η Αντιπολίτευση, σε συµφωνία µε
την κυβερνητική τοποθέτηση, να υπάρξουν δυο-τρεις ακόµα οµι-
λητές. Δεν είναι τόσο φοβερό, ούτε νοµίζω ότι θα οδηγηθεί η δια-
δικασία να ξεχειλώσει µέσα από µια επίδειξη τέτοιας ευελιξίας
από τη µεριά του Προεδρείου. Απλό είναι. Από κει και πέρα, δεν
καταλαβαίνω τον λόγο για τον οποίο επιµένετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Τζανακό-
πουλε, εγώ είπα τι ισχύει και ποια είναι η συµφωνία. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ποια συµφωνία; Δεν
έχουµε συµφωνία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Στην αρχή, στην
πρώτη παρέµβαση του κ. Βίτσα, είπα ότι θα δούµε και πως αν
χρειαστεί ένας, δύο να µιλήσουν, δεν χάθηκε ο κόσµος. Εγώ,
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όµως, είπα τι προβλέπεται. Και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Δηµοκρατία
και όλα τα άλλα κόµµατα δεν µας έφεραν κατάλογο οµιλητών. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τι σχολαστικισµός είναι
αυτός, κύριε Πρόεδρε;

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ας προχωρή-
σουµε και βλέπουµε, διότι χάνουµε χρόνο χωρίς λόγο. Ας προ-
χωρήσουµε και βλέπουµε πώς θα πάει η συζήτηση.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, θα ήθελα κι εγώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, κυρία
Γιαννακοπούλου, έχετε τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ως Κίνηµα
Αλλαγής θέλουµε να τοποθετηθούµε. 

Εµείς δεν έχουµε αντίρρηση να ακολουθηθεί η διαδικασία που
λέτε, κύριε Πρόεδρε, ούτε, βεβαίως, θα επιµείνουµε. 

Το ερώτηµα, όµως, είναι, κύριε Τζανακόπουλε, για ποιον λόγο
δεν θέσατε αυτό το ζήτηµα στη Διάσκεψη των Προέδρων. Δη-
λαδή, αιφνιδιάζονται τα άλλα κόµµατα, ενώ αυτό και µε βάση τον
Κανονισµό της Βουλής, θα έπρεπε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κανένα κόµµα δεν
έχει αιφνιδιαστεί. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: …στη Διά-
σκεψη των Προέδρων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εδώ και τρεις
µήνες λέµε αυτό το πράγµα. Θα όφειλε το κόµµα σας να µας
φέρει κατάλογο οµιλητών. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Αυτό συνέ-
βαινε και επί ΣΥΡΙΖΑ, κύριε Τζανακόπουλε, αλλά αυτή τη στιγµή
αιφνιδιάζονται και τα άλλα κόµµατα. Να ξέρουµε και να υπάρχει
µία τάξη. Να γνωρίζουµε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Δεν συµφωνή-
σαµε; Είπαµε ότι θα δούµε πώς πάµε...

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για
ένα λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Η κ. Αναγνωστο-
πούλου έχει τον λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε,
επειδή ήµουν στην επιτροπή -και ο Υπουργός το είπε- ο πρό-
εδρος της επιτροπής κ. Χαρακόπουλος δεσµεύτηκε στη λήξη
των εργασιών της επιτροπής -γιατί και ο Υπουργός το αποδέ-
χτηκε- να γίνει διεύρυνση της συζήτησης, επειδή η κύρωση είναι
µία αφορµή για συζήτηση. Δεσµεύτηκε ο κ. Χαρακόπουλος ότι
θα το µεταφέρει στον Πρόεδρο της Βουλής. Δεν έγινε; Αυτό,
όµως, δεν είναι ευθύνη των κοµµάτων. Ήµασταν εδώ. Είναι κα-
ταγεγραµµένο στα Πρακτικά της Βουλής. Μπορείτε να το δείτε.
Τώρα, αν ζητάνε δύο, πέντε επιπλέον Βουλευτές τον λόγο, αυτό
είναι λάθος από τον πρόεδρο της επιτροπής, ενώ ο ίδιος ο
Υπουργός, όπως το είπε και τώρα, είχε συναινέσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Είπα στην αρχή
ότι θα υπάρχει µια ανοχή. Γιατί, λοιπόν, επαναλαµβανόµαστε;

Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο

εδώ και ώρα. Μας αγνοείτε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Μανωλά-

κου, έχετε δίκιο. Ζητώ συγγνώµη. Δεν αγνοώ κανέναν και το ξέ-
ρετε πολύ καλά. Απλώς, εν τη ρύµη του λόγου είπα να πάρει τον
λόγο ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας. Ευχαρίστως θα δώσω
και σε εσάς τον λόγο, αλλά µη λέτε ότι σας αγνοώ.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς θέλουµε να

επιβεβαιώσουµε και όσα είπε ο κύριος Υπουργός και όσα είπαν
οι κύριοι συνάδελφοι. Κοινή συναινέσει και Υπουργού και των
κοµµάτων συνεννοηθήκαµε, συµφωνήσαµε να «ανοίξει» η συζή-
τηση. Γι’ αυτόν τον λόγο ο κύριος Υπουργός µάς έστειλε και ση-
µειώµατα ειδικά µε τις εξελίξεις που υπάρχουν στην Ευρωπαϊκή

Ένωση. Είναι στα Πρακτικά. Μπορείτε να τα συµβουλευτείτε.
Επίσης, µπορείτε να ρωτήσετε και τον πρόεδρο της επιτροπής,
τον κ. Χαρακόπουλο. 

Αν θέλετε, εµείς θεωρήσαµε ότι αυτό έχει αποφασιστεί, γι’
αυτό και στη σηµερινή ηµερήσια διάταξη της Ολοµέλειας γράφει
«σχέδιο νόµου» και στη συνέχεια «κύρωση» και άρα «ανοίγει» µια
διαδικασία σαν να συζητείται νοµοσχέδιο και όχι µία κύρωση. 

Αυτό ήθελα να σας πω και ζητάµε να πάµε µε αυτή τη διαδικα-
σία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Μανωλά-
κου, δεν διαφωνούµε σε αυτά τα οποία λέτε, µε τη διαφορά ότι
τίποτα από αυτά δεν έχει εγγραφεί στο πρακτικό της διασκέ-
ψεως. Δεν είπε κανείς από τα κόµµατα τίποτα. Δεν ήρθε το εισα-
γωγικό έγγραφο, που έρχεται στο Προεδρείο, να αναφέρει
τίποτα και, εν πάση περιπτώσει…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεσµεύει η Διάσκεψη των
Προέδρων την Ολοµέλεια της Βουλής;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αφήστε, κύριε
Τζανακόπουλε, να τελειώσω.

…κανένα κόµµα δεν έστειλε οµιλητές. Παρά ταύτα, από την
πρώτη παρέµβαση του Αντιπροέδρου, του κ. Βίτσα, είπα ότι θα
υπάρξει µια ανοχή να µιλήσουν ένα, δύο άτοµα. Δεν χάθηκε ο
κόσµος. Τι χρειάζεται, όµως, η συζήτηση αυτή; Εγώ είπα τι λέει
ο Κανονισµός.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ο Πρόεδρος της
Ελληνικής Λύσης κ. Βελόπουλος έχει τον λόγο.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Κύριε Πρόεδρε, φάγαµε ένα ηµίωρο. Αν ήµουν στις επι-
χειρήσεις µου, θα είχα απολύσει κόσµο τώρα! Φάγαµε ένα
ηµίωρο και δεν συνεννοηθήκαµε. Αν ισχύει αυτό που είπατε, πρέ-
πει να µιλήσουν αυτοί που έχουν αντιρρήσεις. Αυτό δεν είπατε
στην αρχή; Άρα θα µιλήσει το ΚΚΕ, εµείς και το ΜέΡΑ25. Αν
ισχύει το άλλο που λέτε, ξεκινάµε από την αρχή. Πείτε, όµως, τι
ισχύει. Εγώ δεν κατάλαβα τι ισχύει, κύριε Πρόεδρε.

Εγώ λέω, λοιπόν, ότι αν θέλετε να ισχύσει αυτό που είπατε και
ο Κανονισµός, µιλάνε αυτοί που έχουν αντιρρήσεις και τελειώνει
η ιστορία. Αν δεν ισχύει, πάµε όλοι µαζί. Αποφασίστε όµως.
Θεωρώ ότι η µισή ώρα που φάγαµε τώρα ήταν άνευ λόγου και
αιτίας. Θα είχαν µιλήσει πέντε, έξι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Νοµίζω ότι το ξε-
καθάρισα.

Ο κ. Μπούγας έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι ήταν εύ-

στοχη η τοποθέτησή σας, δεδοµένης, βέβαια, και της βούλησης
της Κυβέρνησης. Παρίσταται ο Υπουργός και µας είπε ποια είναι
η θέληση της Κυβέρνησης. Θα αναφερθώ σε όσα είχαν λεχθεί
στην επιτροπή και επιβεβαιώνω αυτά που είπαν οι συνάδελφοι.
Είχε αποφασιστεί ότι θα γενικευθεί η συζήτηση, για να µπορέ-
σουν να πάρουν τον λόγο όσο το δυνατόν περισσότεροι συνά-
δελφοι το επιθυµούν, προκειµένου να δοθούν οι διεθνείς πτυχές
του µεταναστευτικού ζητήµατος. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, και από την πλευρά της Νέας Δηµοκρατίας
προτείνουµε -χωρίς, βέβαια, να γίνεται κατάχρηση- να πάρουν
τον λόγο οι εισηγητές, οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι και στο
πλαίσιο της διεύρυνσης της συζήτησης να οριοθετηθεί, βέβαια,
µε ευθύνη του Προεδρείου, το όριο της διεύρυνσης. Διότι θα
πρέπει…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Αυτά που γί-
νονται, εκθέτουν τη λειτουργία της Βουλής. Άλλα λέµε εδώ, άλλα
στη Διάσκεψη των Προέδρων…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Στη Διάσκεψη των Προέδρων…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Εκτιθέµεθα!

Συνολικά εκτιθέµεθα.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κυρία συνάδελφε, στη Διάσκεψη των

Προέδρων αποφασίστηκε να γίνει διευρυµένη συζήτηση. Το
Προεδρείο, λοιπόν, θα βάλει το όριο της διεύρυνσης της συζή-
τησης, έτσι ώστε να µη στερηθεί τον λόγο κανένας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πρέπει να
υπάρχει ένας καλύτερος συντονισµός! Τώρα έχει γίνει µπέρ-
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δεµα. Άλλα λέει ο Υπουργός, άλλα η Διάσκεψη, άλλα ο Πρό-
εδρος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Γρηγοριάδης.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ και εγώ τον
λόγο. Δεν έχω µιλήσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Γρηγοριάδης.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µιλήσω ελάχιστα.
Κοιτάξτε, θα πρέπει ό,τι συµφωνούµε να τηρείται και αν δεν

τηρείται να βάζουµε τους όρους από την αρχή. Εµάς οι υπηρε-
σίες της Βουλής µας ενηµέρωσαν χθες ότι ενώ διαφωνούµε θα
έχουµε λόγο µόνο εγώ, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, και
η κ. Μπακαδήµα, ως ειδική αγορήτρια.

Δεχόµαστε κατ’ εξαίρεση να µιλήσουν ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος και ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ δεδοµένου ότι δεν είµα-
στε αντιδηµοκρατικοί, αλλά αν µπουν και άλλοι Βουλευτές
τίθεται θέµα ισοτιµίας και ισονοµίας. Εµείς δεν έχουµε άλλους
Βουλευτές εδώ για να µιλήσουν. Εµείς είµαστε εµείς οι δύο, γιατί
οι υπηρεσίες της Βουλής µας είπαν ότι µόνο εµείς οι δύο έχουµε
δικαίωµα να µιλήσουµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Είναι παρω-
δία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Φτάνει, κύριε
Βίτσα. Θα τα πούµε τώρα. Εγώ το καταλαβαίνω. Μισό λεπτό να
πω κάτι.

Κατ’ αρχάς πρέπει να ξέρετε ότι το Προεδρείο και όχι µόνο ο
Προεδρεύων τώρα, αλλά όλοι οι Πρόεδροι έχουν µία ανοχή και
µια ελαστικότητα στις συζητήσεις. Κανείς δεν έκοψε ποτέ συνα-
δέλφους, κανέναν ποτέ δεν αποκλείσαµε.

Εγώ είπα τι λέει ο Κανονισµός. Εγώ δεν ήµουν στην επιτροπή,
επειδή προεδρεύω τώρα. Και δεν είδα κανένα έγγραφο από τα
κόµµατα να έχουν προτείνει διευρυµένη συζήτηση µε την υπο-
βολή καταλόγου Βουλευτών. 

Παρά ταύτα είπαµε από την αρχή, θα υπάρξει µία ανοχή για
να µιλήσετε. Δεν είναι το θέµα αν θα µπουν δύο. Γιατί άµα πάµε
αναλογικά, δεν µπορεί να πάνε δύο σε όλα τα κόµµατα. Πρέπει
να ειδοποιηθούν και να υπάρξει µια αναλογικότητα. Παρά ταύτα
όµως, ένας-δύο Βουλευτές από κάθε κόµµα, αν χρειάζεται να µι-
λήσουν, θα µιλήσουν. Χάσαµε τώρα µισή ώρα να λέµε το ίδιο
πράγµα. Δεν θα ξανασυζητήσουµε το θέµα αυτό.

Τον λόγο έχει ο κ. Τσιγκρής ως εισηγητής της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

Θα τηρηθεί αυστηρά ο χρόνος των πέντε λεπτών σήµερα.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΣΙΓΚΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου πρώτα και κύρια να αρχίσω µε το να ευχηθώ

καλή επιτυχία σε όλους τους υποψήφιους, Ελληνίδες και Έλλη-
νες, που συµµετέχουν σήµερα στις εξετάσεις και τις επόµενες
ηµέρες στις πανελλαδικές εξετάσεις και, βεβαίως, στα σπίτια
τους, στις οικογένειές τους, που περνάνε µια δύσκολη περίοδο
και στηρίζουν τα παιδιά τους. Χιλιάδες οικογένειες είναι σε αυτόν
τον γολγοθά αυτόν τον καιρό, και καλό είναι προκειµένου να τσα-
κωνόµαστε να τους πούµε όλοι ότι από το ελληνικό Κοινοβούλιο
στέλνουµε τις καλύτερες ευχές µας για να πετύχουν. 

Δεν είναι η πρώτη, δεν θα είναι η τελευταία ευκαιρία που θα
έχουν στη ζωή. Το πιο βασικό είναι να µην το βάζουν κάτω και να
υπερασπίζονται µε νύχια και µε δόντια τα όνειρά τους, γιατί είναι
αυτά που θα τους κάνουν να µείνουν για πάντα νέοι.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σή-
µερα ένα πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο, το οποίο ουσιαστικά δεί-
χνει τη διεθνοποίηση ενός σοβαρότατου προβλήµατος για την
Ελλάδα, την Νοτιοανατολική Ευρώπη, την Ευρώπη ολόκληρη,
για όλον τον κόσµο. Η µετανάστευση και το προσφυγικό είναι το
σηµαντικότερο πρόβληµα που αντιµετωπίζει σήµερα η Ευρω-
παϊκή Ένωση. 

Σήµερα, λοιπόν, συζητάµε την κύρωση της συµφωνίας για την
έδρα µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Ευρωπαϊκής
Υπηρεσίας Υποστήριξης για το Άσυλο, για τη λειτουργία του επι-
χειρησιακού της γραφείου στην Ελλάδα, κάτι πολύ σηµαντικό. Ο

συγκεκριµένος οργανισµός είναι ενταγµένος απόλυτα πλέον στο
ευρωπαϊκό οικοδόµηµα διαθέτει νοµική προσωπικότητα έχει δι-
οικητική και οικονοµική αυτοτέλεια και αυτονοµία. 

Ο κύριος σκοπός αυτής της υπηρεσίας είναι να διευκολύνει
την πρακτική συνεργασία µεταξύ των κρατών-µελών στην εφαρ-
µογή του κοινού ευρωπαϊκού συστήµατος ασύλου, αλλά ταυτο-
χρόνως συνεισφέρει ουσιαστικά στον τοµέα της επιχειρησιακής
στήριξης των κρατών που δέχονται τις µεγαλύτερες πιέσεις. Η
χώρα µας δέχεται τις µεγαλύτερες πιέσεις µαζί µε την Κύπρο, τη
Μάλτα, την Ιταλία. Αλλά πρώτα και κύρια η Ελλάδα.

Το ανά χείρας νοµοσχέδιο εναρµονίζεται ουσιαστικά µε τα βα-
σικά προνόµια και τις ασυλίες των θεσµικών διεθνών οντοτήτων.
Εναρµονίζονται, δηλαδή, οι βασικοί κανόνες των συµφωνιών του
Διεθνούς Δικαίου περί εγκατάστασης έδρας. Συγκεκριµένα µε το
σχέδιο νόµου παρέχεται δικαιοδοτική ασυλία, διασφαλίζεται το
απαραβίαστο των κτηρίων και των αρχείων, παρέχονται φορολο-
γικές και δασµολογικές απαλλαγές και διασφαλίζεται η ελευθε-
ρία των επικοινωνιών. Τίποτα παραπάνω και τίποτα παρακάτω
από αυτά που ισχύουν για όλους τους διεθνείς οργανισµούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο έρχεται και σε
µια ιδιαίτερα σηµαντική χρονική περίοδο. Το επόµενο χρονικό
διάστηµα, µέσα στο καλοκαίρι η Ευρώπη συζητά το νέο σύµφωνο
για τη µετανάστευση και το άσυλο. Είναι µια µεγάλη ευκαιρία να
ενοποιηθεί η ευρωπαϊκή µεταναστευτική πολιτική. Επιτέλους η
Ευρώπη, η ευρωπαϊκή οικογένεια, η Ευρωπαϊκή Ένωση µπορεί
να αποκτήσει κοινή µεταναστευτική και προσφυγική πολιτική,
κοινή πολιτική ασύλου.

Με τη νέα πολιτική ασύλου, που υιοθετεί η Κυβέρνηση, κά-
νουµε το πρώτο βήµα. Η Ελλάδα έχει την ευκαιρία µέσα από
αυτή τη συµφωνία να επωφεληθεί, θα πάρει ένα πολύ µεγάλο ευ-
ρωπαϊκό µέρισµα στην επικείµενη ευρωπαϊκή διαπραγµάτευση
για τη µετανάστευση και το άσυλο. Με την ψήφιση της παρούσας
αναφορικά συµφωνίας, αυξάνει η διαπραγµατευτική ισχύ της
χώρας µας. Η Ελλάδα έχει ήδη αποδείξει ότι µπορεί να διαχειρι-
στεί σωστά τις µεταναστευτικές ροές, και να προστατεύσει απο-
τελεσµατικά τα εξωτερικά σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, µήπως τα πέντε λεπτά που δίνετε είναι λίγα
για τον εισηγητή; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Είναι πεντάλεπτο.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΣΙΓΚΡΗΣ: Οπότε ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρόβληµα κοντεύει να µας πνί-
ξει. Μέσα σε τρία χρόνια στην Ευρωπαϊκή Ένωση έχουν κατατε-
θεί περίπου δύο εκατοµµύρια αιτήσεις ασύλου. Μέσα σε
λιγότερο από επτά χρόνια, από τον Ιούνιο του 2013 µέχρι τον
Φλεβάρη του 2020, η Ελλάδα δέχθηκε περίπου τριακόσιες χιλιά-
δες αιτήσεις ασύλου. 

Η Ευρωπαϊκή Υπηρεσία Υποστήριξης για το Άσυλο θα βοηθή-
σει στην καλύτερη διεκπεραίωση αυτών των αιτήσεων. Διαθέτει
σήµερα πεντακόσια πενήντα οκτώ άτοµα προσωπικό. Μέχρι το
τέλος του έτους θα αριθµεί πάνω από χίλια εκατό. Συνεπώς δη-
µιουργείται στη χώρα µας, µια ευρωπαϊκή υπηρεσία, η οποία
µπορεί να βοηθήσει αποτελεσµατικά και να δώσει λύσεις στο τε-
ράστιο πρόβληµα που αντιµετωπίζουµε. 

Το προσφυγικό αποτελεί ζήτηµα, που αφορά την προστασία
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, την αξιοπρέπεια του ανθρώπου,
τις βασικές αρχές του κράτους δικαίου απέναντι στις διεθνείς
του υποχρεώσεις. 

Η Ελλάδα έχει αποδείξει ότι µπορεί να υπερασπίσει τα εθνικά
της σύνορα, µπορεί να δώσει ξανά περηφάνια στους πολίτες,
υιοθετώντας µια αποτελεσµατική πολιτική ασύλου που θα κλη-
ροδοτηθεί στις επόµενες γενιές και θα αποτελέσει πειστική απάν-
τηση στο ασφυκτικό πρόβληµα της εποχής.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Αναγνωστο-
πούλου, επειδή καθυστερήσαµε λίγο, ο Κανονισµός λέει ότι
πρώτα εξαντλούνται οι εισηγητές και οι ειδικοί αγορητές. Έχει
ένα πρόβληµα ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης. Με την ανοχή
σας, µπορεί να προηγηθεί των εισηγητών;

15058 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος

Βελόπουλος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ και τους
συναδέλφους για την ανοχή τους. Θα ήθελα γρήγορα να ξεκι-
νήσω µε κάτι πολύ δυσάρεστο, το οποίο κανείς -φαντάζοµαι- δεν
ενηµερώθηκε, δεν θέλατε να ενηµερωθείτε, αλλά έγινε σήµερα.

Διαβάζω τη δήλωση του Έλληνα Πρωθυπουργού από το Ισ-
ραήλ: «Πάντοτε θα επιδιώκουµε την ειρήνη, έχοντας σεβασµό
στο Διεθνές Δίκαιο και θα το εφαρµόσουµε, όπως όταν υπογρά-
ψαµε ΑΟΖ µε Ιταλία, πριν λίγες µέρες». Το είπε στο Ισραήλ σή-
µερα ο κ. Μητσοτάκης.

Αυτό, λοιπόν, στο δικό µου το µυαλό ερµηνεύεται ότι θα αφή-
σουµε κενά και στην ελληνική ΑΟΖ σε άλλες περιοχές. Διότι στην
Ιταλία αφήσαµε την επήρεια των Διαπόντιων νησιών αλλά και των
Στροφάδων εκτός ΑΟΖ. Δεν µιλώ για την αλιεία, µιλάω για τα Δια-
πόντια νησιά. Είναι ένα εγκληµατικό λάθος και µόνο ως δήλωση
από τον Έλληνα Πρωθυπουργό που προκαταλαµβάνει την εξέ-
λιξη που έρχεται. Και η εξέλιξη που έρχεται, φαντάζοµαι ότι µε
βάση τη δήλωσή του θα κάνουµε το ίδιο και θα εφαρµόσουµε
όπως και στο Ιόνιο πέλαγος, θα εφαρµοστεί και στο Αιγαίο ή στο
Καστελλόριζο. Λυπάµαι, θλίβοµαι, αλλά επαναλαµβανόµενα λάθη
δεν είναι σύµπτωση αλλά είναι συµπτώµατα ενός προδιαγεγραµ-
µένου εθνικού εγκλήµατος που έρχεται. Καταθέτω και τη δήλωση
του Πρωθυπουργού στα Πρακτικά. Δεν το περίµενα ειλικρινά. Πί-
στευα ότι µπορεί να αλλάξει πορεία αλλά δεν αλλάζει η πορεία
από ό,τι φαίνεται και η πορεία είναι να πάµε τα εθνικά θέµατα
στα βράχια. Μετά το σκοπιανό θέµα που το επέλυσαν αλλά δεν
το διόρθωσαν οι της Νέας Δηµοκρατίας, το επέλυσε ο ΣΥΡΙΖΑ
αντεθνικά, κατά την άποψή µας και θα πω ότι έκαναν ένα έγ-
κληµα µε την επαίσχυντη συµφωνία, πάµε τώρα στα ελληνοτουρ-
κικά.

Πάµε τώρα στην EASO. Άκουσα τον εισηγητή, καλοπροαίρε-
τος ο άνθρωπος, θα µας λύσει η EASO όλα τα θέµατα. Βρήκαµε
τον άσο µε την EASO! Δεν είναι έτσι, κύριοι συνάδελφοι. Η Ευ-
ρώπη µας έχει αφήσει µόνους. Πάλι σήµερα το πρωί ήρθαν στη
Λέσβο αλλά εβδοµήντα. Ποιόν κοροϊδεύουµε εδώ µέσα; Και το
κυριότερο είναι ότι µάς έκλεισαν τα βόρεια σύνορα και όχι µας
άφησαν µόνους, µας κλείνουν τα βόρεια σύνορα, µαζεύουµε
κόσµο εµείς και από την άλλη γινόµαστε αποθήκες ψυχών και
κατατρεγµένων –αν θέλετε-, κακοµοίρηδων –θέλετε-, άτυχων αν-
θρώπων –ναι-, αλλά µεταξύ αυτών υπάρχουν και πολλοί οι οποίοι
θέλουν να κάνουν άλλες δουλειές και θα τα πω παρακάτω.

Πάω στο θέµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν αποδέχεται ότι
η Ελλάδα δεν αποτελεί πρώτη χώρα υποδοχής. Η Ευρώπη δεν
το δέχεται αυτό. Χορηγεί µια υποτυπώδη οικονοµική στήριξη και
µας κλείνει το στόµα αλλά δεν µας βοηθά πραγµατικά, δεν έχει
στρατό, δεν έχει αστυνοµία να φυλάξουµε τα σύνορά της Ελλά-
δος, αφού είναι κοινά σύνορα. Δεν επέβαλε ποινές στην Τουρκία,
καµµία ποινή, για τη µη τήρηση της συµφωνίας µε την Τουρκία
το 2016, ούτε µία ποινή. Αντ’ αυτού της δίνει χρήµατα. Ακόµα συ-
ζητά για την ένταξή της. Συζητά σε ένα βάρβαρο καθεστώς του
φασίστα, του ναζιστή Ερντογάν, συζητάει µε αυτό το βάρβαρο
καθεστώς, του σφαγέα κόσµου και κοσµάκη σε όλες πτυχές, από
την Αφρική, Συρία και οπουδήποτε, µε τους Κούρδους και οπου-
δήποτε, συζητάει η Ευρώπη µε αυτόν τον ναζιστή, τον αυταρχικό,
τον σφαγέα των ανθρώπων. Είναι απίστευτο! Συνεχίζει να χρη-
µατοδοτεί µε κονδύλια, µε εν λευκώ και τη δική της συνδροµή,
της Νέας Δηµοκρατίας, την Τουρκία. Συνεχίζει να χρηµατοδοτεί
τις µη κυβερνητικές οργανώσεις, οι οποίες είναι δουλεµπορικές.
Όχι όλες αλλά πολλές εξ αυτών είναι δουλεµπορικές και δεν τις
κλείνετε. Στη Νέα Δηµοκρατία το λέω. Ακόµα το µητρώο κάνετε.

Ήρθατε εδώ να µας πείτε τι; Ότι αυτό το EASO θα σώσει την
Ελλάδα; Επιδοτεί τη χώρα, που µόλις το 2018 ξόδεψε 19 δισε-
κατοµµύρια δολάρια σε αµυντικές δαπάνες. Δίνει χρήµατα η Ευ-
ρώπη στην Τουρκία, όταν η Τουρκία επιδοτεί, δίνει λεφτά 19
δισεκατοµµυρίων δολάρια κάθε χρόνο για αµυντικές δαπάνες.
Και όταν λέµε αµυντικής, είναι επιθετικές. Στη Λιβύη δεν κάνει
άµυνα. Στη Συρία δεν κάνει άµυνα. Στο Αιγαίο µας δεν κάνει

άµυνα. Στο Καστελλόριζο δεν κάνει άµυνα. Κάνει επιθετικές κι-
νήσεις και τους δίνουν λεφτά οι «φίλοι» µας οι Ευρωπαίοι. Οι Ιτα-
λοί τώρα που µιλάµε, κάνουν κοινά γυµνάσια µε τους Τούρκους
σήµερα και χθες. Κάνουν κοινά πολεµικά γυµνάσια.

Ποια Ευρώπη µου λέτε, κύριε Υπουργέ; Ποια είναι αυτή η πε-
ριβόητη Ευρώπη; Δείξτε µου και εµένα. Η Ιταλία δίνει οπλικά συ-
στήµατα δισεκατοµµυρίων ευρώ στην Τουρκία. Το ίδιο και η
Γερµανία. Για ποια Ευρώπη µιλάτε; Ποιον κοροϊδεύετε; Δηλαδή,
δεν υπάρχει αυτή η Ευρώπη. Στο µυαλό σας είναι. Είναι φαντα-
σιακή κατάσταση. Αρχίζω και αναρωτιέµαι, αν χρειαζόµαστε κά-
ποιοι γιατρό. Ή εγώ δεν βλέπω καλά ή εσείς δεν τα βλέπετε
σωστά. Κάτι δεν πάει καλά εδώ µέσα και µπορώ να πω και άλλα.

Η φίλη σας η Γερµανία δεν µας απέκλεισε από το Βερολίνο για
την κουβέντα µε τη Λιβύη και τώρα έχουµε µια γάγγραινα νότια
της Κρήτης; Γιατί µας απέκλεισαν; Οι φίλοι σας οι Γερµανοί, οι
δικοί σας! Καταβάλλει ποσά σε µη κυβερνητικές οργανώσεις η
Ευρώπη χωρίς κανέναν έλεγχο. Δεν γίνεται έλεγχος. Η FRONTEX
αντί να αποτρέπει, έγινε ρυµουλκό βαρκών για να τους φέρει
στην Ελλάδα. Πηγαίνει, τους παίρνει και τους φέρνει. Τους κο-
τσάρει –ξέρετε όσοι είστε από χωριό- στο τρακτέρ επάνω, βάζει
τον κοτσαδόρο και τραβάει µε το ρυµουλκούµενο από πίσω.
Αυτό κάνουν. Τους µεταφέρουν στην Ελλάδα. Τους αποβιβάζει
κανονικά. Η Ευρώπη δεν συµφωνεί µε την αρχή του «push back»,
που διεθνώς επιτρέπεται για συγκεκριµένους λόγους, µε το
άρθρο 33 της συµβάσεως. Δεν ζήτησε ποτέ από την Τουρκία η
Ευρώπη σας, η δική σας η Ευρώπη, η γερµανική Ευρώπη. Γιατί
µε την Ευρώπη είµαστε όλοι αλλά όχι µε την γερµανική Ευρώπη.
Γιατί και εγώ είµαι Ευρωπαίος και θέλω να είµαι Ευρωπαίος,
αλλά πρώτα είµαι Έλληνας.

Η Ευρώπη, λοιπόν, να βρει νόρµες και όρους σοβαρούς για να
µιλάµε για Ευρώπη. Αλλά όταν η Ευρώπη είναι γερµανική, τότε
η αντίσταση είναι κοντά και πρέπει να αντισταθούµε στη γερµα-
νική Ευρώπη. Να κάνουµε την Ευρώπη των εθνών, των κρατών
και των λαών. Δεν γίνεται αυτό το πράγµα.

Επίσης, δεν ζήτησε από την Τουρκία η Ευρώπη να εγκαταστή-
σει εκεί προαναχωρησιακά κέντρα και δοµές. Δεν το απαίτησε
ποτέ. Συµβουλευτικά της λέει «καν’ το» και ο Ενρτογάν χρησιµο-
ποιεί ως µοχλό ανθρώπινες ψυχές. Χρησιµοποιεί ανθρώπους
στον Έβρο, στη Λέσβο, στη Χίο, οπουδήποτε. Παιδιά, ετοιµόγεν-
νες µάνες, τις χρησιµοποιεί ως δούρειους ίππους. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

Και να σας πω τι κάνατε µε το νοµοσχέδιό σας. Τον Απρίλιο
του 2020, δώδεκα ανήλικα παιδιά πήραν στο Λουξεµβούργο οι
Ευρωπαίοι φίλοι µας. Στις 18 Απριλίου του 2020 πενήντα ανήλικοι
στη Γερµανία. Στην Αυστρία µας έδωσαν κοντέινερ -δεν πήραν
κανέναν- για να βάλουµε εκεί τα παιδιά. Για να καταλάβετε, ή µας
δουλεύετε εδώ στη Νέα Δηµοκρατία, ή δεν ξέρετε τι σας γίνεται
ή µας περνάτε για ηλιθίους. Δεν υπάρχει κάτι άλλο. Ειλικρινά το
λέω. Εάν πιστεύετε ότι αυτό είναι Ευρώπη και σχέδιο, κάνετε
λάθος, οικτρό λάθος.

Πηγαίντε στις περιοχές που υπάρχουν δοµές. Το νοµοσχέδιο
λέει πως η Ελλάδα θα διαχειριστεί το πρόβληµα. Άρα δεν θα εξα-
λείψουµε το πρόβληµα. Θα διαχειριστούµε το πρόβληµα. Αυτό
λέει το νοµοσχέδιο σας, διαχείριση προβλήµατος όχι επίλυση
του προβλήµατος. Η συµφωνία προβλέπει δεσµεύσεις και υπο-
χρεώσεις για την Ελλάδα, προνόµια και ασυλία στην επιτροπή.
Ποια είναι αυτή η επιτροπή; Ποιος τη διορίζει; Τι είναι αυτή η επι-
τροπή; Θα είναι ο Βεληγκέκας του χωριού; Θα είναι ο προεστός,
ο κοτζαµπάσης; Δεν µπορεί το Υπουργείο να το κάνει ή δίνουµε
τη δυνατότητα και τα κλειδιά του κράτους, όπως έλεγε η κ. Μπε-
νάκη κατά το παρελθόν, της Ελλάδος, ότι θα εκχωρήσουµε την
κυριαρχία σε διάφορους οργανισµούς και διάφορα άλλα πε-
ρίεργα, µη κυβερνητικές οργανώσεις; Αποδεικνύεται ότι είχε
δίκιο. Από τότε τα λέγαµε.

Και ξέρετε, επειδή θέλω να κλείσω, και σύντοµα, γιατί πιέζει
και ο χρόνος, ακούστε κύριοι συνάδελφοι, από 1η Ιουλίου ξεκι-
νάνε οι πλειστηριασµοί στα ακίνητα. Με το νέο πραγµατικά έγ-
κληµα που γίνεται, αυτό που φέρνει το νοµοσχέδιο στη
«ΔΙΑΥΓΕΙΑ», να δίνετε 25.000 ευρώ σε κάθε λαθροµετανάστη που
δεν έχει πάρει καν άσυλο, είναι αιτούντες ασύλου, του δίνετε εί-
κοσι πέντε χιλιάρικα, κύριε Κουµουτσάκο. Λέτε στον Πακιστανό,
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στον Αφγανό, Αλγερινό, Μαροκινό, «ελάτε, δίνουµε και είκοσι
πέντε χιλιάρικα έξτρα επίδοµα». Υπάρχει στο νοµοσχέδιο στη
«ΔΙΑΥΓΕΙΑ». Δείτε το. Να σας το φέρω; Κύριε Κουµουτσάκο, να
σας το καταθέσω; Να σας πω τι λέει το νοµοσχέδιο; «Θύµατα πα-
ράνοµης διακίνησης εµπορίας ανθρώπων, πρόσφυγες και αι-
τούντες ασύλου για όσο εκκρεµεί η εξέταση του αιτήµατος
χορήγησης ασύλου, άτοµα µε πολιτισµικές ιδιαιτερότητες δι-
καιούνται 25.000 ευρώ, µαζί µε τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις».
Φέρτε το νοµοσχέδιο να το δώσετε στον Υπουργό να το διαβά-
σει, γιατί µάλλον τα Υπουργεία δεν διαβάζουν ο ένας τι κάνει ο
άλλος. Δίνετε είκοσι πέντε χιλιάρικα. Είναι το νοµοσχέδιο για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις που περνάτε από το παράθυρο και
αυτό. Αυτό σας λέµε. Αλλάξτε το νοµοσχέδιο. Πείτε στον Πρω-
θυπουργό να το καταργήσει αυτό. Γιατί να του δώσετε είκοσι
πέντε χιλιάρικα του ανθρώπου αυτού;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Καταθέστε το στα Πρακτικά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Θα σας το καταθέσω σε λίγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Αυτό το οποίο επικαλείστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Από τη «ΔΙΑΥΓΕΙΑ». Δεν το έχω µαζί µου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Καταθέστε στα Πρακτικά αυτό το
οποίο επικαλείστε, αυτό που διαβάσατε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Ωραία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Πρόεδρε,
συντοµεύστε σας παρακαλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Κλείνω, λέγοντας το εξής, επειδή δεν µου αρέσει το
ύφος του Υπουργού. 

Άκουσε, Υπουργέ, όταν κατ’ ιδίαν µου είπες, µου είπατε εσείς
προσωπικά, ότι θα τελειώσετε το θέµα, σας παραγκώνισαν µε
τους λαθροµετανάστες και έρχεστε εδώ και µου κάνετε υποδεί-
ξεις, κάνετε λάθος. Μην πάτε σε προσωπικό επίπεδο. Θα βγείτε
χαµένος. Και εγώ προσωπικές επιθέσεις δεν κάνω. Σταµατώ εδώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Ποια προσωπική επίθεση;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης):  Πάµε στην ουσία και κλείνω εδώ. Εσείς δώσατε την ιθα-
γένεια. Εγώ έδωσα την ιθαγένεια; Δώσατε την ιθαγένεια µε νόµο.
Άντε µην το κλιµακώσουµε παραπάνω, γιατί θα εκτεθείτε πάρα
πολύ ο ίδιος και δεν θέλω.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Μη µε απειλείτε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Δεν σας απειλώ. Σας προειδοποιώ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Ούτε να µε προειδοποιείτε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Εγώ δεν απειλώ κανέναν. Ούτε προσωπικές επιθέσεις
κάνω σε κανέναν. Αλλά το ύφος σας «καταθέστε τα στα Πρα-
κτικά», δεν µιλάτε σε κανένα παιδάκι.

Κατ’ αρχάς δεν επιτρέπετε να διακόπτετε κάποιον. Το καταλα-
βαίνετε αυτό; Δεν επιτρέπεται να διακόπτετε κάποιον, οποιονδή-
ποτε βρεθεί εδώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Χάσατε ένα λεπτό
τώρα και είναι σε βάρος των συναδέλφων.

Παρακαλώ, ολοκληρώστε, κύριε Πρόεδρε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Κλείνω ως εξής:
Στη Δανία γίνεται έρευνα, για το lock down, εις βάρος του

πρωθυπουργού της Δανίας, από εισαγγελείς. Θα ήθελα να δω
την ανεπανόρθωτη ζηµιά που έχει υποστεί η χώρα µας, ποιος θα
την πληρώσει. Εσείς; Γιατί πάθαµε τεράστια ζηµιά στην οικονο-
µία. Και επειδή εγώ είµαι επιχειρηµατίας, δεν είµαι ούτε διπλω-
µάτης ούτε δηµόσιος υπάλληλος ούτε κρατικός υπάλληλος, να
σας πω το εξής: 87% ο τζίρος κάτω τον τελευταίο µήνα.  Από
82% τον προηγούµενο µήνα, 87% τώρα. εσείς θα πληρώσετε

τους υπαλλήλους µου ή ο Πρωθυπουργός ή µε τα 500 ευρώ που
ξεγέλασε τον κόσµο; Δεν πληρώνονται οι πεντακόσιοι υπάλληλοι,
οι τριακόσιοι ή οι διακόσιοι των εταιρειών. Καταλάβατε το. Κά-
νατε εγκλήµατα, µεγάλα εγκλήµατα.

Κι ένα ακόµη έγκληµα είναι αυτό που κάνατε µε τον περίπατο.
Αυτό που έκανε ο κ. Μπακογιάννης, δεν λέγεται «µεγάλος περί-
πατος». Πώς του το επιτρέψατε, κύριοι Υπουργοί; Κόλαση είναι
η Αθήνα. Αυτό λέγεται ο «µεγάλος γολγοθάς της Ελλάδος».
Πείτε µου ποιανού φαεινή ιδέα ήταν. Η Γερµανία το έκανε αυτό,
γιατί εγώ ξέρω τη Γερµανία καλά, σε µια συγκεκριµένη πόλη, στο
Οµπερχάουζεν, µε διακόσιες χιλιάδες κατοίκους. Σχεδιάστηκε
και κατασκευάστηκε, µπήκαν πινακίδες εξπρές ταξιτζήδων, οδη-
γών, περιµετρικά πάρκινγκ, µεταφορά δηµοσίων υπηρεσιών,
αποζηµιώσεις καταστηµάτων για ενάµιση χρόνο λειτουργίας. Ο
κ. Μπακογιάννης τι ακριβώς έκανε; Βγήκε ένα πρωί, είδε ένα
όνειρο, φαντάστηκε την πεζοδρόµηση και την έκανε. Πού ζούµε;
Δεν είναι σχεδιασµός κράτους, αυτό είναι αλαλούµ. Ο κόσµος
ταλαιπωρείται, υπάρχει απίστευτο κοµφούζιο, κυκλοφοριακή
συµφόρηση. Η πόλη των Αθηνών δεν είναι σας τις γερµανικές
πόλεις, πεδιάδα, αλλά έχει συνεχώς κλίσεις. Να τον δω να κάνει
ποδήλατο!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Πρόεδρε,
παρακαλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Με συγχωρείτε, κύριε Πρόεδρε.

Και κλείνω µε τη «ΛΑΡΚΟ». Σταµατήστε στη Νέα Δηµοκρατία
για να απαξιώσετε τη «ΛΑΡΚΟ» να βάζετε τα τρολ σας και όλους
αυτούς τους δηµοσιογραφίσκους που παίρνουν τρία, πέντε χι-
λιάρικα διαφηµίσεις, να λένε ότι συνεχώς παίρνουν 44 χιλιάρικα.
Βρήκατε τρεις, τέσσερις, δέκα απ’ αυτούς και τους κάνατε στυ-
λοβάτες της πολιτικής σας, του ξεπουλήµατος. Και επειδή µα-
θαίνω ότι πίσω από την ιστορία είναι µια offshore εταιρεία, αφού
θέλει πρακτικά ο κύριος Υπουργός, έχω το δηµοσίευµα της εφη-
µερίδας, «η εταιρεία η οποία συζητάει µε την Κυβέρνηση, συζη-
τάει επίσηµα η Κυβέρνηση ή παρασκηνιακά µε offshore εταιρείες
για να πουλήσει τη «ΛΑΡΚΟ»». Είναι η «Global Special Opportu-
nities» µε φορολογική έδρα τις Μπαχάµες και είναι και στα
Panama Papers. Συµπληρωµατικό κι αυτό, εφηµερίδα «Δηµοκρα-
τία», θα το καταθέσω.

Και κλείνοντας, να σας πω κάτι πολύ απλό. Όταν βγαίνει ο Μη-
ταράκης, κύριε Υπουργέ, και σου λέει «σήµερα κάποιος τους λέει
να πάνε στην πλατεία Βικτωρίας», αυτοί οι κακοµοίρηδες άνθρω-
ποι που κατασκήνωσαν εκεί, κάποιος τους λέει. Καταλαβαίνετε;
Κάποιος. Κράτος δεν υπάρχει; Πήγαν κατασκήνωσαν, έβαλαν αν-
τίσκηνα, έβαλαν ένα σωρό πράγµατα. Κάποιος τους είπε να πάνε
εκεί. Μα, δεν υπάρχει κράτος; Κάποιος τους λέει πως έχουν προ-
τεραιότητα στο νοσοκοµείο να πάνε τζάµπα. Κάποιος τους λέει
πώς να κλέψουν και θα µπουν φυλακή. Κάποιος του λέει πως
έχουν µόνο δικαιώµατα και όχι υποχρεώσεις. Κάποιος, κάπου,
κάποτε, πολιτική δεν κάνετε.

Είχα να πω πολλά, αλλά επειδή θέλετε στα Πρακτικά, θα σας
καταθέσω αυτό το έγγραφο από τον ΕΟΠΥΥ. Ανασφάλιστος λα-
θροµετανάστης: πλήρωσε ο ΕΟΠΥΥ 15.000 ευρώ, τζάµπα όλα,
σε νοσοκοµείο για συγκεκριµένο φάρµακο. Ο Έλληνας πληρώνει
14, 15 χιλιάρικα, αλλά ο Έλληνας θα πάει να πληρώσει το νοσο-
κοµείο, κύριε Υπουργέ. Αν δεν έχει ασφάλεια πληρώνει τα πάντα.
Καταλάβατε; Αυτό δεν λέγεται σοβαρή πολιτική. Δεν θέλω να πω
καµµία άλλη κουβέντα, γιατί µου είστε και συµπαθής, όχι τίποτα
άλλο.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα
έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου-
λής)

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ηρεµήστε, παρα-

καλώ.
Τον λόγο έχει η εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ, η κ. Αναγνωστοπού-

λου.
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ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχθές στην επιτροπή είπαµε
ότι µε αφορµή την κύρωση καθεστώτος έδρας ενός διεθνούς ορ-
γανισµού, όπως είναι η EASO, θα διευρύνουµε τη συζήτηση για
το θέµα του µεταναστευτικού-προσφυγικού και µάλιστα, θα δώ-
σουµε τις διεθνείς διαστάσεις. Ο κύριος Υπουργός, όπως δε-
σµεύτηκε µας απέστειλε αλληλογραφία µε την Ευρωπαϊκή
Ένωση, µε διάφορες χώρες µαζί κ.λπ.. 

Γι’ αυτόν τον οργανισµό τα είπαµε στην επιτροπή, είναι υπο-
στηρικτικός οργανισµός, για τη διαδικασία ασύλου. Άρα αυτό
που προκρίνεται στη συζήτηση είναι τι είδους πολιτική, σε ευρω-
παϊκό επίπεδο, θα έχουµε µε τον νέο κανονισµό -αν και όποτε
γίνει- για τη διαδικασία ασύλου και µετανάστευσης. Αυτό είναι
το κρίσιµο ερώτηµα. 

Εµείς έχουµε διαπιστώσει ότι από τη στιγµή που ανέλαβε η
Νέα Δηµοκρατία τη διακυβέρνηση της χώρας, µέχρι αυτήν τη
στιγµή που µιλάµε και έχουν οξυνθεί τα πράγµατα, βλέπουµε µια
αντιπροσφυγική πολιτική. Αυτό δεν συνάδει µε τα περισσότερα
έγγραφα που υπογράφει ο κύριος Υπουργός, µέχρι κάποια
στιγµή -και έχει σηµασία- και που αποστέλλονται στην Ευρώπη,
µε αίτηµα την αλλαγή της διαδικασίας της πολιτικής µετανάστευ-
σης και ασύλου. Εκεί διαπιστώνουµε τις περισσότερες φορές και
µάλιστα µε χώρες της Νότιας Ευρώπης, Ισπανία, Ιταλία, Μάλτα,
Κύπρο, Ελλάδα ότι είναι στη γραµµή που άνοιξε ο ΣΥΡΙΖΑ και
όπου το τρίπτυχο ήταν ευρωπαϊκή πολιτική, διπλωµατία και δια-
χείριση στο εσωτερικό του προσφυγικού - µεταναστευτικού, σύµ-
φωνα µε τις αρχές του διεθνούς δικαίου της ευρωπαϊκής χάρτας
ανθρωπίνων δικαιωµάτων και της Γενεύης για το άσυλο.

Ενώ, λοιπόν, βλέπουµε ότι έχουµε κάποια έγγραφα σε αυτήν
την κατεύθυνση -και για τα οποία βεβαίως και συµφωνούµε, γιατί
εµάς αυτή η πολιτική ξεκίνησε από το 2015 και είχε αποτελέσµατα,
είχε σοβαρά αποτελέσµατα, χωρίς να επιλύει όλο το φαινόµενο,
γιατί σας είπα και στην επιτροπή το προσφυγικό-µεταναστευτικό
δεν είναι πρόβληµα, αλλά είναι φαινόµενο και θα διαρκέσει χρόνια
και γι’ αυτό θέλει ευρωπαϊκή και διεθνή πολιτική-, από τη µια µεριά
στο εσωτερικό της χώρας βλέπουµε µια αντιπροσφυγική ρητορική
που ξεκίνησε προεκλογικά -θα τελειώσουµε µε αυτό το θέµα, γιατί
ο ΣΥΡΙΖΑ κάνει την Ελλάδα pull factor κ.λπ.-, από την άλλη µεριά
κάνετε -και όταν γινόσαστε Κυβέρνηση-, απολύτως αντιπροσφυ-
γική πολιτική µε τα αποτελέσµατα που βλέπουµε, δηλαδή να πε-
τάτε κόσµο που έχει πάρει άσυλο στο δρόµο. Και για να µην
ακούγονται διάφορα, τα χρήµατα αυτά, που κατορθώσαµε εµείς
ως κυβέρνηση για την στέγαση, την εστίαση αυτών των ανθρώπων
είναι ευρωπαϊκά κονδύλια, καθώς και το πρόγραµµα «ΕΣΤΙΑ» και
το πρόγραµµα «ΦΙΛΟΞΕΝΙΑ» και το πρόγραµµα «ΉΛΙΟΣ». Για να
µην ακούγονται διάφορα ότι τα παίρνουµε από τους φτωχούς Έλ-
ληνες και τα δίνουµε σe αυτούς που έρχονται από το εξωτερικό.

Ενώ, λοιπόν, η ένταξη είναι πάρα πολύ σηµαντικό ζήτηµα, στε-
ρήσατε τους ανθρώπους από το ΑΜΚΑ, από τη διαπαιδαγωγική
εκπαιδευτική διαδικασία και τώρα τους πετάτε έξω, χωρίς ένα
δίχτυ ασφαλείας για να µπορούν να βρουν τα πατήµατα τους και
να επιβιώσουν. Αυτά είναι έξω από κάθε αρχή, τις όποιες αρχές
η χώρα µας σέβεται και επικαλείται σε κάθε ευκαιρία.

Και φτάνω στο κρίσιµο και δεν θα αργήσω, κύριε Πρόεδρε.
Ενώ στέλνετε τέτοιες επιστολές σε ευρωπαϊκό επίπεδο, ξαφνικά
έρχεται µια επιστολή για ρήτρα ευελιξίας και εξαίρεσης. Κύριε
Υπουργέ, από εδώ κρούω τον κώδωνα του κινδύνου. Τι σηµαίνει
η χώρα µας να ζητάει µέσα στα κείµενα όχι αν συµβεί κάποια
στιγµή ένα γεγονός, όπως συνέβη στον Έβρο τον Φεβρουάριο
και να ζητηθεί κατ’ εξαίρεση -ούτε εκεί δεν µπορούµε, γιατί εί-
δαµε πως ο κ. Μητσοτάκης στο «CNN» πήρε άµεσα πίσω την ανα-
στολή των αιτήσεων ασύλου, ούτε εκεί δεν µπορούµε, γιατί η
χώρα µας και δεσµεύεται αλλά και είναι υπέρ των διεθνών αρχών
και αξιών, γιατί η επιβίωσή της εξαρτάται από αυτό-, ερχόσαστε
και ζητάτε ρήτρα ευελιξίας και παρέκκλισης και αυτό να είναι
µέσα στα κείµενα. Σηµαίνει εθνικοποίηση του προσφυγικού - µε-
ταναστευτικού. Η Ελλάδα παίρνει πάνω της το ζήτηµα, συντάσ-
σεται µε αυτές τις χώρες που ζητάνε παρέκκλιση και εκτροπή.
Είδα µέσω ΟΗΕ, κύριε Υπουργέ, ποιες χώρες είναι αυτές που ζη-
τούν ευελιξία. Εκτός από τις χώρες του Βίσεγκραντ, έχουν προ-

στεθεί και άλλες χώρες που ζητούν ευελιξία. Η χώρα µας θα πάει
µε αυτές τις χώρες; Σπάει τη νότια συµµαχία, γιατί δεν είναι τυ-
χαίο ότι αυτό το κείµενο το υπογράφει η Ελλάδα, η Κύπρος και
η Βουλγαρία και δεν το υπογράφει η Ισπανία, η Πορτογαλία, η
Ιταλία και η Μάλτα. Κάτι σηµαίνει αυτό. 

Εθνικοποιούµε, λοιπόν, το ζήτηµα και λέµε ότι εµείς αναλαµ-
βάνουµε στα σύνορα αν δεχόµαστε πίεση. Τι να κάνουµε, κύριε
Υπουργέ; Να κάνουµε push back; Είδατε τις καταγγελίες που
έχουµε συνεχώς τον τελευταίο καιρό και από τον Διεθνή Οργα-
νισµό Μετανάστευσης και από τον ΟΗΕ και από τους πάντες. Δεν
είδα κανέναν από εσάς να βγει και να διαψεύσει αυτές τις καταγ-
γελίες. Λοιπόν, και εθνικοποιούµε το ζήτηµα και εµείς αναλαµ-
βάνουµε, εκ µέρους της Ευρώπης, κλείνοντας το µάτι σε
κάποιους, ότι εµείς θα είµαστε απέναντι στην Τουρκία αν εργα-
λειοποιήσει, όπως έκανε τον Φεβρουάριο, το προσφυγικό -µετα-
ναστευτικό και εµείς θα υποχρεωθούµε να κάνουµε τι ακριβώς;
Εδώ οφείλει η ελληνική Κυβέρνηση να δώσει µια εξήγηση. Πάµε
σε πολύ επικίνδυνες ατραπούς. Αυτό θα το πληρώσουµε.

Ευελιξίες και παρεκκλίσεις από το Διεθνές Δίκαιο η χώρα µας
ποτέ δεν πρέπει να τις επιτρέψει και δεν πρέπει να συµµαχήσει
µε αυτές τις χώρες. Αν θέλαµε η συζήτηση θα µπορούσε να γίνει
και σε ακόµα πιο διευρυµένο επίπεδο, κύριε Κουµουτσάκο, για
να δούµε ποιοι από τους θεσµούς της Ευρώπης ζητάνε αυτήν
την ευελιξία και την παρέκκλιση. Μια συζήτηση εκεί χρειάζεται.
Πάντως βλέπουµε ότι η πολιτική κάποιων Επιτρόπων απέχει και
από του κ. Αβραµόπουλου πριν.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει τώρα ο ειδικός αγορητής από το Κίνηµα Αλλα-

γής, κ. Γεώργιος Καµίνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς να πούµε ότι είναι πολύ θετικό το γεγονός ότι έρ-

χεται για κύρωση στη Βουλή αυτή η συµφωνία µε την Ευρωπαϊκή
Υπηρεσία Υποστήριξης Ασύλου. Έχει βοηθήσει πάρα πολύ, θα
βοηθήσει ακόµα περισσότερο τώρα και τις Ανεξάρτητες Επιτρο-
πές Προσφυγών εκτελώντας χρέη, τα µέλη της, εισηγητών και
εξασφαλίζοντας και γραµµατειακή υποστήριξη. Τα µέλη της θα
αυξηθούν από πεντακόσια σε χίλια. 

Θα συζητούσαµε σήµερα υποτίθεται τις εξελίξεις σε ευρω-
παϊκό επίπεδο, αλλά δεν µπορώ να µείνω αδιάφορος σε αυτό το
οποίο εκτυλίσσεται τις τελευταίες µέρες στην Αθήνα και για το
οποίο είχαµε προειδοποιήσει. Είχαµε πει στον κ. Μηταράκη ότι
αν σπεύσει να φέρνει αναγνωρισµένους πια πρόσφυγες από τα
νησιά στην Αθήνα, χωρίς να έχει µεριµνήσει για τη στέγασή τους,
θα υπάρξει πρόβληµα.

Η απάντηση ήταν ότι τελικά οι αναγνωρισµένοι πρόσφυγες
που µένουν στα διαµερίσµατα θα παραχωρήσουν τη θέση τους
στους αιτούντες άσυλο τους οποίους φέρνει από τα νησιά. Το
αποτέλεσµα το είδαµε. Αυτή τη στιγµή βρίσκονται άνθρωποι
στον δρόµο. Το έχουµε ξαναζήσει αυτό στην Αθήνα σε πολύ µε-
γαλύτερη κλίµακα και σας βεβαιώνω ότι τότε κάναµε τεράστιες
προσπάθειες για να µπορέσουµε να στεγάσουµε όλους αυτούς
τους ανθρώπους, τους οποίους δεν είναι ότι τους οδηγούσε κά-
ποιος. Δεν µπορεί πάντα να υπάρχει κάποιος που τους οδηγεί
επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ και πάλι κάποιος ο οποίος τους οδηγεί
επί Κυβέρνησης Νέας Δηµοκρατίας και να βλέπουµε διαρκώς θε-
ωρίες συνωµοσίας εκεί όπου αυτό το οποίο συµβαίνει είναι ότι
ζούµε τις συνέπειες µιας παντελούς απουσίας µεθόδου και προ-
γραµµατισµού. Μην προσπαθούµε να επιρρίψουµε τις ευθύνες
σε κάποιους αόρατους.

Τα ίδια έγιναν και µε τους συνωστισµούς στην Υπηρεσία Ασύ-
λου. Μας έλεγε ο κ. Μηταράκης από τηλεοράσεως ότι ενώ µπο-
ρούσαν να διεκπεραιώσουν τις αιτήσεις τους ηλεκτρονικά
ερχόντουσαν οι ίδιοι να ρωτήσουν. Τι περίµενε, όµως; Όταν οι
φόρµες ηλεκτρονικά είναι µόνο στα ελληνικά ή στα αγγλικά ελ-
πίζει ότι αυτοί οι άνθρωποι θα µπορούν όλοι τους να εξυπηρετη-
θούν µε αυτό τον τρόπο; Με την ανασφάλεια που τους διακατέχει
εύλογο είναι ότι θα πάνε οι ίδιοι να ρωτήσουν. Αυτό θα έκανε ο
καθένας.

Θα ήταν καλό να ρίξουµε µια µατιά στην έκθεση του Ευρωπαϊ-
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κού Ελεγκτικού Συνεδρίου για το έτος 2019, γιατί µας κάνει µια
ανασκόπηση για τα θέµατα της µετεγκατάστασης. Είχε συµφω-
νηθεί το 2016 ότι στην τριετία 2016-2018 θα γινόταν µετεγκατά-
σταση εκατόν εξήντα χιλιάδων αλλοδαπών από τις χώρες
εισόδου Ελλάδα - Ιταλία σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες.

Τελικά το 2019 ο απολογισµός είναι ότι µετεγκαταστάθηκαν
τριάντα τέσσερις χιλιάδες άνθρωποι, δηλαδή κάτω και από το
ένα τέταρτο τοις εκατό. Αυτό είναι ένα προειδοποιητικό καµπα-
νάκι το οποίο στηρίζεται σε δεδοµένα µε βάθος χρόνου.  Αυτή
τη στιγµή έχουµε µια ανεξήγητη, ευπρόσδεκτη βέβαια προς το
παρόν, αποχή της Τουρκίας από το να σπρώχνει τους ανθρώ-
πους στο Αιγαίο. Δεν έχουµε καµµία εξασφάλιση ότι αυτό θα συ-
νεχιστεί.

Έχουµε, επίσης, ανθρώπους στους οποίους αναγνωρίζεται το
καθεστώς του πρόσφυγα. Δεν υπάρχει καµµία µέριµνα για το
πώς θα ζήσουν οι άνθρωποι αυτοί στην Ελλάδα χωρίς πόρους,
σε µια χώρα σε βαθιά οικονοµική κρίση που την περιµένει µια εξί-
σου βαθιά, αν όχι βαθύτερη ακόµα, χωρίς να γνωρίζουν ελληνικά,
χωρίς να µπορούν να πάνε σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες, παρά
µόνο µε προσωρινές βίζες. Έχουµε, επίσης, ανθρώπους των
οποίων απορρίπτεται η αίτηση για άσυλο. Ξέρουµε πολύ καλά
ότι δεν µπορούν να επιστραφούν στην Τουρκία και αυτοί που δεν
έρχονται από εκεί δεν µπορούν να απελαθούν.

Κλείνω απλώς µε τα δεδοµένα των επιστροφών και των µετεγ-
καταστάσεων για το 2019. Συνολικά ήταν κάτι λίγο περισσότερο
από τέσσερις χιλιάδες άνθρωποι οι οποίοι το 2019 είτε απελάθη-
καν, είτε επεστράφησαν. Το ξέρουµε ότι το 80% από αυτούς ήταν
Αλβανοί υπήκοοι που είχαν έρθει από την Αλβανία; Ξέρουµε ότι
το συντριπτικό ποσοστό αυτών που είχαν µπει από την Τουρκία
τελικά δεν επεστράφη; Αυτό νοµίζω θα πρέπει να µας πει αρκετά.

Αν δεν υπάρξει µια σαφής οργανωµένη µεθοδική πρόβλεψη
για το τι θα γίνει στο πεδίο τουλάχιστον της ένταξης των ανθρώ-
πων που παίρνουν άσυλο, φοβάµαι ότι, επειδή σε ένα ορατό µέλ-
λον, δεν θα µπορούµε να διαχειριστούµε το πρόβληµα των
επιστροφών και των απελάσεων, θα βρεθούµε µπροστά σε πάρα
πολύ δυσάρεστες εκπλήξεις. Και αυτή τη φορά δεν θα µπορούµε
να τα προσάψουµε σε κάποιους άγνωστους τρίτους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Καµίνη.

Τον λόγο έχει τώρα η ειδική αγορήτρια του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας, κ. Μαρία Κοµνηνάκα.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με αφορµή τη συζήτηση για την κύρωση της σύµβασης που

αφορά την λειτουργία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ασύλου στη
χώρα, εκ των πραγµάτων τέθηκαν στο επίκεντρο της συζήτησης
ζητήµατα που αφορούν τη στάση της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην
αντιµετώπιση και διαχείριση του προσφυγικού,  καθώς βέβαια
και τη συζήτηση που υπάρχει γύρω από το νέο Κοινό Ευρωπαϊκό
Σύστηµα Ασύλου. 

Βέβαια, η σηµερινή διαδικασία απέχει από αυτό που συµφω-
νήσαµε στην επιτροπή και δεν είναι δυνατόν στο πεντάλεπτο
χρόνο της τοποθέτησης να µπορούν να καλυφθούν όλα αυτά τα
ζητήµατα των ευρωπαϊκών πτυχών που πρέπει να µπαίνουν και
στο επίκεντρο της συζήτησης. 

Αρχικά βέβαια σε ότι αφορά την ίδια τη σύµβαση, τοποθετη-
θήκαµε και στην επιτροπή, παραµένει το ερώτηµα γιατί θα πρέπει
να παραχωρούνται µια σειρά προνοµίων, όπως απαλλαγή από
φόρους, ΦΠΑ, κ.λπ., ασυλίες, όπως η ετεροδικία στο προσωπικό
που έρχεται στην Ελλάδα από άλλα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για να εργαστεί στο επιχειρησιακό γραφείο της Ευρω-
παϊκής Υπηρεσίας Υποστήριξης για το Άσυλο, αντίστοιχα µε αυτά
που ισχύουν για τους διπλωµατικούς υπαλλήλους; 

Αυτό, όµως, πραγµατικά θα έλεγε κανείς ότι είναι το ελάχιστο
σε σχέση µε το κύριο ζήτηµα που θα έπρεπε να προβληµατίζει
που είναι το ποια πολιτική ήρθε για να εφαρµόσει η EASO στην
Ελλάδα. 

Αυτό που επιχειρείται από τη µεριά της Κυβέρνησης, όπως βέ-
βαια έκανε και ο ΣΥΡΙΖΑ τα προηγούµενα χρόνια και εν πολλοίς
εξακολουθεί να κάνει, είναι να φιλοτεχνηθεί το προφίλ της ευρω-

παϊκής αλληλεγγύης. Ως έκφραση της ευρωπαϊκής αλληλεγγύης
εµφανίζεται την παρουσία της EASO στην Ελλάδα, όπως το ίδιο
λέτε και για τη FRONTEX ή και για τα επεισόδια στον Έβρο. Αλ-
ληλεγγύη που εξαντλείται στις δηλώσεις περί κοινών ευρωπαϊ-
κών συνόρων, τα οποία κλείνουν ερµητικά προκειµένου να
παραµένουν εγκλωβισµένοι στη χώρα µας οι χιλιάδες πρόσφυ-
γες και µετανάστες. 

Την εφαρµογή αυτής, λοιπόν, της πολιτικής έρχεται να εξα-
σφαλίσει και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή Ασύλου, όπως και οι όποιοι
µηχανισµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την παρουσία τους στη
χώρα, την απαρέγκλιτη δηλαδή εφαρµογή του Κανονισµού του
Δουβλίνου, τη συµφωνία της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την Τουρ-
κία, την οποία σε όλους τους τόνους δηλώνετε ότι θέλετε να συ-
νεχίσετε, την ευρωπαϊκή πολιτική που διατηρείται στο ακέραιο
και παρά το όποιο µακιγιάρισµα δεν αλλάζει η ουσία της, αλλά
µάλλον χειροτερεύει, γιατί σε αντίθεση µε αυτό που παρουσιά-
ζετε ως επίτευγµα την συζήτηση για τη δηµιουργία Κοινής Ευ-
ρωπαϊκής Πολιτικής για το άσυλο, αυτή και σήµερα υπάρχει,
είναι αυτή που καταδικάζει τη χώρα να µετατρέπεται σε φυλακή
για τους πρόσφυγες. 

Αποτέλεσµα αυτής της πολιτικής είναι ότι χιλιάδες πρόσφυγες
και µετανάστες παραµένουν, παρά τα µεγάλα λόγια, εγκλωβισµέ-
νοι στα νησιά και αυτόν τον εγκλωβισµό δεσµεύεστε στα όργανα
της Ευρωπαϊκής Ένωσης ότι θα συνεχίσετε.

Είναι αυτή η ευρωπαϊκή αλληλεγγύη που εξαντλείται στο να
δίνονται κάποια κονδύλια εγκλωβισµού για τους αιτούντες διεθνή
προστασία, τα οποία σταµατάνε όταν αυτοί οι άνθρωποι πάρουν
το άσυλο και έρχονται στη συνέχεια οι ελληνικές κυβερνήσεις να
τους πετάξουν στο δρόµο, όπως κάνει τώρα η Νέα Δηµοκρατία
που νοµοθέτησε την έξωση των προσφύγων από τα διαµερί-
σµατα και τις δοµές ένα µήνα µετά την απόκτηση του ασύλου σε
συνέχεια βέβαια ανάλογης πρόβλεψης του ΣΥΡΙΖΑ µε µόνη δια-
φορά ότι αντί για ένα µήνα ο ΣΥΡΙΖΑ τους πέταγε έξω µετά το
εξάµηνο. Και όλα αυτά την στιγµή που δεν έχει παρθεί κανένα
µέτρο για την ένταξη των προσφύγων στην κοινωνία, για την εκ-
µάθηση της ελληνικής γλώσσας, την ένταξη στην εργασία µε
βάση τα προσόντα και την επαγγελµατική τους εµπειρία.

Παρουσιάζετε µάλιστα την εικόνα αυτή για να χρυσώσετε το
χάπι στους νησιώτες ότι τάχα προχωράτε σε αποσυµφόρηση των
νησιών, αλλά ακόµα και για την ίδια τη διαδικασία µετακίνησής
τους δεν υπάρχει καµµία πρόνοια για να γίνεται µε οργανωµένο
τρόπο, ώστε να µην δηµιουργούνται τελικά µεγαλύτερα προβλή-
µατα απ’ ότι υποτίθεται λύνονται. 

Σας επισηµάναµε και στη συζήτηση στην επιτροπή τις εικόνες
οικογενειών προσφύγων που κοιµούνται όπου βρουν γύρω από
το λιµάνι της Μυτιλήνης προκειµένου να εξασφαλίσουν µια θέση
στο πλοίο της γραµµής, για να πάνε που; Έφυγαν από τον πα-
ράδεισο της Μόριας για να µεταφερθούν άστεγοι χωρίς καµµία
προοπτική στην πλατεία Βικτωρίας. 

Δεν ξέρατε ότι θα δηµιουργηθεί αυτή η απελπιστική κατά-
σταση όταν µαζικά µένουν άστεγοι τόσες χιλιάδες άνθρωποι
χωρίς την πραγµατική βοήθεια;

Από τα ίδια τα έγγραφα που µας έδωσε ο κύριος Υπουργός
για τις ενέργειες της Κυβέρνησης για τη διεθνοποίηση, όπως
λέτε, του προσφυγικού τα οποία πολύ προσεκτικά µελετήσαµε,
βέβαια παρακολουθούσαµε ήδη τις εξελίξεις και µέσα από την
ευρωκοινοβουλευτική µας οµάδα, επιβεβαιώνονται οι εκτιµήσεις
και η κριτική του κόµµατός µας. Επιβεβαιώνεται δηλαδή το πόσο
αντιλαϊκή, αλλά και αδιέξοδη είναι η πολιτική της όλο και µεγα-
λύτερης καταστολής και καταπάτησης των δικαιωµάτων των
προσφύγων και αιτούντων άσυλο, της υλοποίησης των πολιτικών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης όπου είναι γνωστό ότι επικρατούν τα
συµφέροντα των ισχυρότερων κρατών για το προσφυγικό µε
αποκορύφωµα αυτή τη συµφωνία της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε
την Τουρκία. 

Και βέβαια αποδεικνύεται αδιέξοδη και επικίνδυνη η πολιτική
της εµπλοκής του προσφυγικού µεταναστευτικού στα γεωπολι-
τικά παζάρια κυρίως µε την Τουρκία παράλληλα µε την όλο και
πιο αναβαθµισµένη συµµετοχή στις ιµπεριαλιστικές επεµβάσεις
και αποστολές που είναι η αιτία για το συνεχιζόµενο δράµα εκα-
τοµµυρίων ξεριζωµένων.
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Μιλάτε για την εργαλειοποίηση του προσφυγικού µεταναστευ-
τικού από την τουρκική κυβέρνηση, πράγµα που είναι σωστό,
αλλά ξεχνάτε να πείτε ότι οι ίδιες οι ελληνικές κυβερνήσεις χτες
του ΣΥΡΙΖΑ και σήµερα της Νέας Δηµοκρατίας συναίνεσαν και
συνέβαλαν σε αυτήν την εργαλειοποίηση τόσο µε τη συµφωνία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την Τουρκία, αλλά και πρόσφατα µε
το παζάρι της ελληνικής Κυβέρνησης µε την τουρκική ότι θα συµ-
φωνήσουν ουσιαστικά στη νέα εισβολή της Τουρκίας στη Συρία
αρκεί να σταµατούσε η τουρκική κυβέρνηση να προωθεί πρό-
σφυγες και µετανάστες στην Ελλάδα και στη συνέχεια πουλάτε
παραµύθια στον ελληνικό λαό ότι δήθεν αυτού του είδους τα πα-
ζάρια εντός της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ΝΑΤΟ µπορούν να
αποτελέσουν εγγύηση για την προστασία των κυριαρχικών δι-
καιωµάτων της χώρας. 

Την ίδια ώρα βαφτίζετε όλους τους αιτούντες άσυλο µετανά-
στες, ώστε να ξεπετάτε µε διαδικασίες παρωδία τις αιτήσεις ασύ-
λου και στη συνέχεια να τους φυλακίζετε στο πλαίσιο των
διαδικασιών επιστροφής. Μάλιστα, επιχειρείτε να νοµιµοποι-
ήσετε και τη ρήτρα ευελιξίας ή παρέκκλισης από τις διαδικασίες
ασύλου ακόµα και για αυτούς που χωρίς αµφιβολία εντάσσονται
στους δικαιούµενους διεθνής προστασία. 

Σας διαψεύδουν, όµως, ακόµα και αυτά τα στοιχεία της ΕASO,
αφού οι δύο πρώτες εθνικότητες που έκαναν αίτηση ασύλου το
πρώτο δίµηνο του 2020 ήταν οι Σύριοι και οι Αφγανοί και βέβαια
είναι εξωπραγµατικό να θεωρείτε συλλήβδην τους Αφγανούς ως
µετανάστες όταν η χώρα τους µετά από δεκαετίες ιµπεριαλιστι-
κής επέµβασης και κατοχής συνεχίζει να είναι πεδίο µάχης. Στην
ίδια βέβαια κατεύθυνση κινούταν και η προηγούµενη πολιτική του
ΣΥΡΙΖΑ.

Ακόµα όµως και αν δεχόµασταν αυτό το απαράδεκτο για µας
φιλτράρισµα που γίνεται σε βάρος ακόµα και των υπαρκτών
αναγκών για διεθνή προστασία µπορεί πράγµατι να υλοποιηθεί
το σχέδιο που παρουσιάζει η Κυβέρνηση για µαζικές επιστροφές
και απελάσεις;

Γνωρίζετε πολύ καλά και κρύβετε από τον ελληνικό λαό ότι
κάτι τέτοιο δεν είναι εφικτό να συµβεί όταν ακόµα και οι ισχυρές
χώρες, όπως η Γερµανία µόνο το 1/3 των αποφάσεων απέλασης
καταφέρνουν να υλοποιήσουν.

Επίσης, ακόµα καλύτερα γνωρίζετε παρά τις αυταπάτες που
προσπαθήσατε να δηµιουργήσετε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν
πρόκειται να αλλάξει ρότα στο ζήτηµα της ισοκατανοµής προ-
σφύγων στα κράτη-µέλη, γι’ αυτό και παρουσιάζεται τώρα ως
εναλλακτική της συµµαχίας ορισµένων µόνο πρόθυµων κρατών-
µελών.

Αν αναλογιστούµε πώς εκφράστηκε η αλληλεγγύη της Ευρω-
παϊκής Ένωσης στο πρόγραµµα µετεγκατάστασης του 2015, που
από τους εξήντα χιλιάδες που παρουσίαζε ότι θα δεχτεί τελικά
πήραν µόνο είκοσι χιλιάδες πρόσφυγες ή από τις πολυδιαφηµι-
σµένες τόσο από την Ευρωπαϊκή Ένωση όσο και από την ελλη-
νική Κυβέρνηση µετεγκαταστάσεις των χιλίων εξακοσίων
ασυνόδευτων ανηλίκων που τελικά αυτές µετατράπηκαν σε δειγ-
µατοληπτική αποστολή τόσων όσων χωρούσαν σε µια φωτογρα-
φία µε τον Πρωθυπουργό, καταλαβαίνουµε πολύ καλά ότι και
αυτό το παραµύθι έχει µεγάλο δράκο. Ο δράκος σε όλα τα πα-
ραµύθια παραµένει ο ίδιος και αυτός δεν είναι άλλος από τον
βούρδουλα της Ευρωπαϊκής Ένωσης που παρά τα φιλικά χτυπή-
µατα στην πλάτη και τα εύσηµα για τη φύλαξη των ευρωπαϊκών
συνόρων αυτό δεν είναι παρά το παράσηµο και την µετατροπή
της χώρας µας σε σύγχρονο στρατόπεδο συγκέντρωσης προ-
σφύγων και µεταναστών.

Αν η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την EASO ήταν η
αλληλεγγύη της προς την Ελλάδα και ο σεβασµός των δικαιω-
µάτων των προσφύγων τότε γιατί δεν εγκαθίστανται εντός του
τουρκικού εδάφους στα σύνορα µε την Ελλάδα και στα σύνορα
µε τη Συρία ώστε να εξετάζονται εκεί αιτήσεις ασύλου και να µε-
ταφέρονται στις χώρες προορισµού τους χωρίς να αναγκάζονται
να θαλασσοπνίγονται οι ξεριζωµένοι από τους πολέµους και τη
φτώχεια άνθρωποι;

Ξέρετε ότι δεν υπάρχει όχι απλά λύση, αλλά ούτε καν αποτε-
λεσµατική διαχείριση του προβλήµατος χωρίς κατάργηση της
Συµφωνίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την Τουρκία, χωρίς σύγ-

κρουση µε το Δουβλίνο και όλο το αντιδραστικό πλαίσιο της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. Όσο αυτά διατηρούνται, θα διατηρούνται οι
απάνθρωπες εικόνες και οι συνέπειες του εγκλωβισµού, όχι µόνο
στα νησιά, αλλά και σε ολόκληρη τη χώρα, την οποία αποφασί-
σατε να γεµίσετε µε στρατόπεδα συγκέντρωσης και άστεγους
απελπισµένους ανθρώπους. 

Σε αυτή τη λογική της συνολικής απόρριψης της πολιτικής της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και των ελληνικών κυβερνήσεων για το
άσυλο καταψηφίζουµε και τη σύµβαση για την EASO.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας ευχαριστώ
πολύ. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου µια ανακοίνωση
προς το Σώµα. 

Η Διαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων καταθέτει την έκ-
θεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εργασίας και Κοι-
νωνικών Υποθέσεων: «Κύρωση της Συµφωνίας Κοινωνικής
Ασφάλισης µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Αραβικής
Δηµοκρατίας της Αιγύπτου και του Διοικητικού Κανονισµού
εφαρµογής της».

Τον λόγο έχει ο κ. Μυλωνάκης, ειδικός αγορητής της Ελληνι-
κής Λύσης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την εντύ-

πωση, παρακολουθώντας την Κυβέρνηση από την πρώτη µέρα
που ξεκινήσαµε εδώ στο Κοινοβούλιο, ότι δεν έχετε καµµία
επαφή µε την κοινωνία πλέον. Έχετε «καβαλήσει» ένα καλάµι και
πολύ φοβούµαι ότι, όταν θα πέσετε από αυτό το καλάµι, θα ακου-
στεί ένας δυνατός κρότος. Δεν ακούτε καθόλου και κανένα. 

Είπε ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, πριν από λίγο, για τη
δήλωση που έκανε ο Πρωθυπουργός, ο Κυριάκος Μητσοτάκης
τώρα που είναι σε επίσκεψη στο Ισραήλ µε τον κ. Νετανιάχου.
Ήταν µια δήλωση η οποία φανερώνει την πρόθεση της Κυβέρ-
νησης, όταν θα έρθει το πλήρωµα του χρόνου να υπογραφεί, να
οριοθετηθεί η µερική πλέον Αποκλειστική Οικονοµική Ζώνη µε
την Αίγυπτο, δυστυχώς απ’ ό,τι φαίνεται το Καστελόριζο να µείνει
απ’ έξω. Πιστεύω ότι δεν θα γίνει έτσι. Πιστεύω ότι κάνω λάθος.
Φοβούµαι όµως ότι για άλλη µια φορά θα συντελεστεί ένα µε-
γάλο εθνικό έγκληµα. 

Το άλλο, το µεγάλο επίτευγµα του κ. Κώστα Μπακογιάννη, πώς
το βλέπετε; Μεγάλος περίπατος, µεγάλο παραµύθι λέω εγώ. Ενώ
η Κυβέρνηση λέει «προσέξτε, µην µπαίνετε µέσα στα µέσα µαζι-
κής µεταφοράς, να προσέχετε κ.λπ., γιατί υπάρχει ένας κορω-
νοϊός, ο οποίος θα µας ξαναπέσει πάλι στο κεφάλι από
Σεπτέµβριο ή πιο νωρίς», την ίδια στιγµή προσπαθεί να κάνει
αυτές τις ανόητες ενέργειες, φτιάχνοντας έναν µεγάλο περίπατο. 

Ο Έλληνας δεν έχει ανάγκη από µεγάλους περιπάτους. Ο Έλ-
ληνας έχει ανάγκη από δουλειά. Δείτε τι γίνεται από χθες που ξε-
κίνησε αυτό το θέµα µε το καινούργιο πρόγραµµα «SURE» και
το «µισή δουλειά, µισά λεφτά». Δείτε τι γίνεται µε τους ξενοδό-
χους που δεν έχουν ανοίξει ακόµα και δεν ξέρουν τι θα γίνει όλο
το καλοκαίρι. Δείτε τι γίνεται ο κόσµος, που µεγαλώνει κάθε µέρα
η ανεργία. Μας παίρνει τηλέφωνο για να του βρούµε καµµιά δου-
λειά. Εσείς δεν τα βλέπετε αυτά; Δεν σας απασχολούν; Δεν σας
απασχολούν!

Ερχόµαστε τώρα σ’ αυτή την περίεργη συµφωνία, την Ευρω-
παϊκή Υπηρεσία Υποστήριξης για το Άσυλο, τον γνωστό µας
EASO από το 2010. Μήπως µπορείτε να µας πείτε, κύριε
Υπουργέ, γιατί εγώ δεν κατάλαβα από τον εισηγητή της Νέας
Δηµοκρατίας, τον κ. Τσιγκρή, έναν σοβαρό άνθρωπο, σε τι θα
χρησιµεύσει αυτός ο οργανισµός, όταν θα έρθει στην Ελλάδα. 

Τι µας έχει κάνει µέχρι τώρα, δηλαδή από το 2010 που έχει την
έδρα στη Μάλτα; Αν γίνει δηλαδή ένα επιχειρησιακό γραφείο
στην Αθήνα και ένα στη Μυτιλήνη, αυτό τι θα προσφέρει; Θα
αποσυµφορήσει τη χώρα από τους εκατοντάδες χιλιάδες πλέον
ή εκατοµµύρια λαθροµετανάστες; Κανένας δεν ξέρει πόσοι βρί-
σκονται εδώ. 

Κι εγώ θα ρωτήσω τον εκλεκτό Προεδρεύοντα της Βουλής,
τον κ. Αθανασίου, ο οποίος κατάγεται και ψηφίζεται στη Μυτι-
λήνη. 

Κύριε Αθανασίου, αυθαίρετο τζαµί σε ξένη ιδιοκτησία καταγ-
γέλλει κάτοικος, η συντοπίτισσά σας, η κ. Μαρία Κοµνηνάκη από
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τη Μυτιλήνη, από τη Μόρια. Της πήραν το χωράφι, της κατέστρε-
ψαν εκατοντάδες ελαιόδεντρα. 

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε πολύ καλά ότι περίπου είκοσι οκτώ χι-
λιάδες ήταν όταν πήγα εγώ στη Μόρια. Είναι το µεγαλύτερο πο-
σοστό έξω από το κλειστό -δήθεν κλειστό- της Μόριας. Όλα είναι
καλά καταπατηµένα.

Κύριε Προεδρεύοντα, δεν έχετε πάει ποτέ να δείτε; Η γυναίκα
φωνάζει και διαµαρτύρεται. Λέει «µου πήραν το χωράφι, µου κα-
τέστρεψαν τα ελαιόδεντρα και έφτιαξαν και ένα τζαµί, ενώ έχω
αποταθεί σε όλες τις υπηρεσίες, στην Αστυνοµία, στην Εισαγγε-
λία». Δικά της είναι. 

Εγώ θα τα καταθέσω στα Πρακτικά, για να καταλάβετε και να
καταλάβει ο κόσµος τι γίνεται µε αυτό το πράγµα. Καµµιά λει-
τουργία, κανενός οργάνου, τίποτα δεν υπάρχει; Κανένας δεν σέ-
βεται τον Έλληνα πολίτη;

Για ποιον λόγο µας ψήφισαν και µπήκαµε στη Βουλή; Για την
Ελληνίδα και τον Έλληνα. Δεν µας ψήφισαν για να βλέπουµε να
καταπατούν και να καταστρέφουν την περιουσία του και να φτιά-
χνουν τζαµιά, τεράστια τζαµιά λειτουργούντα. Κύριε Προ-
εδρεύοντα, νοµίζω ότι τα έχετε δει αυτά τα πράγµατα στη Μόρια. 

Επίσης δεν µας ψήφισαν για να βλέπουµε να µαχαιρώνονται
κάθε λίγο και λιγάκι στο Κιλκίς, στη Μαλακάσα και σε άλλες
δοµές για τα µάτια µιας γυναίκας τη µία, γιατί δεν συµφωνούν
µε τη θρησκεία την άλλη και να βγαίνουν τα γιαταγάνια και τα
µαχαίρια. 

Αυτό όµως δεν ενδιαφέρει την Κυβέρνηση. Ενδιαφέρει να
έρθει αυτή η Υπηρεσία, η EASO, που θα κάνει τι στην πατρίδα
µας; Θα κάνει αποσυµφόρηση και θα τους στείλει πού; Οι χώρες
του Βίσεγκραντ έχουν κλείσει τα σύνορα και το λένε και το ξα-
ναλένε, οι χώρες της Βαλτικής τώρα πλέον έχουν πει «δεν δεχό-
µαστε». Πού θα τους πάµε; Έρχονται καθηµερινά εδώ, στην
πατρίδα µας. 

Αυτό θα κάνει η EASO. Θα σας πάρει το πακέτο και θα λέτε
«δεν φταίµε εµείς». Υπάρχει µία Ευρωπαϊκή Υπηρεσία Υποστήρι-
ξης Ασύλου, κύριε εισηγητά της Νέας Δηµοκρατίας, και θα λέει
η Κυβέρνηση «δεν µπορώ να κάνω τίποτα, αυτή κανονίζει για το
άσυλο».

Ωραία, και αυτοί που δεν δικαιούνται άσυλο -ερωτώ, κύριε
Υπουργέ, όπως σας ρώτησαν όλα τα κόµµατα- πού είναι; Έφυ-
γαν; Έφυγε κανένας; Έγιναν επιστροφές προς την Τουρκία;
Πείτε µας, ήρθαν τόσοι, είχαµε τόσους και έχουν φύγει από τότε
που αναλάβαµε τη διακυβέρνηση δέκα χιλιάδες, είκοσι χιλιάδες,
εκατό χιλιάδες, ένας! Μην µας πείτε εκατόν δέκα άτοµα και γε-
λάνε και οι πέτρες! 

Αυτά κάνετε λοιπόν. Δεν σέβεστε τον Έλληνα πολίτη, βάζετε
τα µέσα. Σήµερα -δεν θα πω ούτε από ποιο κόµµα ούτε σε ποιο
κανάλι- άκουσα έναν Βουλευτή ο οποίος ήταν σε µία πρωινή εκ-
ποµπή και λέει στον παρουσιαστή: «Μην γίνεσαι βασιλικότερος
του βασιλέως». Τι είναι τούτα εδώ τα πράγµατα; Είναι παρουσια-
στές και δηµοσιογράφοι αυτοί τους οποίους έχετε «µπουκώσει»
και τους έχετε να λένε πως ό,τι κάνετε είναι καλό, ό,τι κάνετε
είναι σωστό; 

Αυτή η ευρωπαϊκή υπηρεσία δεν έπρεπε να έρθει στην Ελ-
λάδα. Δεν έχει καµµία δουλειά. Άσυλο της δίνετε, οικονοµική αυ-
τοτέλεια, διοικητική αυτοτέλεια. Απαγορεύεται να µπει
εισαγγελέας µέσα, δίνει λόγο στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο. Δεν
δίνει λόγο στο ελληνικό Κοινοβούλιο, αλλά στο ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο. Δικάζεται µε το Αγγλικό Δίκαιο. Άρα, λοιπόν για ποιον
λόγο έρχεται και ποιος είναι ο σκοπός για τον οποίον έρχεται;
Μην µας πείτε για αποσυµφόρηση, γιατί αποσυµφόρηση θα µπο-
ρούσε να κάνετε και εσείς. Πείτε µας λοιπόν τον σκοπό, τα έξοδα
κ.λπ.. 

Το αν θα προσλάβει, κύριε Τσιγκρή, πεντακόσιους ή χίλιους
εκατό, αυτό δεν λέει τίποτα ούτε πρόκειται να λύσουµε το πρό-
βληµα της ανεργίας φέρνοντας εδώ πέρα αυτόν τον Ευρωπαϊκό
Οργανισµό Ασύλου για να προσλάβει εργαζόµενους. Να τους
κάνουµε τι τους εργαζόµενους; 

Ο Έλληνας και η Ελληνίδα µας ενδιαφέρουν, εκτός αν εσάς
δεν σας ενδιαφέρουν ο Έλληνας και η Ελληνίδα, αλλά σας εν-
διαφέρουν οι λαθροµετανάστες, να τους βλέπετε στη Βικτώρια
να κοιµούνται κάτω µε τα παιδιά τους, να τους µαζεύετε από εκεί

για να τους πάτε σε ξενοδοχεία, να πληρώνει ο ελληνικός λαός
και να λέτε «εµείς κάνουµε αυτό που µπορούµε, δεν µπορούµε
τίποτα παραπάνω».

Η Ελληνική Λύση, όπως σας είπαµε από την πρώτη στιγµή, δεν
µπήκε εδώ ούτε για να ουρλιάζει ούτε για να φωνάζει ούτε για
να γκαρίζει. Βγήκε για να µπορέσει να σας ξυπνήσει, να ξυπνήσει
κάποια στιγµή το ένστικτο της Κυβέρνησης υπέρ του Έλληνα και
της Ελληνίδας.

Εµείς και επί της αρχής και επί των άρθρων, εκτός από ένα,
είµαστε αρνητικοί. Θα καταψηφίσουµε, λοιπόν, αυτή τη συµφω-
νία και καλούµε και εσάς να αλλάξετε γνώµη. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αντώνιος Μυλωνάκης κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον

λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, κυρία Κο-

µνηνάκα, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό και µετά θα πω και εγώ
κάτι στον κ. Μυλωνάκη, µια και αναφέρθηκε σε εµένα.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ήθελα να διευκρινίσω, γιατί ο τρόπος που τοποθετήθηκε ο ει-

δικός αγορητής της Ελληνικής Λύσης ήταν σαν να πρόκειται για
προσωπικές µου καταγγελίες. Χρησιµοποίησε το όνοµά µου και
δηµιουργήθηκε µία σύγχυση στο ακροατήριο ότι είναι προσωπι-
κές µου καταγγελίες. Όχι, βέβαια, ότι δεν αναγνωρίζουµε την
ύπαρξη…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Η ιδιοκτήτρια είναι. Λέγεται Κοµνη-
νάκη.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΜΝΗΝΑΚΑ: Εντάξει, θα ήθελα να διευκρινιστεί.
Τέλος πάντων, δεν αµφισβητούµε ότι υπάρχουν προβλήµατα
στους νησιώτες. Άλλωστε, γι’ αυτό λέγαµε από την πρώτη στιγµή
ότι θα πρέπει να αποζηµιώνονται οι νησιώτες. Όµως, αυτά τα
προβλήµατα δεν λύνονται µε αφορισµούς. Γεννώνται και συνε-
χίζονται όσο συνεχίζεται η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης µε
την οποία κανένας ουσιαστικά δεν επιλέγει να συγκρουστεί µαζί
της.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Μυλωνάκη,
µια και αναφερθήκατε σε εµένα, θα ήθελα να σας κάνω κι εγώ
µία διευκρίνιση. 

Πράγµατι υπάρχουν ζηµιές, οι οποίες έγιναν στα κτήµατα
γύρω από το Κέντρο Υποδοχής και Ταυτοποίησης. Είναι αληθές
αυτό το οποίο καταθέσατε. Είναι απόκοµµα εφηµερίδας και
πράγµατι έχει γίνει. Όµως, πρέπει να σας πω ότι τόσο ο δήµος,
αλλά και κυρίως ο Πρόεδρος της Κοινότητας, ο κ. Μαστρογιάν-
νης, έχει ζητήσει κατ’ επανάληψη από τον δήµο να διορθωθεί ο
πίνακας µε τα ονόµατα των ζηµιωθέντων και τη ζηµία που υπέ-
στησαν. Έχει σταλεί στο Υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου.
Ήταν ελλιπής, επέστρεψε ξανά, διορθώθηκε και τώρα που µι-
λάµε το Υπουργείο Μετανάστευσης και Ασύλου ήδη επεξεργά-
ζεται τον πίνακα για τις αποζηµιώσεις. Συνεπώς νοµίζω ότι είναι
δικαιολογηµένη η πικρία της κυρίας που το γράφει, αλλά δεν
ήταν µόνο ευθύνη του Υπουργείου. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Για άλλον λόγο το κατέθεσα! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Επιτρέψτε µου να

τελειώσω, κύριε Μυλωνάκη και θα σας πω. 
Όσον αφορά το δεύτερο που είπατε για τις έκνοµες ενέργειες,

µε πρωτοβουλία του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη κ. Χρυ-
σοχοΐδη και του κ. Μηταράκη δηµιουργείται ένα αυτοτελές, από
το Αστυνοµικό Τµήµα Μυτιλήνης, Αστυνοµικό Τµήµα στην πε-
ριοχή που θα αστυνοµεύει την ευρύτερη περιοχή. Και αυτό είναι
κάτι σηµαντικό.

Όσον αφορά τώρα για το θέµα των µεταναστών, σας πληρο-
φορώ ότι ήταν κάτι παραπάνω από είκοσι µία χιλιάδες και σή-
µερα που µιλάµε και µε βάση τα πρωινά στοιχεία, είναι λίγο
παραπάνω από δεκαεπτά χιλιάδες. Δηλαδή στο ΚΥΤ Μόριας εί-
χαµε µία µείωση περίπου τέσσερις χιλιάδες. Δεν είναι ικανοποι-
ητικό ακόµα, αλλά σταδιακά γίνεται µία αποσυµφόρηση. Αυτό
ήθελα να σας πω.
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ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, για
ένα λεπτό. Για άλλον λόγο το κατέθεσα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, έχετε τον
λόγο, κύριε Μυλωνάκη. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Το κατέθεσα διότι η κυρία µε την
αγανακτισµένη επιστολή της λέει ότι εκτός από τον δήµο έχει
αποταθεί σε Εισαγγελία και Αστυνοµία, γιατί έχουν καταστρέψει
εκατοντάδες ελαιόδεντρα. Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι αυτή η
περιουσία δεν αναπληρώνεται εύκολα. Αυτό είναι το πρώτο. 

Δεύτερον, δεν είναι δυνατόν, κύριε Πρόεδρε, να κατασκευα-
στεί από τη ΜΚΟ ολόκληρο τζαµί. Και η ΜΚΟ κορόιδευε τον
κόσµο εκεί γύρω ότι θα κατασκευάσει σχολείο. Και αυτό έγινε
τζαµί και λειτουργεί. Γι’ αυτό κατέθεσα το έγγραφο. Πού θα βρει
το δίκιο της η Ελληνίδα; Τίποτε άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Για το τζαµί θα
σας απαντήσει ο κύριος Υπουργός. Δεν είναι δική µου αρµοδιό-
τητα. Όµως, σας εξηγώ ότι οι ζηµίες…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Όσο για την κ. Κοµνηνάκα, δεν
ήταν το όνοµά της. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Μυλωνάκη,
επιτρέψτε µου. 

Η ζηµία που έχει υποστεί η κυρία δεν είναι η µόνη. Είναι πάρα
πολλοί οι ιδιοκτήτες της περιοχής οι οποίοι διαµαρτύρονται και
έχουν υποστεί ζηµιές και θα υπάρξει αποζηµίωση. 

Εξάλλου, σε µία πρόσφατη επίσκεψη που είχα κάνει, είπαµε
ότι µπορούν να κάνουν και αυτοτελείς αγωγές, όπως ξέρετε,
κατά του ελληνικού δηµοσίου.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΥΛΩΝΑΚΗΣ: Μετά από εκατό χρόνια θα γίνουν
αυτές οι αγωγές! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτό για όποιον
δεν ικανοποιηθεί, σύµφωνα µε τις σχετικές διατάξεις του εισα-
γωγικού νόµου του Αστικού Κώδικα. Είναι εν γνώσει τους και τα
έχουµε πει. Όµως, πιστεύω ότι σύντοµα το Υπουργείο θα τακτο-
ποιήσει τις ζηµιές.

Τον λόγο έχει τώρα η ειδική αγορήτρια του ΜέΡΑ25 κ. Μπα-
καδήµα. 

Ορίστε, κυρία Μπακαδήµα, έχετε τον λόγο. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΜΠΑΚΑΔΗΜΑ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζη-

τάµε την κύρωση της συµφωνίας για τη λειτουργία του επιχειρη-
σιακού γραφείου της EASO στη χώρα µας. Αρκετοί συνάδελφοι
στην επιτροπή ανέδειξαν το γεγονός πως αποτελεί κύρωση µίας
συµφωνίας για τη λειτουργία γραφείου µιας ευρωπαϊκής υπηρε-
σίας στην Ελλάδα. Ως εκ τούτου, όσοι είναι υπέρ της Ευρώπης
θα πρέπει να στηρίξουν τη συµφωνία και δεν νοείται να την κα-
ταψηφίσουν. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν µιλάµε ούτε για µία
αποκλειστικά τεχνική συµφωνία ούτε για µία απλή ενσωµάτωση
οδηγίας ή έστω για τη λειτουργία ενός γραφείου στη χώρα µας.
Μιλάµε για τις πτυχές λειτουργίας της EASO στην Ελλάδα, µιας
υπηρεσίας που έρχεται να εφαρµόσει όλες τις µισανθρωπικές
πολιτικές και την εργαλειοποίηση της σύγχρονης προσφυγικής
κρίσης. 

Ως εκ τούτου, η θέση της EASO είναι άρρηκτα συνδεδεµένη
µε το προσφυγικό και τη διαχείριση αυτού. Θεωρητικά η υπηρε-
σία ιδρύθηκε µε τον Κανονισµό της Ευρωπαϊκής Ένωσης
439/2010 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της
19ης Μαΐου του ίδιου χρόνου, για να ενισχύσει την πρακτική συ-
νεργασία των κρατών-µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε θέµατα
ασύλου, να προάγει την εφαρµογή του Κοινού Ευρωπαϊκού Συ-
στήµατος Ασύλου, του ΚΕΣΑ, και να στηρίζει τα κράτη-µέλη, των
οποίων τα συστήµατα ασύλου και υποδοχής υφίστανται ιδιαίτε-
ρες πιέσεις.

Όµως, εν τοις πράγµασι, αποτελεί το εκτελεστικό όργανο των
πολιτικών της Ευρωπαϊκής Ένωσης στο προσφυγικό, µία υπηρε-
σία κράτος εν κρατεί που έχει ως στόχο όχι τη συνδροµή των κα-
τατρεγµένων που φτάνουν στα σύνορα της Ευρώπης, αλλά της
δικαίωσης των µισανθρωπικών πολιτικών που εφαρµόζει η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση στο θέµα. Χαρακτηριστικότερο παράδειγµα η
εµπλοκή της υπηρεσίας στην κατάπτυστη Συµφωνία Ευρωπαϊκής
Ένωσης - Τουρκίας. 

Σύµφωνα µε δηµοσιεύµατα του 2016, η EASO επέλεξε να απο-
κρύψει έκθεση µε την οποία κατάπεφτε ο µύθος της Τουρκίας
ως ασφαλούς τρίτης χώρας, καθώς λόγω του πραξικοπήµατος
που είχε σηµειωθεί εκείνη την περίοδο υπήρχε πολιτική αστά-
θεια. Ήταν ένας µύθος πάνω στον οποίον βασίστηκε αυτή κα-
θαυτή η κοινή δήλωση.

Η Συµφωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τουρκίας που υλοποι-
ήθηκε διαπραγµατευτικά από τη Γερµανίδα Καγκελάριο Μέρκελ
είχε έναν µοναδικό σκοπό: Να µπει φραγµός στην έλευση των
προσφύγων από την Τουρκία µε κάθε κόστος, ακόµη και αν αυτό
σήµαινε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση θα κατέληγε να δωροδοκεί τον
Τούρκο Πρόεδρο Ερντογάν µε πολλά δισεκατοµµύρια ευρώ,
ώστε να µπορεί να παραβαίνει τη διεθνή νοµοθεσία που προστα-
τεύει τους πρόσφυγες και να συνεχίζει, όπως κάνει µέχρι σή-
µερα, να υποκύπτει στους εκβιασµούς του και να κάνει τα
στραβά µάτια στη στυγνή εργαλειοποίηση των προσφύγων, τους
οποίους χρησιµοποιεί εκείνος κατά το δοκούν και µε στόχο να
πιέσει την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η Ευρωπαϊκή Υπηρεσία για το Άσυλο συνέβαλε σ’ αυτό απο-
κρύπτοντας την έκθεση και λογοκρίνοντας την από τον Μάρτιο
του 2017 ανανεωµένη εκδοχή του κειµένου µε τίτλο «Country In-
formation factsheet JAP Product 3.1.g - Content of Protection in
Turkey». 

Από τα µη λογοκριµένα αποσπάσµατα στις παραγράφους των
προκαταρκτικών παρατηρήσεων και των δύο κειµένων προκύπτει
ότι οι ερευνητές διαπιστώνουν τα εξής: «Σύµφωνα µε διάφορες
πήγες, υπάρχει έλλειψη ανεξάρτητης επιτήρησης στα κέντρα
απελάσεων από την αρχή της εφαρµογής της Συµφωνίας Ευρω-
παϊκής Ένωσης - Τουρκίας. Η πρόσβαση των διεθνών οργανι-
σµών και των τοπικών ΜΚΟ είναι εξαιρετικά περιορισµένη,
γεγονός που µε τη σειρά του έχει υποσκάψει την ικανότητα να
παρακολουθηθεί η κατάσταση στην οποία βρίσκονται όσοι επι-
στρέφονται από την Ελλάδα από τον Απρίλιο του 2016».

Στη µεταγενέστερη εκδοχή του κειµένου έχουµε εκτεταµένη
αναφορά σε επιστολή της Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ που
διέρρευσε τον Δεκέµβριο του 2016 στην οποία, επίσης, αναφέ-
ρεται ότι είναι αδύνατον να παρακολουθεί τι έχει γίνει µε την
πλειονότητα των ήδη επιστραφέντων στο πλαίσιο της συµφω-
νίας. 

Άρα η EASO, µία υπηρεσία που πληρώνεται από τους φόρους
όλων µας, απέτυχε να παίξει ορθά τον ρόλο της, αποκρύπτοντας
κρισιµότατες πληροφορίες για την κατάσταση στην Τουρκία.

Αυτή ήταν µία απόκρυψη που ακολούθησε χρονικά τη Συµφω-
νία Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τουρκίας για τις επιστροφές και ήρθε
να συµπληρώσει τη σειρά των αντιπροσφυγικών πολιτικών της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, που συνυπέγραψε η τότε ελληνική κυβέρ-
νηση και συνεχίζει η σηµερινή, µε κορύφωση τη δηµιουργία των
νέων κλειστών δοµών φυλακών στα νησιά, που παγιδεύουν τις
πονεµένες ψυχές που έρχονται στη χώρα µας από τη µία, αλλά
και τους νησιώτες µας σε µία ατέρµονη κρίση, καθώς δεν βλέ-
πουν και εκείνοι καµµία κίνηση αποσυµφόρησης, µεταφοράς των
προσφύγων στην ενδοχώρα και πίεσης για διαµοιρασµό στις
υπόλοιπες χώρες. 

Αυτό, γιατί δεν είναι αποσυµφόρηση το να οδηγούµε σε έξωση
έντεκα χιλιάδες πρόσφυγες, µόνο και µόνο για να δηµιουργη-
θούν κενές θέσεις, χωρίς να ξέρουµε αυτοί οι άνθρωποι πού θα
πάνε τελικά: Σε πλατείες, σε πάρκα ή οπουδήποτε αλλού. 

Κύριε Υπουργέ, η διαφωνία µας και η καταψήφιση του σηµε-
ρινού νοµοσχεδίου είναι βαθύτατα πολιτική. Μολονότι συµφω-
νούµε µαζί σας πως θα πρέπει να υπάρχει ένα υποχρεωτικό και
δίκαιο µοίρασµα του βάρους, όπως αναφέρατε και στην επι-
στολή που στείλατε στον Επίτροπο Σχοινά και την Επίτροπο Γιό-
χανσον, η διαφωνία µας είναι στο πώς βλέπουµε εµείς και εσείς
τον διαµοιρασµό. 

Συµφωνούµε πως θα πρέπει να δηµιουργηθεί ένας υποχρεω-
τικός µηχανισµός µετεγκατάστασης και διαµοιρασµού των εισερ-
χόµενων προσφύγων µεταξύ των ευρωπαϊκών χωρών. 

Παρ’ όλα αυτά, η λογική των επιστροφών µας βρίσκει πολιτικά
αντίθετους. Γι’ αυτό δεν θα µπω στις επιµέρους πληροφορίες -
ήταν εξαιρετικά σηµαντικές οι πληροφορίες στα έγγραφα που
µας µοιράσατε- ειδικά όταν αναφερόµαστε σε επιστροφές σε
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χώρες για τις οποίες δεν µπορούµε να έχουµε σαφή εικόνα για
την εκεί επικρατούσα κατάσταση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να κλείσω
µε µία αληθινή ιστορία ενός συνανθρώπου µας, που, δυστυχώς,
η Συµφωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τουρκίας έγινε λόγος να
χάσει τη ζωή του και πολύ φοβάµαι ότι δεν θα είναι ο µόνος. Έχω
ξανακάνει αναφορά στην ιστορία του Σαµπίρ. 

Ως DiEM25, το διεθνικό πανευρωπαϊκό κίνηµα, εκλογικός βρα-
χίονας του οποίου είναι στην Ελλάδα το ΜέΡΑ25, γνώρισα τον
Σαµπίρ το 2017. Ο Σαµπίρ ήταν ένας σαραντάχρονος Πακιστα-
νός, που έµενε σε µία µικρή πόλη του Πακιστάν και είχε µία µικρή
επιχείρηση. 

Το 2015 είδε µία τοπική οργάνωση φονταµενταλιστών ισλαµι-
στών να βάζει φωτιά σε ένα διπλανό σπίτι γειτόνων του οι οποίοι
ήταν χριστιανοί, θέλοντας να σκοτώσουν όσους µπορούν, να
διώξουν κάποιους άλλους και να επιτάξουν το σπίτι, ώστε να γίνει
θρησκευτικό σχολείο. 

Έσπευσε να τους βοηθήσει, κίνηση που τον έκανε να στιγµα-
τιστεί στην τοπική κοινωνία. Η επιχείρησή του κάηκε, ο αδελφός
του δολοφονήθηκε βάναυσα, η γυναίκα του και τα παιδιά του
αναγκάστηκαν να καταφύγουν σε γειτονικά χωριά για να σωθούν.
Και ο Σαµπίρ µε τον πατέρα του ξεκίνησαν ένα ταξίδι ελπίδας,
στοχεύοντας να φτάσουν µέσω Ιράν και Τουρκίας στην πολιτι-
σµένη Ευρώπη. Ο πατέρας του πέθανε στον δρόµο. Ο Σαµπίρ
έφτασε τελικά στην Ελλάδα. Διεσώθη σε µία θαλάσσια επιχεί-
ρηση ανοιχτά της Λέσβου και µεταφέρθηκε στη Μόρια. 

Έναν ολόκληρο χρόνο αφότου έφτασε εδώ και τρεις µήνες
µετά την πρώτη του συνέντευξη η αίτηση για άσυλο απορρί-
φθηκε και εκδόθηκε εντολή επαναπροώθησης. Επέστρεψε στην
Τουρκία, όπου και πέθανε σε φυλακή της χώρας. Επαναπροωθή-
θηκε λόγω της επιλογής της EASO να αποκρύψει σηµαντικές
πληροφορίες για την κατάσταση στην Τουρκία το 2016. 

Την εγκατάσταση του επιχειρησιακού γραφείου αυτής της
υπηρεσίας στην Ελλάδα συζητάµε σήµερα. Δεν θα σταθώ στα
επιµέρους της συµφωνίας, στα οποία αναφέρθηκα εκτενώς στην
επιτροπή, αλλά µόνο και µόνο εξαιτίας όλων των παραπάνω,
εµείς δεν µπορούµε να συναινέσουµε, παρά µόνο να καταψηφί-
σουµε το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει
τώρα από τον ΣΥΡΙΖΑ ο Αντιπρόεδρος της Βουλής, ο κ. Βίτσας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε
Υπουργέ, στο πρόσωπό σας βλέπω την Κυβέρνηση και θέλω να
σας καλέσω να αφήσετε την ανθρωπιά να «αναπνεύσει». 

Σε λιγότερο από έναν χρόνο από τότε που αναλάβατε την Κυ-
βέρνηση έχετε επιβάλλει, σε αγαστή σύµπλευση µε τα πρόθυµα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης, ένα σιωπητήριο όσον αφορά στη δια-
χείριση του προσφυγικού-µεταναστευτικού. Έχετε περικόψει δι-
καιώµατα προσφύγων και µεταναστών και αιτούντων άσυλο, όχι
µόνο στο ίδιο το άσυλο, αλλά και στην κατοικία, την παροχή ια-
τροφαρµακευτικής περίθαλψης, τη δυνατότητα εύρεσης εργα-
σίας, τη µόρφωση, την ένταξη στην κοινωνία. 

Ακόµα χειρότερα, βλέπουµε µια αναβίωση της καταστολής µε
χρήση των ΜΑΤ κατά των προσφύγων και των µεταναστών, αλλά
ακόµα και ενάντια σε Έλληνες. Βλέπουµε και πάλι ανθρώπους
που δεν έχουν εστία να συνωστίζονται στις πλατείες της Αθήνας
και τη γελοία απάντηση του κ. Μηταράκη ότι «κάποιος τους
έστειλε». 

Αυτό που οφείλει ο Υπουργός είναι να πει ποιος τους έστειλε.
Γιατί η δικιά µου η απάντηση είναι ότι τους έστειλε ο κ. Μηταρά-
κης, ενώ έχουµε πλήθος καταγγελιών για παράνοµες επαναπρο-
ωθήσεις. 

Ας αφήσει η Ελληνική Λύση τα αστεία και να κοιτάξει το άρθρο
33 της Συνθήκης της Γενεύης, που προβλέπει δύο εξαιρέσεις και
µην µένει µόνο στη λέξη «security». 

Προβλέπει την εξαίρεση ο ένας να είναι τροµοκράτης, δηλαδή
να είναι κίνδυνος για τη χώρα και η δεύτερη εξαίρεση είναι να
απειλεί ευθέως -και να έχει λυθεί πλήρως η δικαστική διαδικασία
που τον αφορά- την ίδια την ασφάλεια και τη δηµοκρατία στη
χώρα. Αυτά λέει το άρθρο 33 ως εξαιρέσεις. 

Η πολιτική, λοιπόν, της Κυβέρνησης έχει οδηγήσει σκόπιµα σε
υπερκορεσµένα κέντρα υποδοχής και ταυτοποίησης. 

Θεέ µου! «Ήταν είκοσι µία χιλιάδες και έχουν γίνει δεκαεπτά».
Εγώ να το πάρω ως αλήθεια και να σας απαντήσω ότι την πε-
ρίοδο του 2019, από 1.1 ως 30.6, έφυγαν από τη Μόρια εντεκά-
µισι χιλιάδες. Δεν µπορείτε να κάνετε µια τέτοια κινητοποίηση;

Σε µείωση των θέσεων φιλοξενίας σε δοµές και ξενοδοχεία τε-
λειώνετε το πρόγραµµα «PHILOXENIA». Δεν το καταλαβαίνετε;
Άρα, εκεί που είχαµε τριάντα τρεις χιλιάδες θέσεις, σε σπίτια εί-
κοσι πέντε χιλιάδες και οκτώ χιλιάδες σε ξενοδοχεία, αντί αυτό
να αυξηθεί και να πιέζουµε και να κατηγορούµε την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή, η οποία θέλει να µετατρέψει σε αποθήκη ψυχών την
Ελλάδα, εµείς δεχόµαστε τους γραφειοκράτες, που λύνουν τα
προβλήµατα του προσφυγικού από τα µπαράκια στις Βρυξέλλες
να µειώνουν τις θέσεις. Το δεχόµαστε αυτό. Αν είναι δυνατόν!

Εφαρµόσατε, όµως, και µόλις πρόσφατα την ανοσία της αγέ-
λης ανάµεσα στον προσφυγικό - µεταναστευτικό πληθυσµό,
όσον αφορά την επιδηµία του COVID-19. Προκαλείτε εντάσεις
µε τις τοπικές κοινωνίες, ακριβώς λόγω έλλειψης ενηµέρωσης
και διαλόγου, σχετικά µε τη µεταφορά αιτούντων άσυλο στις πε-
ριοχές τους. 

Εµείς είχαµε πει ότι θα ενηµερώνουµε -και ενηµερώναµε- τις
τοπικές κοινωνίες και προχωρούσαµε, άσχετα αν δέχονταν ή δεν
δέχονταν. Όµως, κάναµε έναν διάλογο µαζί τους. Το πιο γνωστό
είναι η επιστολή που έστειλα εγώ στο δηµοτικό συµβούλιο Με-
σολογγίου σε σχέση µε αυτό το πράγµα και το θέµα, βεβαίως,
από τότε έχει λυθεί. Σήµερα ούτε ενηµερώνονται ούτε συνοµι-
λείτε µαζί τους και πετάγεται ανάµεσα σε ανθρώπους που απλά
έχουνε φοβηθεί ένας ρατσιστής και µεταστρέφει όλη τη λογική. 

Εµείς κάναµε µια πολύ µεγάλη προσπάθεια στη διαχείριση του
προσφυγικού - µεταναστευτικού. Προφανώς, δεν ήταν τέλεια
αυτή η διαχείριση. Όµως, δηµιουργήσαµε χιλιάδες θέσεις φιλο-
ξενίας. Θεσπίσαµε στην ουσία την Υπηρεσία του Ασύλου. Αξιο-
ποιήσαµε τα αισθήµατα αλληλεγγύης του ελληνικού λαού.
Αποζηµιώσαµε τους πληγέντες οικονοµικά στις περιοχές όπου
λειτουργούν ΚΥΤ στα νησιά. 

Αυτό που είχαµε πάντοτε στο µυαλό µας και πρέπει και εσείς
να το έχετε στο µυαλό σας είναι ότι στο ζήτηµα αυτό δεν µπορείς
ποτέ να είσαι επαρκής και πρέπει πάντα να προσπαθείς για το
καλύτερο. 

Αξιοποιήσαµε το πλαίσιο συνεργασίας µε τους διεθνείς οργα-
νισµούς, την Ευρωπαϊκή Ένωση και τη διεθνή ΜΚΟ εγνωσµένου
κύρους, όπως η «Oxfam», η «Dec», η «Caritas» κ.ά. και είµαστε
και ειλικρινείς απέναντι στον λαό και στη Βουλή. Από εδώ, από
αυτό το Βήµα κατέθεσα στη Βουλή όλες τις συµβάσεις που είχε
υπογράψει το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, έναν φάκελο τον
οποίο βέβαια κανένας ποτέ δεν διάβασε..

Όµως, κρύβετε την αλήθεια την ίδια στιγµή που ελέγχεστε για
αδιαφάνεια στη διαχείριση κονδυλίων και για απευθείας αναθέ-
σεις. Λέτε ψέµατα, συγκρίνοντας τα δικά σας πεπραγµένα µε δε-
δοµένα -και αυτό είναι το ωραίο- της δικής σας διακυβέρνησης.
Δηλαδή, συγκρίνετε αυτά που κάνετε µε τον εαυτό σας. Διότι,
όταν λέτε είκοσι µία χιλιάδες και έχουν γίνει δεκαεπτά; Οι είκοσι
µία χιλιάδες ήταν τον Δεκέµβρη του 2019 και τον Δεκέµβρη του
2019, αν δεν κάνω λάθος, Κυβέρνηση ήταν η Νέα Δηµοκρατία.

Η Τουρκία, κύριε Υπουργέ, εργαλειοποιεί το προσφυγικό-µε-
ταναστευτικό σαν µοχλό πίεσης για την εκβίαση οικονοµικών και
πολιτικών ανταλλαγµάτων από την Ευρώπη. Εσείς, όµως, την ίδια
ώρα µε την πολιτική σας στρέφετε ξενοφοβικά αισθήµατα σε µε-
ρίδα της κοινωνίας, επιτρέποντας να περιγράφονται απελπισµέ-
νοι άνθρωποι σαν εισβολείς.

Σωστή ήταν η αντίθεσή σας ή, αν θέλετε, η δράση σας σε
σχέση µε τις Καστανιές, αλλά δεν επιτρέπουµε σε οποιονδήποτε
κ. Πλακιωτάκη να έρχεται εδώ και να µιλάει για προστασία των
συνόρων. Ξέρετε καµµία χώρα η οποία ονοµάζεται «µετανά-
στευση»; Ξέρετε καµµία χώρα η οποία ονοµάζεται «προσφυγιά»;

Ο κ. Πλακιωτάκης θα πρέπει να προσανατολιστεί και να εστια-
στεί εκεί όπου υπάρχει πραγµατικός κίνδυνος και όχι να αφήνει
ανθρώπους ή να δηµιουργεί κατάσταση. Εγώ το είπα και προ-
ηγούµενα. Αν όλη η ιστορία είναι η Τουρκία, γιατί µας στέλνει
εβδοµήντα και δεν µας στέλνει πέντε χιλιάδες; Αν θεωρείτε κάτι
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τέτοιο, για να καταλάβετε το λάθος της λογικής σας. Θα πω και
µετά.

Όταν κάνει την ερώτηση η Ελληνική Λύση εδώ, στη Βουλή,
στον κοινοβουλευτικό έλεγχο και ο κ. Μηταράκης και η κ. Ράπτη
λίγο-πολύ λένε ότι είναι κοινές οι θέσεις της Νέας Δηµοκρατίας
και της Ελληνικής Λύσης. Και το λέω χωρίς να προσβάλλω µε
αυτόν τον τρόπο τους συναδέλφους της Ελληνικής Λύσης. Λέω
ότι αυτό ειπώθηκε εδώ και πρέπει να ξέρει ο ελληνικός λαός ποια
είναι η πολιτική της Νέας Δηµοκρατίας.

Ακόµη περισσότερο, όσον αφορά στην εσωτερική πτυχή, αν
εµείς οι ίδιοι µπορούµε να κάνουµε κριτική σε κάποια σηµεία της
δικής µας διακήρυξης σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, δεν µπο-
ρούµε να παραδεχτούµε, κύριε Κουµουτσάκο, καµµία ολιγωρία
εµείς, η Ελλάδα. Είµαστε οι εµπνευστές της διαχείρισης του προ-
σφυγικού - µεταναστευτικού σε τρία επίπεδα. Παλέψαµε µε όλες
µας τις δυνάµεις σε συνεργασία µε άλλες χώρες για την ουσια-
στική µεταρρύθµιση του συστήµατος του Δουβλίνου, για να πε-
τύχουµε το λεγόµενο Δουβλίνο IV ή αλλιώς, ένα κοινό ευρωπαϊκό
σύστηµα ασύλου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Αγαπητοί φίλοι, αγαπητοί συνάδελφοι από το ΜέΡΑ25, δεν
µπορώ να καταλάβω µε τίποτα πως το EASO, ο οποίος δεν έχει
καµµία ουσιαστική δικαιοδοσία, ξαφνικά γίνεται ο κύριος οργα-
νισµός, ο οποίος είναι ακόµα και για την κοινή δήλωση ο υπεύ-
θυνος. Πώς γίνεται η κοινή δήλωση να γίνεται τον Μάρτιο, το
πραξικόπηµα στην Τουρκία να γίνεται το καλοκαίρι και να συν-
δέετε αυτά τα δύο πράγµατα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Πρόεδρε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ολο-
κληρώνω, κύριε Πρόεδρε.

Εµείς θα κάναµε αυτό, έχοντας απέναντί µας φανερά ή υπό-
γεια την αντίδραση ακόµα και ισχυρών χωρών εντός της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Επιµείναµε στην αρχή της δίκαιης κατανοµής
των αιτούντων άσυλο σε όλα τα κράτη-µέλη, µε βάση την αρχή
της αλληλεγγύης, το Διεθνές Δίκαιο. Προτείναµε το ενιαίο προ-
σφυγικό προφίλ και ένα κοινό σύστηµα για την εξέταση των αι-
τήσεων ασύλου, τις επιστροφές, τα κέντρα καταγραφής και
διεκπεραίωσης, τα processing centers. Προχωρήσαµε σε επιµέ-
ρους διµερείς συµφωνίες ιδιαίτερα µε τη Γερµανία και την Πορ-
τογαλία, αλλά και άλλες χώρες. Αξιοποιήσαµε την αρωγή της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και προσωπικά του κ. Αβραµόπουλου
τόσο στην εξεύρεση ευρωπαϊκών κονδυλίων όσο και στη δηµι-
ουργία πλαισίου επικοινωνίας µε την Τουρκία, ώστε όλες οι πτυ-
χές του προσφυγικού - µεταναστευτικού ζητήµατος να µένουν
εκτός των ελληνοτουρκικών διαφορών και να µπουν σε ένα ευ-
ρύτερο ευρωπαϊκό πλαίσιο. Μαζί µε τον κ. Αβραµόπουλο συναν-
τηθήκαµε πέντε φορές µε τον κ. Σοϊλού και καταφέραµε να
µειώσουµε τις ροές κατά 95%.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κλείστε, κύριε
Πρόεδρε, γιατί έχετε φτάσει στα έντεκα λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχα-
ριστώ πάρα πολύ για τον πολύ χρόνο που µου δώσατε, κύριε
Πρόεδρε.

Θα ολοκληρώσω, λέγοντας ότι δεν είχαµε ποτέ τη δική σας ευ-
καιρία ενός παραθύρου τριών µηνών σχεδόν χωρίς καθόλου εισ-
ροές.

Όµως, εδώ υπάρχει ένα ζήτηµα που είναι ένα ακραίο παρά-
δειγµα. Ζητάτε σοβαρά από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή και από
την Ευρωπαϊκή Ένωση να εγκρίνει εν ονόµατι του δικαίου της
έκτακτης ανάγκης τι ακριβώς; Την αναστολή του χάρτη θεµελιω-
δών δικαιωµάτων και τη Σύµβαση της Γενεύης; Έχετε εξετάσει
αν η επιτροπή έχει καν την εξουσία να επιτρέψει κάτι τέτοιο ή
απλώς, δεν σας ενδιαφέρει εάν η χώρα γελοιοποιηθεί διεθνώς;

Δεν έχω άλλο τρόπο να σας το πω. Σοβαρευτείτε και επι-
στρέψτε σε µια πολιτική αρχών και αποτελεσµάτων ή διαψεύστε
µε. Πείτε: Εµείς δεν ζητήσαµε ποτέ κάτι τέτοιο. Επικαλείστε ότι
κάνατε µια συµφωνία µε την Κύπρο και µε τη Βουλγαρία. Και µε
τον κ. Ζερχόφεν να κάνετε συµφωνία και µε τον κ. Κουρτς να κά-
νετε συµφωνία και µε τον κ. Όρµπαν να κάνετε συµφωνία. Αυτό

σηµαίνει ότι υπερβαίνετε το διεθνές δίκαιο;
Άρα, εµείς δεν πρέπει ούτε να παραβιάσουµε το Διεθνές Δί-

καιο ούτε βέβαια να επιτρέπουµε σε µια αναθεωρητική και απει-
λητική Τουρκία να παίζει το διεθνές, το δικό της επικοινωνιακό
παιγνίδι ενάντια στα συµφέροντα και Ελλήνων και αιτούντων
άσυλο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, για ένα λεπτό, πα-
ρακαλώ, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, κύριε
Χήτα, έχετε τον λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Απευθυνόµενος σε εσάς, απλώς επειδή ακούστηκε δις το

όνοµα της Ελληνικής Λύσης στην οµιλία του συναδέλφου από
τον ΣΥΡΙΖΑ, θα πω δυο πράγµατα χωριστά.

Είπε, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ ότι η Νέα Δηµοκρατία και η Ελληνική
Λύση έχουν κοινή θέση για το λαθροµεταναστευτικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτά θα µπορού-
σατε, κύριε Χήτα, να τα πείτε κατά την αγόρευσή σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Μου είπατε ότι έχω δικαίωµα…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όµως, εν πάση

περιπτώσει. Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος είστε. Έχετε δι-
καίωµα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Απλώς, όταν ακούγονται τέτοια
πράγµατα, καλό είναι να τα ξεκαθαρίζουµε.

Μακάρι, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, η Νέα Δηµοκρατία να
ερχόταν στα δικά µας και να εφάρµοζε όσα υποστηρίζουµε
εµείς. Πάντως, δεν βλέπω τη Νέα Δηµοκρατία ούτε push back
να κάνει, ούτε απελάσεις να κάνει, ούτε τις ΜΚΟ να κλείνει, ούτε
τους λαθροµετανάστες να τους µεταφέρει σε ακατοίκητα νησιά.
Τίποτα από όλα.

Βλέπω να ακολουθεί το ίδιο πρόγραµµα µε το ΣΥΡΙΖΑ, γιατί
αγαπητέ κύριε Πρόεδρε και κύριε συνάδελφε, Νέα Δηµοκρατία
και ΣΥΡΙΖΑ είναι ακριβώς το ίδιο νόµισµα, το ίδιο ακριβώς!
Έχουµε αυτή τη στιγµή τον γαλάζιο ΣΥΡΙΖΑ!

Γιατί το λέω αυτό; Το αιτιολογώ. Εσάς το πρόβληµά σας έγ-
κειται στο πώς θα αντιµετωπίσετε το λαθροµεταναστευτικό και
εκεί µαλώνετε, στην αντιµετώπιση.

Εµάς το θέµα µας είναι η επίλυση του θέµατος. Εκεί είναι η τε-
ράστια διαφορά µας. Άλλο «επιλύω» και άλλο «αντιµετωπίζω». Και
σε ό,τι αφορά αυτό που είπατε, ότι κάνει αστεία η Ελληνική Λύση...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αυτά είναι θέµατα
ουσίας επί του συγκεκριµένου θέµατος. Θα µπορούσατε στην
αγόρευσή σας…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Μα, απαντώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εγώ λέω ότι δεν

υπάρχει προσωπικό για να απαντήσετε στον κ. Βίτσα. Δεν είναι
προσωπικό αυτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Σας παρακαλώ πολύ. Είπε να κόψει
η Ελληνική Λύση τα αστεία µε τα push back. Να πω ότι αυτό είναι
πολύ σοβαρό και δεν είναι αστεία.

Πρώτον, ναι, κύριε συνάδελφε, το άρθρο 33 της Συνθήκης της
Γενεύης λέει αυτά και είναι «κίνδυνος για τη χώρα» και η χώρα
µας βρίσκεται σε κίνδυνο. Και λέει και για ασφάλεια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα τα πείτε µετά.
Θα σας αφαιρέσω χρόνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ορίστε, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα σας αφαιρέσω

χρόνο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ορίστε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ούτως ή άλλως,

έχετε και τον µισό χρόνο από ό,τι έχουν οι άλλοι συνάδελφοι,
αφού µίλησε ο Αρχηγός σας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Μα, µιλώ, γιατί µου είπατε ότι έχω
δικαίωµα να µιλήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ναι, αλλά δεν
έχουν σχέση. Θα µιλήσετε στην κυρίως οµιλία σας, όπου µπο-
ρείτε να τα πείτε αυτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Θα απαντήσω, λοιπόν και στην
κύρια οµιλία µου και θα πω ότι απειλείται ευθέως, κύριε συνά-
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δελφε, η ασφάλεια της χώρας και αν δεν το εντοπίζετε εδώ, στα
πέριξ, πηγαίνετε στην επικράτεια να δείτε ότι απειλείται ευθέως
η ασφάλεια της χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ πολύ.
Τον λόγο έχει η κ. Αλεξοπούλου Αναστασία από την Ελληνική

Λύση.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Κύριε

Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο για πέντε δευτερόλεπτα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τι να πείτε, κύριε

Βίτσα; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ο κ.

Χήτας…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τοποθέτηση ήταν.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ο κ.

Χήτας πήρε τον λόγο επί προσωπικού.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Όχι. Ως Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος, κύριε Βίτσα.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ (Δ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Λέω,

λοιπόν, ότι αν ο κ. Χήτας κάθε φορά που ακούγεται το όνοµα «Ελ-
ληνική Λύση», προσβάλλεται, η απάντησή µου είναι, καλά κάνει.
Καλά κάνει!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Δεν προσβλήθηκα καθόλου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, κυρία

Αλεξοπούλου, έχετε τον λόγο.
Μετά τον λόγο ζήτησε και θα λάβει ο Κοινοβουλευτικός Εκ-

πρόσωπος του ΜέΡΑ25, ο κ. Γρηγοριάδης, στη συνέχεια έχει δη-
λώσει ο κ. Χρυσοµάλλης από τη Νέα Δηµοκρατία και θα
κλείσουµε µε τον κ. Ψυχογιό.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Και εγώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εσείς θα µιλήσετε

ούτως ή άλλως. Είστε κοινοβουλευτική εκπρόσωπος. Μόνο πείτε
µου ποια στιγµή θέλετε να µιλήσετε.

Ορίστε, κυρία Αλεξοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σή-

µερα ένα σχέδιο νόµου πολύ σηµαντικό για τη χώρα µας, αλλά και
για τη λεγόµενη «ευρωπαϊκή αλληλεγγύη», την κύρωση συµφω-
νίας για την έδρα µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Ευ-
ρωπαϊκής Υπηρεσίας Υποστήριξης για το Άσυλο και για τη
λειτουργία του επιχειρησιακού γραφείου της τελευταίας στη χώρα
µας. 

Θα µου επιτρέψετε, κύριοι συνάδελφοι, από τα παραπάνω να
αναρωτηθώ: Πού είναι η περίφηµη ευρωπαϊκή αλληλεγγύη προς
την Ελλάδα στο θέµα του λαθροµεταναστευτικού; Να σας πω
εγώ που είναι; Είναι τελείως απούσα. Έχουν αφήσει την Ελλάδα
ολοµόναχη στο τεράστιο αυτό θέµα και η ευρωπαϊκή αλληλεγγύη
πάει περίπατο. 

Αυτά σας τα λέει η Ελληνική Λύση και ο Κυριάκος ο Βελόπου-
λος από την πρώτη στιγµή. Και τώρα έρχεστε δειλά-δειλά και
εσείς της Κυβέρνησης να παραδεχτείτε πως έχουµε δίκιο στους
φόβους µας, ότι, δηλαδή, αυτά που σας λέµε τόσο καιρό, ότι η
Ευρώπη µας εγκατέλειψε και ο καθένας κοιτάζει το συµφέρον
του, τελικά δεν απέχουν και πολύ από την πραγµατικότητα. 

Η πραγµατικότητα ξέρετε ποια είναι, αγαπητοί συνάδελφοι της
Συµπολίτευσης; Η πραγµατικότητα είναι ότι η Ελλάδα είναι µόνη
της στο θέµα των λαθροµεταναστών, ότι δεχόµαστε ξένη ει-
σβολή και πως αλλοιώνεται ο εθνικός και πολιτισµικός µας χα-
ρακτήρας. Και να που και οι δικοί σας Βουλευτές, από όσα
ακούστηκαν σε αυτή εδώ την Αίθουσα, αναγκάζονται να οµολο-
γήσουν έµµεσα έστω, ότι η Ελληνική Λύση δικαιώθηκε και σε
αυτό το ζήτηµα.

Η Ελληνική Λύση το φωνάζει εδώ και ένα χρόνο στη Βουλή.
Εσείς το καταλάβατε σήµερα. Έστω και µε τόση µεγάλη καθυ-
στέρηση! Όµως το ερώτηµα εδώ είναι: Αφού βλέπετε το πρό-
βληµα, γιατί, επιτέλους, δεν κλείνετε τα σύνορα; Γιατί χτίζατε επί
έναν ολόκληρο χρόνο ακόµα περισσότερες δοµές από το ΣΥ-
ΡΙΖΑ; Θα έλεγε κανείς ότι κάνετε ανταγωνισµό Νέα Δηµοκρατία
και ΣΥΡΙΖΑ ποιος θα αφήσει τα σύνορα πιο ανοιχτά και ποιος θα
δηµιουργήσει περισσότερα hot spot. Την Ελλάδα κανένας από
εσάς δεν τη σκέφτεται. 

Πάµε τώρα και στα επίσηµα στοιχεία. Το 2019 είχαµε στην Ελ-
λάδα εκατόν τριάντα χιλιάδες αιτήσεις ασύλου. Το 2018 µπήκαν
στην Ελλάδα σαράντα εννέα χιλιάδες άτοµα, το 2019 πάνω από
πενήντα πέντε χιλιάδες, ενώ το 2020 πάµε για ακόµα µεγαλύτερο
νούµερο. Και µιλάµε για επίσηµα στοιχεία, γιατί τα ανεπίσηµα
οπωσδήποτε θα είναι πολύ µεγαλύτερα. 

Αυτά τα νούµερα σας τα παραθέτω, για να αντιληφθείτε το µέ-
γεθος της πίεσης που αντιµετωπίζει η πατρίδα µας. Επιτέλους,
ας υπολογίσουµε τι σηµαίνει αυτό πρακτικά στην καθηµερινό-
τητα µας. 

Αυξήθηκε ή δεν αυξήθηκε κατακόρυφα η εγκληµατικότητα, κύ-
ριοι συνάδελφοι; Ποιες είναι οι συνέπειες για την οικονοµία και
την κοινωνία µας όταν όλοι αυτοί οι άνθρωποι µπαίνουν και παίρ-
νουν επιδόµατα την ώρα που υπάρχουν τόσοι Έλληνες πολίτες
χωρίς εργασία ή χωρίς στέγη; Για να µην πω και για το µεγάλο
κίνδυνο που ελλοχεύει, που είναι η ισλαµοποίηση του τόπου µας
αφού το σύνολο σχεδόν των ανθρώπων αυτών είναι µουσουλµά-
νοι. 

Αυτά που αναφέρω, δεν είναι ξενοφοβία. Είναι η ουσία των
πραγµάτων. Οι Έλληνες ήµασταν ανέκαθεν φιλόξενος λαός. Δεν
θα µπορούσαµε αλλιώς να αναπτύξουµε και τον τουρισµό µας.
Στην Ελλάδα γεννήθηκε η ιδέα του φιλόξενου Δία. Όµως, να φι-
λοξενούµε ανθρώπους που έρχονται νόµιµα και όχι λαθραία. Νο-
µίζω ότι όλοι καταλαβαίνουµε τη διαφορά. 

Λέτε πως η εγκατάσταση στην Ελλάδα της Ευρωπαϊκής Υπη-
ρεσίας Υποστήριξης για το Άσυλο, που είναι και το θέµα του νο-
µοσχεδίου, θα συµβάλει καθοριστικά στην αντιµετώπιση του
προβλήµατος. Σαράντα πέντε εκατοµµύρια ευρώ θα είναι η επι-
χορήγηση από τα κοινοτικά κονδύλια για την υπηρεσία αυτή, ενώ
θα διαθέτει -λέτε- επαρκή µέσα και ανθρώπινο δυναµικό. 

Μην µένουµε, όµως, στα νούµερα. Ας µπούµε και στην ουσία
του προβλήµατος. Και η ουσία είναι ότι η Ελλάδα όσα κονδύλια
και να πάρει από την Ένωση, δεν µπορεί να δεχτεί ανεξέλεγκτο
αριθµό λαθροµεταναστών, παράνοµων µεταναστών ή έστω προ-
σφύγων. Δεν γίνεται να συνεχίζουµε να αφήνουµε τα σύνορα
ανοικτά. Καµµία υπηρεσία ασύλου δεν είναι ικανή να ενσωµατώ-
σει αυτούς τους ανθρώπους στην κοινωνία µας, στον πολιτισµό
µας, όπως εσείς θα θέλατε. Είναι πρακτικά αδύνατο.

Και ερχόµαστε σε ένα άλλο ουσιαστικό ζήτηµα. Δεν έχει η Ελ-
λάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αλληλεγγύη από τα άλλα
κράτη - µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτή είναι η πικρή αλή-
θεια, που σας τη λέει τόσο καιρό η Ελληνική Λύση, ο Κυριάκος ο
Βελόπουλος. Πρόκειται για µία κατάσταση εφιαλτική, που την
επιβαρύνει η εφαρµογή µιας απαράδεκτης συµφωνίας που είχε
υπογράψει κάποτε ο κ. Σηµίτης µε τον κ. Παπανδρέου, η Συνθήκη
Δουβλίνο II, κατά την οποία οι λαθροµετανάστες υποχρεώνονταν
να επιστρέφουν από τις ευρωπαϊκές χώρες στην πρώτη χώρα ει-
σόδου, όπου, βέβαια, λόγω συνόρων θα ήταν σχεδόν πάντα η
Ελλάδα µας.

Εξαιτίας αυτής της συµφωνίας που είχε υπογράψει τότε η κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η Ελλάδα κατάντησε αποθηκευτικός
χώρος λαθροµεταναστών και δυστυχισµένων ανθρώπων και
ψυχών. 

Να µου επιτρέψετε να πω δυο λόγια για το ρόλο της Τουρκίας.
Η Τουρκία έχει φανερά εξαπολύσει εναντίον µας ένα υβριδικό
πόλεµο. Χρησιµοποιεί τους ανθρώπους αυτούς που έρχονται
από τη δική µας επικράτεια, για να αδυνατίσει την εθνική µας
άµυνα στα νησιά του Αιγαίου µας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΥ: Τελειώνω, κύριε
Πρόεδρε, σε ένα ακριβώς λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το λεπτό είναι
πολύ.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΥ: …ενώ παράλ-
ληλα ετοιµάζεται για σύρραξη και αύξηση του ζωτικού της
χώρου µε όλα αυτά τα απίθανα που κάνει γύρω από την ΑΟΖ. 

Προσέξτε, λοιπόν, τόσο εσείς της Κυβέρνησης, όσο κι εσείς
του ΣΥΡΙΖΑ, µήπως όλα αυτά που λέµε για το άσυλο και την ευ-
ρωπαϊκή αλληλεγγύη απλώς κρύβουν την αλήθεια. Και η αλήθεια
είναι ότι δεχόµαστε ένα νέου είδους πόλεµο από την Τουρκία µε
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αιχµή το µεταναστευτικό ή το λαθροµεταναστευτικό. 
Κλείνοντας, λέγω τα εξής: Εσείς της Νέας Δηµοκρατίας πα-

ραδέχεστε ότι δεχόµαστε το µεγαλύτερο κύµα προσφύγων και
λαθροµεταναστών. Το είπε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας, ο κ.
Τσιγκρής.

Μακάρι να το λάβουµε αυτό υπ’ όψιν για το καλό της πατρίδας
από εδώ και πέρα σε κάθε διαπραγµάτευση µε τους Ευρωπαίους
εταίρους µας. 

Πάντως εµείς στην Ελληνική Λύση από την πρώτη στιγµή το
έχουµε αυτό επισηµάνει και έχουµε την ικανοποίηση ότι δικαιω-
θήκαµε σε όλες τις κεντρικές διαπιστώσεις πάντα µε επιχειρή-
µατα και πάντα µε ψηλά το κεφάλι για την πατρίδα µας.

Ευχαριστώ πάρα πολύ για την προσοχή.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.
Γρηγοριάδης Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΜέΡΑ25.

ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Ερώτηση προς κυρίες και κυρίους Βουλευτές της Νέας Δηµο-

κρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ: Είναι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ, η Τουρκία µία ασφαλής χώρα
για πρόσφυγες και κατατρεγµένους µετανάστες; 

Δεν είναι. Ασφαλώς δεν είναι. Και ξέρουµε όλοι εδώ µέσα, κα-
λύτερα από εµένα το ξέρετε όλοι εσείς, ότι δεν είναι γιατί φαν-
ταστείτε ότι δεν είναι καν µία ασφαλής χώρα για τους
δηµοσιογράφους της ή για τους Βουλευτές της αν τύχει και είναι
κουρδικής καταγωγής. 

Δεν είναι µία ασφαλής χώρα για κανέναν πολίτη ή υπήκοό της,
όπως προτιµάτε πείτε το, απλώς και µόνο γιατί είναι µία χώρα
στην οποία έχει από καιρό καταλυθεί απολύτως η δηµοκρατία.
Είναι µία χουντική χώρα. Αυτή η χουντική χώρα, η οποία δεν ήταν
ακόµα απολύτως χουντική, αλλά ήταν στα όρια, πάλευε µε τη
στρατιωτική δικτατορία, είναι αυτή η χώρα που πρώτα εσείς και
στη συνέχεια εσείς δέχεστε, µέσω του ότι αποδέχεστε στη συµ-
φωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης µε την Τουρκία για την επιστροφή
από την Ελλάδα των δύστυχων προσφύγων και µεταναστών,
ακόµα και σήµερα ότι είναι µία ασφαλής χώρα. 

Γιατί, άραγε, έξυπνοι άνθρωποι και ικανοί να δέχονται ότι είναι
µία ασφαλής χώρα η Τουρκία ενώ ξέρουµε όλοι ότι δεν είναι για
κανέναν πολίτη στον κόσµο ασφαλής χώρα; Γιατί εκεί θέλουµε
να ξεφορτωθούµε -εννοώ να ξεφορτωθείτε, εγώ δεν θέλω καθό-
λου- ένα πρόβληµα. Το πρόβληµα του ότι δυόµισι πριν και τώρα
σχεδόν τέσσερα εκατοµµύρια απελπισµένοι άνθρωποι κάθε εί-
δους από πολέµους ή από πείνα ή επειδή, όπως είπε η κ. Μπα-
καδήµα πριν, κάψανε το σπίτι του διπλανού τους πριν και ήταν η
σειρά τους αφού τους έκαψαν και το µαγαζί τους, ήθελαν να
φτάσουν στην Ευρώπη. 

Η αιτία που δέχεστε το προφανέστατα εξωπραγµατικά παρά-
λογο και θα έλεγα και απάνθρωπο ότι πρόκειται για µια ασφαλή
χώρα, ότι δήθεν είναι µια ασφαλής χώρα η Τουρκία, είναι µία: ότι
θέλετε να ξεφορτωθείτε εκεί όσους τυχόν καταφέρουν να περά-
σουν στην Ελλάδα και κυρίως –επειδή δεν θέλει να µείνει κανείς
στην Ελλάδα γιατί είµαστε µια τετραπλά πτωχευµένη εδώ και
δέκα χρόνια χώρα και κανείς σοβαρός µετανάστης ή πρόσφυγας
δεν θέλει να µείνει σε µια χώρα που ασφαλώς θα πεθάνει από
την πείνα, θέλει να πάει κάπου αλλού- θέλετε να τους ξαναγυρί-
σετε πίσω.

Ας δούµε, λοιπόν, τι γίνεται µε αυτό το πρόβληµα. Το πετύ-
χατε; Το απάνθρωπο αυτό σχέδιο τουλάχιστον λειτούργησε; Δεν
λειτούργησε. Πώς το ξέρουµε στο ΜέΡΑ25 ότι δεν λειτούργησε;
Θα σας πω ένα νούµερο: Το 2018 καταφέραµε να επαναπροωθή-
σουµε τριακόσιους είκοσι δύο ανθρώπους. Είχαµε ήδη στη
Μόρια κοντά στις τριάντα χιλιάδες ανθρώπους. Στην Ελλάδα εί-
χαµε κανείς δεν ξέρει πόσους ανθρώπους. Εκ του αποτελέσµα-
τος δεν λειτούργησε. 

Γιατί λοιπόν, υπερκοµµατικά τα κάνετε όλα αυτά τα τρελά,
συγγνώµη για την έκφραση µιας και είµαι στη Βουλή, τα παρά-
λογα και τα αδιέξοδα και οι δυο σας; Για να αποφύγετε µε κάθε
τρόπο, όπως ο διάολος το λιβάνι, να βάλετε έστω ένα τοσοδούλι
βέτο, αν προτιµάτε βετάκι, οποιοδήποτε βέτο, σε οποιαδήποτε
διαδικασία της Ευρωπαϊκής Ένωσης για να κάνετε αυτό που επι-
τάσσει η οικουµενικά πανανθρώπινη αξιοπρέπεια. Για να πείτε,

δηλαδή, «κοιτάξτε να δείτε εµείς δεν είµαστε κορόιδα. Θα πρέπει
να επιµεριστούν οι πρόσφυγες σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση»
µιας και υποτίθεται ότι είµαστε µία ένωση εδώ, δεν είµαστε κολί-
γοι και αφεντικά, δεν είµαστε σκλάβοι και κύριοι. Είµαστε µια
ένωση ευρωπαϊκή κιόλας, η χώρα που γέννησε τον ουµανισµό
υποτίθεται. 

Επειδή, λοιπόν, δεν θέλετε να βάλετε κανένα βέτο ή βετούλι ή
βετάκι, όπως έχετε χρέος και ηθικό, αλλά και επιβίωσης απέναντι
στον ελληνικό λαό -δεν θα επιβιώσει ο ελληνικός λαός έτσι που
το πάτε- επειδή λοιπόν, δεν θέλετε να βάλετε κανένα βέτο, γι’
αυτόν ακριβώς τον λόγο ζούµε όλο αυτό το απόλυτο θέατρο του
απόλυτου παραλόγου.

Γιατί όµως, δεν θέλετε να βάλετε, άραγε, και δεν θέλατε και
εσείς να βάλετε επί τεσσεράµισι χρόνια κανένα βέτο ώστε να επι-
µεριστούν επιτέλους όπως πρέπει αναλογικά δηλαδή σε όλες τις
χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης αυτά τα δυόµισι ή τέσσερα εκα-
τοµµύρια συνανθρώπων µας που συνωστίζονται στα σύνορά
µας; 

Γιατί θέλετε να δίνετε διαρκώς διαπιστευτήρια και οι µεν και
οι δε υποδειγµατικού αιχµαλώτου. Έχει φέρει άραγε κανένα απο-
τέλεσµα κατά την τελευταία δεκαετία η συνεχής κατάθεση δια-
πιστευτηρίων υποδειγµατικού αιχµαλώτου; Κανένα αποτέλεσµα
δεν έφερε. Έφερε το αποτέλεσµα να µας δείχνουν και να γελάνε.

Καλά για την EASO δεν έχω πω. Να πω στον κ. Βίτσα, αν και
δεν είναι εδώ τώρα, ποιο είναι το πρόβληµα του ΜέΡΑ25 µε την
EASO. Είναι πάρα πολύ σοβαρό πρόβληµα και απορούµε ειλι-
κρινά γιατί δεν το έχετε και εσείς. Αν είστε αριστερή δύναµη, πώς
δεν έχετε πρόβληµα µε µία EASO η οποία τι κάνει; 

Δύο µήνες µόλις µετά την κατάπτυστη, απάνθρωπη, διαβολική,
θα έλεγε κανείς, συµφωνία που δέχεται την Τουρκία σαν ασφαλή
προορισµό για πρόσφυγες και µετανάστες αναλαµβάνει να συν-
τάξει, ως ο καθ’ ύλην αρµόδιος φορέας της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, µία έκθεση για το αν πράγµατι είναι ασφαλής χώρα η
Τουρκία. Σε αυτήν την έκθεση προκύπτει σαφώς ότι δεν είναι
ασφαλής χώρα. 

Και ξέρετε τι κάνει η EASO δύο µήνες µετά τη συµφωνία, τον
Ιούνιο και τον Μάιο του 2016; Κάνει γαργάρα, κατά το κοινώς λε-
γόµενο, τη συµφωνία. Τη συµφωνία δεν θα την ξέραµε ποτέ αν
ο «OBSERVER» δεν την έβγαζε βγάζοντας δηµοσιογραφικό λα-
βράκι. Γι’ αυτό δεν έχουµε καµµία καλή ιδέα για την EASO. 

Γιατί η EASO λειτουργεί απάνθρωπα στο πλαίσιο των απάν-
θρωπων αφεντικών της. Αντί δηλαδή να είναι αυτό που θα
έπρεπε να είναι και αυτό είναι ευρωπαϊκή υπηρεσία υποστήριξης
ασύλου έχει φτάσει να µπορούσε να ονοµάζεται άνετα και ευρω-
παϊκή υπηρεσία αποτροπής προσπάθειας οποιουδήποτε ασύλου.
Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο, κύριε Βίτσα µου, έχουµε τεράστιο
πρόβληµα µε την EASO.

Τώρα πραγµατικά εµείς δεν πρόκειται φυσικά και να ψηφί-
σουµε. Θα ψηφίσουµε ασφαλέστατα «όχι». Πριν φύγω θα σας
πούµε ότι απαιτούµε δύο πράγµατα. Και τα απαιτούµε στο όνοµα
ολόκληρου του ελληνικού λαού και όχι µόνο των τριών από τους
εκατό που µας ψήφισαν. 

Απαιτούµε λοιπόν, να επανεξετάσετε αµέσως εσείς που κυβερ-
νάτε τώρα το πλαίσιο συνεργασίας σας µε την κατά τα φαινό-
µενα µεροληπτική, αφού απέκρυψε µία έκθεση που θα έκρινε την
Τουρκία ως µη ασφαλή χώρα, EASO στην εξέταση των αιτήσεων
διεθνούς προστασίας στα νησιά του ανατολικού Αιγαίου. 

Και επίσης απαιτούµε να διαταχθεί ανεξάρτητη ευρωπαϊκή
έρευνα για τους λόγους που απεκρύβη η αναφορά της EASO για
την Τουρκία καθώς και τους υπεύθυνους που έδωσαν τις σχετι-
κές εντολές απόκρυψης. Είναι φανερό ότι τα πράγµατα είναι
πάρα, πάρα, πάρα πολύ µπερδεµένα.

Και φεύγω λέγοντας το εξής: Μου κάνει µεγάλη εντύπωση που
και ο Υπουργός και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση ζήτησαν µετ’ επι-
τάσεως διεύρυνση της συζήτησης. Θα έλεγε κανείς ότι νοµίζετε
ότι σας συµφέρει. Δεν σας συµφέρει αυτή η συζήτηση. Εξήγησα
τους λόγους για την Κυβέρνηση που δεν σας συµφέρει. Βλέ-
πουµε τα αποτελέσµατα. Τα αποτελέσµατα είναι τραγικά. 

Τώρα τι έγινε; Αποσυµφορήσατε τη Μόρια πώς; Αµολώντας
δεκάδες χιλιάδες ανθρώπους στην επικράτεια, οι οποίοι δεν
έχουν στέγη, δεν έχουν τροφή, δεν έχουν νερό, είναι εν δυνάµει

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞ’ - 16 ΙΟΥΝΙΟΥ 2020 15069



µία επιδηµιολογική πιθανότητα για τη χώρα και ταυτοχρόνως
τους περιµένει µαρτυρικό τέλος. Αυτό πετύχατε.

Όσον αφορά τον ΣΥΡΙΖΑ, πραγµατικά θα πρέπει να σκεφτείτε
λίγο το παρελθόν σας πριν ζητάτε διεύρυνση µιας συζήτησης.
Να θυµάστε την Ειδοµένη. Η Ειδοµένη σηµαίνει ότι υιοθετήσατε
το δόγµα Σαµαρά, αγαπητοί φίλοι. Ο Σαµαράς έλεγε στους λι-
µενικούς «φερθείτε τους απάνθρωπα, για να γυρίζουν πίσω να
λένε στους συγγενείς τους ότι είναι άσχηµα στην Ελλάδα και να
µην έρχονται». 

Όταν αφήσατε δέκα χιλιάδες ανθρώπους να βουλιάξουν στα
λασπόνερα της Ειδοµένης υιοθετήσατε εκείνη τη στιγµή το
δόγµα Σαµαρά. Όταν αφήσατε τη Μόρια να έχει είκοσι χιλιάδες
σε µέρος όπου προβλέπεται να µένουν τρεις χιλιάδες υιοθετή-
σατε το δόγµα Σαµαρά. Όταν δεν χρησιµοποιήσατε κανένα βέτο,
ως κυβερνήτες, υιοθετήσατε το δόγµα Σαµαρά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΨΥΧΟΓΙΟΣ: Τι λες τώρα;
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Ε, θα έχετε τον χρόνο, θα µιλήσετε.

Θα έρθετε να µου τα πείτε.
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΜέΡΑ25)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι στις πέντε η ώρα πρέπει να πα-
ραδώσουµε την Αίθουσα. Κύριε Ψυχογιέ νοµίζω ότι έχετε καλυ-
φθεί, µιλήστε από εκεί για δύο λεπτά. Τον λόγο έχει ο κ.
Ψυχογιός.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΨΥΧΟΓΙΟΣ: Ευχαριστώ πολύ. Επειδή πράγµατι
έχουν ακουστεί αρκετά και δεν θέλω να κάνω κατάχρηση του
χρόνου, να εντοπίσω τρία σηµεία.

Το πρώτο έχει να κάνει µε την ευρωπαϊκή διάσταση για την
οποία είµαστε και σήµερα εδώ και ελπίζω να είµαστε και πάλι
εδώ, διότι έχουµε καταθέσει επίκαιρες επερωτήσεις, έχουµε ζη-
τήσει συζήτηση στη Βουλή πολλάκις και δυστυχώς δεν έγινε
δεκτή. Εποµένως, περιµένουµε από εσάς ολοκληρωµένη διαδι-
κασία και όχι το σηµερινό, στο οποίο δεν µπορείς να κάνεις την
ανάλυση που πρέπει.

Σε σχέση µε το ευρωπαϊκό επίπεδο νοµίζω ότι ο κ. Βίτσας ήταν
και λίγο φειδωλός σε αυτά που ανέφερα και βέβαια άδικος ο κ.
Γρηγοριάδης γι’ αυτά τα οποία αντιµετώπισε και διεκδίκησε ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ σε ευρωπαϊκή διάσταση όλα τα προηγούµενα χρόνια. Και
γίνοµαι συγκεκριµένος:

Είκοσι δύο χιλιάδες µετεγκαταστάσεις µέσα σε δυόµισι χρόνια
σε κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό είναι καµµιά επα-
νάσταση; Όχι, και είναι κάτω από τις υποχρεώσεις της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Όµως, είναι µία επιτυχία η οποία προέκυψε µέσα
από συγκεκριµένες πιέσεις και συγκεκριµένες κινήσεις. Δέκα χι-
λιάδες περίπου οικογενειακές επανενώσεις, οι οποίες έγιναν
ακόµα και µε διµερείς συµφωνίες, όταν δεν τηρούσαν τις υπο-
χρεώσεις τους οι υπόλοιπες χώρες, για να µπορέσουν να απεγ-
κλωβιστούν οι άνθρωποι από εδώ. Συνεχείς συσκέψεις µε τις
χώρες του Νότου σε ανώτατο µάλιστα επίπεδο µε τον ίδιο τον
Πρωθυπουργό, τον κ . Τσίπρα και σε ευρωπαϊκά όργανα, προ-
κειµένου να δηµιουργηθούν οι συσχετισµοί που και εσείς πάτε
τώρα να διεκδικήσετε, αλλά µε λάθος τρόπο κατά τη γνώµη µου
στο σύµφωνο µετανάστευσης. Χρηµατοδότησης για πολλά προ-
γράµµατα στέγασης και ένταξης που δεν έχετε ανανεώσει εγκαί-
ρως, υπηρετώντας µια άλλη πολιτική.

Στο Συµβούλιο της Ευρώπης συνεχείς παρεµβάσεις και πιέ-
σεις και ψηφίσµατα για τον επιµερισµό της ευθύνης σε όλα τα
κράτη-µέλη της Ευρώπης και βέβαια µέσα από την επιτήρηση
της Τουρκίας, η οποία καταπατούσε δικαιώµατα και στο έδαφός
της για ανθρώπους οι οποίοι ήταν δηµοσιογράφοι, δικηγόροι,
συνάδελφοι Βουλευτές και βέβαια τη διεθνή νοµιµότητα και µια
σειρά άλλες παρεµβάσεις, µε προτάσεις, πιέσεις για την κοινή
πολιτική για το άσυλο, για την µετεγκατάσταση µε βάση το Σύµ-
φωνο του Μαρακές που συµφωνήθηκε στο πλαίσιο του ΟΗΕ, που
και εκεί είχαµε παρέµβαση για νόµιµες διόδους, για καταµερισµό
της ευθύνης και όλο αυτό το πλαίσιο το οποίο τελικά σε έναν
βαθµό απέδωσε, διότι έβαλε την ευρωπαϊκή διάσταση πάνω απ’
όλα τα άλλα.

Πρέπει κανείς να κάνει µια αναφορά και στο κοµµάτι αυτό το
οποίο συζητήσαµε πριν για την EASO. Να ξεκαθαρίσουµε, δη-

λαδή, ότι η EASO έχει έναν ρόλο µέσα στην υπηρεσία ασύλου, ο
όποιος έχει συγκεκριµένες αρµοδιότητες, έχει διεκπεραιωτικό
ρόλο και δεν πάει στην ουσία των υποθέσεων, οι οποίες γίνονται
από τους υπαλλήλους της υπηρεσίας. Εκεί θα πρέπει να υπάρ-
ξουν προσλήψεις –το είπαµε και την προηγούµενη φορά- µέσα
από µόνιµες θέσεις, µέσα από προφανώς επαναφορά των δεκαε-
πτά συµβασιούχων που απολύθηκαν πρόσφατα. Εµείς πήραµε
την υπηρεσία ασύλου µε διακόσιους υπαλλήλους και σήµερα
έχει χίλιους διακόσιους για να καλύψουµε τις ανάγκες και βέβαια
µέσα από µία πολιτική η οποία δεν θα κάνει εκπτώσεις στο Διε-
θνές και Ευρωπαϊκό Δίκαιο. Διότι, το να νοµοθετείς την EASO
είναι στάχτη στα µάτια. Είναι µια επένδυση, ένας µανδύας ευρω-
παϊκός, όταν κάνεις κανόνα τη διοικητική κράτηση µέχρι τριάντα
έξι µήνες για όλους τους ευάλωτους, όταν έρχεσαι και καταργείς
τους ανθρωπιστικούς λόγους, όταν νοµοθετείς το γεγονός ότι
θα υπάρχουν µαζικές απορρίψεις στα αιτήµατα ασύλου, όταν κά-
νεις εξώσεις αναγνωρισµένων προσφύγων και µεταφορά τους
στις πλατείες βορά στα κυκλώµατα, αλλά και στον κορωνοϊό που
εσείς επικαλείστε και όλες αυτές τις παρεµβάσεις, οι οποίες είναι
η ουσία της πολιτικής. Η EASO είναι ένας µανδύας ο οποίος έχει
διεκπεραιεωτικό, συγκεκριµένο ρόλο και καµµία σχέση µε τη χά-
ραξη της πολιτικής.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας για τη ρήτρα εξαίρεσης.
Στην ουσία τη λέτε ρήτρα ευελιξίας, αλλά είναι ρήτρα εξαίρεσης
από το Διεθνές και Ευρωπαϊκό Δίκαιο. Αναφέρθηκε η εισηγήτριά
µας. Είναι υποχρέωση της χώρας η τήρηση του Διεθνούς και Ευ-
ρωπαϊκού Δικαίου και δεν είναι α λα καρτ εφαρµογή. Είναι ισχυρό
διαπραγµατευτικό όπλο. Όταν κάνατε την αναστολή των αιτηµά-
των ασύλου, την πήρατε πίσω άρον άρον. Εκτεθήκαµε και σε
καµµία περίπτωση δεν θέλω να φανταστώ ότι η χώρα σε αυτήν
τη διαπραγµάτευση που έγινε θα ταυτιστεί µε τις χώρες του Βί-
ζεγκραντ, όπου και εµείς είχαµε πολλές πιέσεις για την απάν-
θρωπη αυτή πολιτική και ποτέ φυσικά δεν ενδώσαµε, τιµώντας
και τους άντρες και τις γυναίκες του Λιµενικού Σώµατος.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει η κ.

Μανωλάκου.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Απ’ ότι φαίνεται, κύριε Υπουργέ,

ευρύτερη συζήτηση δεν µπορεί να γίνει µε τέτοιους χρόνους.
Όµως, θα αναφερθούµε σε µερικά ζητήµατα που είναι ιδιαίτερα
επίκαιρα.

Υπάρχει πρόβληµα για τη χορήγηση ασύλου. Μα, αν δει κανείς
τον συνωστισµό, ώρες ολόκληρες, δείχνει ότι ναι, υπάρχει πρό-
βληµα, λόγω ελλείψεως µεγάλου προσωπικού. Αυτοί οι άνθρω-
ποι δεν έχουν βίτσιο για να κάθονται τόσες ώρες. Και βέβαια
υπήρχε πρόβληµα και πριν από τη πανδηµία.

Ξέρουµε ότι τον επόµενο µήνα λήγουν και µια σειρά µαζικά
συµβάσεις και θα είµαστε στην καρδιά του καλοκαιριού, µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται. Εµείς σας ρωτάµε: Έχετε προγραµµατίσει
προσλήψεις, ειδικά στην Υπηρεσία Ασύλου;

Δεύτερον, τους τελευταίους µήνες αναγκάζονται να κάνουν -
και έχουν κάνει- απεργιακές κινητοποιήσεις οι εργαζόµενοι στην
Υπηρεσία Ασύλου, ζητώντας -δίκαια κατά τη γνώµη µας- τη µε-
τατροπή των συµβάσεων, να γίνουν µόνιµοι ή αορίστου χρόνου,
χωρίς όρους και προϋποθέσεις. Και λέω είναι λογικό, γιατί πα-
νελλαδικά τριακόσιοι είναι µόνιµοι και εβδοµήντα συµβασιούχοι.
Δηλαδή, το 70% είναι συµβασιούχοι. Δεν µπορεί να δουλέψουν
στις υπηρεσίες έτσι.

Τρίτον, µε σηµασία πρώτη, η Κυβέρνηση προχωρά στον δρόµο
που έστρωσε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑΝΕΛ και οδηγεί στην
έξωση από τις δοµές φιλοξενίας χιλιάδες πρόσφυγες που κατέ-
χουν άσυλο. Με αυτό το απαράδεκτο µέτρο κόβεται εκτός από
το πρόγραµµα στέγασης και το µηνιαίο επίδοµα των 90 ευρώ.
Είναι σκληρό, είναι απάνθρωπο να βασανίζονται άνθρωποι, ξερι-
ζωµένοι. Οδηγούνται στον δρόµο χιλιάδες οικογένειες και παιδιά
που πηγαίνουν στο σχολείο, αδιαφορώντας για τους τεράστιους
κινδύνους που φέρνει µια τέτοια επιλογή, ειδικά µέσα στις έκτα-
κτες υγειονοµικές συνθήκες του κορωνοϊού.

Η Κυβέρνηση προφανώς επιδιώκει την πλήρη περιθωριοποίηση
και εξαθλίωση των προσφύγων και µεταναστών και γι’ αυτό είναι
µια βαθιά αντιδραστική κίνηση που δείχνει ότι η ανθρώπινη ζωή, η
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αξιοπρέπεια και η ασφάλεια είναι εµπόρευµα µε ηµεροµηνία
λήξης. Μας φέρνει στο νου τους στίχους του Κώστα Βάρναλη από
τη Διεθνή για της γης τους κολασµένους και του µαζικού αγώνα
που πρέπει όλοι µαζί να κάνουµε ενάντια και για την ανατροπή
αυτής της σαπίλας του καπιταλιστικού συστήµατος.

Δεν ερχόσαστε, λοιπόν, να λύσετε τέτοια ζητήµατα, αλλά ρί-
χνετε όλες τις ελπίδες σας στο νέο σύµφωνο για τη µετανά-
στευση και το άσυλο. Ποια είναι τα κύρια στοιχεία του; Τρεις
πυλώνες: Πρώτον, διεθνείς συµφωνίες µε τρίτα κράτη για την κα-
ταπολέµηση των αιτιών της µετανάστευσης, δεύτερον καλύτερα
προστατευµένα εξωτερικά σύνορα της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
τρίτον ισχυρή εσωτερική συνοχή για τη µετανάστευση στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και εδώ συµπεριλαµβάνεται και το Δουβλίνο.

Ωστόσο, δεν έχουν επιλυθεί επίµαχα ζητήµατα, όπως είναι η
κατανοµή των αιτούντων άσυλο στα κράτη-µέλη, ενώ το κριτήριο
της χώρας πρώτης εισόδου παραµένει, δηλαδή ο εγκλωβισµός.
Επίσης, παρουσιάζεται ως κυρίαρχο ότι θα είναι η αλληλεγγύη
και όχι η υποχρεωτικότητα. Τι εννοούν όµως, αλληλεγγύη; Να
στέλνονται περισσότεροι συνοριοφύλακες στο κράτος-µέλος
που δέχεται την πίεση. Η αλληλεγγύη της Ευρωπαϊκής Ένωσης
είναι δηλαδή, η ένταση της καταστολής σε βάρος των θυµάτων
των ιµπεριαλιστικών πολέµων, της φτώχειας και της εκµετάλλευ-
σης του βάρβαρου καπιταλιστικού συστήµατος. 

Μπορεί µε αυτά να αλλάξει η κατάσταση και ειδικά η εργαλει-
οθήκη των προσφύγων από την Τουρκία; Εµείς, λέµε όχι, γιατί
και οι τελευταίες εξελίξεις και στο Αιγαίο και στον Έβρο επιβε-
βαιώνουν για µία ακόµα φορά, πως η πολιτική της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και του ΝΑΤΟ που ακολούθησαν και ακολουθούν πιστά
οι ελληνικές κυβερνήσεις είναι αυτή που ευθύνεται αφ’ ενός για
τη διάλυση χωρών και τον ξεριζωµό λαών και αφ’ ετέρου για τον
εγκλωβισµό των ξεριζωµένων σε νησιά και σύνορα.

Αυτή η πολιτική άνοιξε τον δρόµο στον Ερντογάν, να παζα-
ρεύει και να επιβάλει τις δικές του επιδιώξεις µε όχηµα το προ-
σφυγικό. Αν δεν υπάρξει τώρα αµφισβήτηση και σύγκρουση µε
αυτήν την πολιτική, µε τον κανονισµό του Δουβλίνου και τη συµ-
φωνία Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τουρκίας, κανένα µέτρο καταστο-
λής, καµµία υποκριτική φωνή ευαισθησίας και συµπαράστασης
από τους αξιωµατούχους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και κα-
νένα κυβερνητικό ευχολόγιο για δήθεν αλληλεγγύη από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση δεν πρόκειται να αντιµετωπίσει την όξυνση του
προβλήµατος.

Και µια ακόµα απόδειξη είναι το πλοίο µε σηµαία Τανζανίας,
µεταφέροντας οπλικά συστήµατα στη Λιβύη, που συνοδεύονταν
από τρεις φρεγάτες του τουρκικού ναυτικού. Φιάσκο η επιχεί-
ρηση «Ειρήνη» που συµµετείχε και ελληνική φρεγάτα, όπου τε-
λικά η εντολή ήταν να µην επιχειρηθεί νηοψία. Γι’ αυτό, όσα
διαβήµατα και αν κάνει η ελληνική Κυβέρνηση, το πρόβληµα θα
παραµένει, θα διογκώνεται από τη στιγµή που το ΝΑΤΟ προωθεί
τη συνδιαχείριση στο Αιγαίο και την Ανατολική Μεσόγειο, ενώ
στηρίζει και το σύµµαχο του Ερντογάν, δηλαδή τη λιβυκή κυβέρ-
νηση Σάρατζ, ανοίγοντας τον δρόµο για παράνοµες διεκδικήσεις. 

Οι τελευταίες εξελίξεις είναι εξαιρετικά επικίνδυνες και επιβε-
βαιώνουν ότι µέσα στη µέγγενη των αµερικανονατοϊκών σχεδια-
σµών που αποτελούν το σηµείο αναφοράς όλων των ελληνικών
κυβερνήσεων, δίνοντας και άλλες βάσεις αντί να κλείσετε τη
Σούδα «δολοφόνο» δεν µπορεί να υπάρχει ούτε εξασφάλιση των
κυριαρχικών δικαιωµάτων της Ελλάδας ούτε πολύ περισσότερο
ειρήνη και ευηµερία για τους λαούς.

Συνεπώς, όχι µόνο δεν υπάρχει λύση, αλλά ούτε καν αποτελε-
σµατική διαχείριση του προβλήµατος, χωρίς την κατάργηση της
συµφωνίας Ευρωπαϊκής Ένωσης - Τουρκίας, χωρίς σύγκρουση
µε το Δουβλίνο και όλο το αντιδραστικό πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης.

Γι’ αυτό δίκαια καταψηφίζουµε και τη σηµερινή κύρωση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ευχαριστώ, κυρία

Μανωλάκου.
Κύριε Χήτα, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα είµαι πάρα πολύ σύντοµος, νοµίζω ότι έχουν ειπωθεί αρ-

κετά. Πλέον, µε µεγαλύτερη άνεση θα µου επιτραπεί να δώσω
δυο-τρεις απαντήσεις. 

Ανησυχούµε, κύριε Πρόεδρε, γιατί τον τελευταίο καιρό στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο νοµοθετούµε περισσότερο για ζητήµατα που
αφορούν σε λαθροµετανάστες και όχι σε Έλληνες. Αυτό µας
ανησυχεί λίγο, ξέρετε. Δεν µπορούµε να καταλάβουµε ποια είναι
η αιτία που συµβαίνει αυτό. Επαναλαµβάνω, µπορεί να καταλάβει
ο κόσµος την ειδοποιό διαφορά: δηλαδή πώς αντιµετωπίζει το
τεράστιο αυτό πρόβληµα, ένα πολύ σηµαντικό πρόβληµα της λα-
θροµετανάστευσης, της εισβολής, αυτό που ζήσαµε στον Έβρο
πριν από λίγους µήνες και όλα αυτά που θα ακολουθήσουν και
στη συνέχεια, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και πώς τα
αντιµετώπιζε ο ΣΥΡΙΖΑ. Εδώ µιλάµε για διαχείριση προβλήµατος.
Θλίβοµαι πραγµατικά βαθύτατα όταν στο ελληνικό Κοινοβούλιο,
στην Εθνική Αντιπροσωπεία ακούω από αντιπροσώπους του ελ-
ληνικού λαού ότι το πρόβληµα αυτό είναι εδώ, θα µείνει εδώ και
πρέπει να µάθουµε να ζούµε µε αυτό. Εγώ το αρνούµαι αυτό,
κύριε Πρόεδρε. Το αρνούµαστε. Εµείς λέµε ότι το θέµα αυτό, το
πρόβληµα αυτό µπορεί να λυθεί. Λέµε ότι είναι πολύ δύσκολο,
θέλει γενναίες αποφάσεις, αλλά µπορεί να λυθεί. Δυστυχώς για
την πατρίδα µας, ο δρόµος που έχει επιλέξει η Νέα Δηµοκρατία
και όπως το χειρίζεται ή το διαχειρίζεται -που πλέον τώρα το δια-
χειρίζεται µε κάποιον τρόπο, γιατί πέρασε από διάφορες παλι-
νωδίες µέχρι να καταλήξει κάπου-, είναι σχεδόν ο ίδιος µε αυτόν
–διαχειριστικός, λοιπόν, ο τρόπος- που το αντιµετώπιζε ο ΣΥΡΙΖΑ.

Είναι τουλάχιστον αστείο να λέει κανείς ότι συµπλέουν οι τα-
κτικές, οι πολιτικές ή οι ιδέες της Νέας Δηµοκρατίας µε αυτές
της Ελληνικής Λύσης για το συγκεκριµένο θέµα. Θα τα πω τώρα
µε µεγαλύτερη άνεση χρόνου, γιατί ακούστηκαν αυτά τα πράγ-
µατα νωρίτερα. Εµείς έχουµε συγκεκριµένες προτάσεις αντιµε-
τώπισης για το θέµα αυτό, όχι τώρα που έχουµε φτάσει στο και
δέκα και το πρόβληµα πλέον έχει γιγαντωθεί, αλλά τα λέµε αυτά
από την πρώτη µέρα και πριν µπούµε στη Βουλή, αλλά και που
µπήκαµε στη Βουλή, µε συγκεκριµένες προτάσεις. Κάποια απ’
αυτά -ψιλή, µικρή αντιγραφή, κανένα τείχος, λίγο ο φράχτης-, τα
ακολουθεί η Νέα Δηµοκρατία. Τα βασικά όµως, τον πυλώνα δεν
τον ακολουθεί η Νέα Δηµοκρατία. Και βεβαίως και είναι κίνδυνος
για τη χώρα οι λαθροµετανάστες, βεβαίως και θα επικαλεστούµε
το άρθρο 33 της Συνθήκης της Γενεύης, βεβαίως και απειλείται
ευθέως η ασφάλεια, το είπα και πριν, θα το πω και τώρα και θα
το λέµε συνέχεια όπου κι αν βρισκόµαστε και όπου είναι η φωνή
µας δυνατή. Και φυσικά, απειλείται η χώρα µας µε αυτήν την κα-
τάσταση και οι Έλληνες πολίτες. Αν δεν το βλέπετε εθελοτυ-
φλείτε και είστε µακριά από την κοινωνία. Ο κόσµος φωνάζει έξω
και ζητά τη βοήθειά µας, κύριε Υπουργέ. Τη δικιά µας βοήθεια
και πρέπει αυτούς τους Έλληνες πολίτες να τους ακούσουµε και
να τους δώσουµε τη βοήθεια που ζητούν. Και αφού λύσω λοιπόν
το πρόβληµα αυτό, µετά να κοιτάξω και τους λαθροµετανάστες
που µπαίνουν µέσα. Διότι κάποιοι πονόψυχοι λέγαµε παλιά «να
τους πάρετε στα σπίτια σας». Τώρα βλέπουµε ότι τους νοικιάζετε
τα σπίτια σας, οι πονόψυχοι. Λες κι εµείς δεν είµαστε πονόψυχοι.
Εµείς δεν είπαµε να νοικιάζετε τα σπίτια σας, εµείς είπαµε να
τους πάρετε στα σπίτια σας. Για να τα λέµε όλα εδώ.

Επίσης, κύριε Υπουργέ θα σας ακούσω µε προσοχή, σε λίγο
ξεκινά η Επιτροπή Οικονοµικών, της οποίας είµαι µέλος. Φέρνετε
λοιπόν ένα µέτρο ανακούφισης, όπως κάνατε και µε τον κορω-
νοϊό, για τους Έλληνες πολίτες, για τις µικρές, τις µικροµεσαίες
επιχειρήσεις -σας τα είπε και ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης-
, για ένα µικρό δάνειο 25.000 ευρώ όχι από τράπεζες αλλά από
ιδιώτες, από µια σύµβαση που θα συνάψουν οι δύο πλευρές και
βάζετε µέσα αυτά που σας ανέφερα και σας ανέφερε ο Πρό-
εδρος της Ελληνικής Λύσης. Είναι µέσα αυτοί οι πρόσφυγες, οι
αιτούντες άσυλο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ. Θα
ήθελα να µιλήσω κι εγώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΗΤΑΣ: Θα απαντήσετε, κύριε Υπουργέ σε
όλα. Θα τελειώσω. Έχω τρία λεπτά και µιλάω τρία λεπτά και σα-
ράντα δευτερόλεπτα. Είναι τόσο δύσκολο να µε ακούτε; Σας τα
λέµε µε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον, δεν τα λέµε χάριν αντιδικίας ή
για να κάνουµε κάποιο show. Πονάµε και ανησυχούµε γι’ αυτά
τα θέµατα. Ανησυχούµε πάρα πολύ και θέλουµε να µας απαντή-
σετε σ’ αυτά.
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Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει η κ.

Γιαννακοπούλου, Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος από το Κίνηµα
Αλλαγής.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Βρισκόµαστε µέσα σε έναν κυκεώνα προκλήσεων, σε έναν κυ-
κεώνα προβληµάτων και κρίσεων. Έχουµε να αντιµετωπίσουµε
κατ’ αρχάς το οικονοµικό τσουνάµι, τη διαφαινόµενη, υπάρχουσα
ήδη, οικονοµική κρίση στην µετακορωνοϊό εποχή και βεβαίως,
την ανάγκη ουσιαστικής στήριξης της ελληνικής οικονοµίας και
ιδιαίτερα του τουρισµού, που αποτελεί το 20%-25% του ΑΕΠ.
Έχουµε να αντιµετωπίσουµε την ουσιαστική λήψη µέτρων προ-
κειµένου να µην υπάρχει µια καλοκαιρινή έξαρση, δεύτερη
έξαρση, του κορωνοϊού και βεβαίως, µέσα σε όλα αυτά έχουµε
να αντιµετωπίσουµε και την αυξανόµενη τουρκική επιθετικότητα
και αναθεωρητισµό. Βλέπουµε ουσιαστικά ότι η γείτονα χώρα
έχει ανοίξει ολόκληρη τη βεντάλια, ολόκληρη την ατζέντα των
διεκδικήσεών της από τον Έβρο, στην Αγιά Σοφιά, στην Κύπρο,
στη Λιβύη, στις διεκδικήσεις που έχει στο Αιγαίο.

Και µέσα σε όλα αυτά, έχουµε να αντιµετωπίσουµε και µια τε-
ράστια πρόκληση για την πατρίδα µας, και βεβαίως για την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, του µεταναστευτικού-προσφυγικού και βεβαίως
την εργαλειοποίησή της από την Τουρκία.

Ξέρετε, συζητούµε αυτό το σχέδιο νόµου, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, που η ουσία του είναι µία και έχει να κάνει µε την
ευρωπαϊκή πολιτική για το άσυλο. Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, εί-
µαστε κατ’ αρχάς θετικοί όσον αφορά τη συγκεκριµένη συµφω-
νία, όµως, είναι απολύτως απαραίτητο να ενισχυθεί ακόµη
περισσότερο η παρουσία του οργανισµού, να συνεχίσει να είναι
υποστηρικτικός και βεβαίως να προσφέρει τεχνογνωσία σε αυτό
το µείζον ζήτηµα.

Το θέµα είναι το πώς µέσω αυτού του οργανισµού θα µπορέσει
να διευκολυνθεί ακόµη περισσότερο πρακτικά η συνεργασία των
χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης προκειµένου να έχουµε ένα ου-
σιαστικό πραγµατικό ενιαίο σύστηµα ασύλου. Αυτό είναι το µε-
γάλο ζητούµενο.

Η πατρίδα µας είναι σε ένα κοµβικό σηµείο, ουσιαστικά είναι
µια γέφυρα προς την Ευρώπη, η οποία δεν παύει να αποτελεί µια
όαση, ένα όνειρο -αν θέλετε- για εκατοµµύρια συνανθρώπους
της, τόσο για το κοινωνικό της κράτος όσο και για τις ελευθερίες
που διαθέτει, αν σε όλα αυτά προσθέσουµε και τις αντίξοες συν-
θήκες που διαβιούν οι πρόσφυγες και οι µετανάστες στις χώρες
τους αντιλαµβάνεστε και αντιλαµβανόµαστε όλοι µας ότι οι µε-
ταναστευτικές-προσφυγικές ροές θα συνεχίσουν και ακόµα µά-
λιστα περισσότερο.

Εδώ τίθενται βεβαίως το εύλογο ερώτηµα: Πόσους πρόσφυ-
γες και πόσους µετανάστες µπορεί να δεχτεί η Ευρώπη και πό-
σους πρόσφυγες και πόσους µετανάστες µπορεί να δεχθεί και
να υποδεχθεί η πατρίδα µας; Οι αδυναµίες οικονοµικής, κοινωνι-
κής και πολιτισµικής -αν θέλετε- ενσωµάτωσης όλων των µετα-
ναστών έχουν φανεί ακόµα και σε χώρες οι οποίες είναι πιο
προηγµένες από τη δική µας.

Όσα χρήµατα κι αν δοθούν, κύριε Υπουργέ, για να παίξει µια
χώρα αυτόν τον ρόλο αργά ή γρήγορα θα υπάρξουν µείζονα ζη-
τήµατα. Ήµασταν όλοι µάρτυρες του αδιανόητου γεγονότος ου-
σιαστικά της µη υποδοχής ή της φειδωλής υποδοχής ανήλικων
προσφύγων. Αδιανόητο, όνειδος για την Ευρωπαϊκή Ένωση και
για τις χώρες της. Καταλαβαίνουµε, λοιπόν, ποιο είναι το µέγε-
θος των προβληµάτων. Τι θα γίνει, λοιπόν, µε τις χώρες οι οποίες
αρνούνται να συµβάλλουν έστω σε ένα βαθµό; Δεν πρέπει να
υπάρχουν κυρώσεις; Δεν πρέπει να ασκηθεί ακόµη µεγαλύτερη
πίεση;

Και σε όλα αυτά έχουµε, όπως σας προείπα, και την εργαλει-
οποίηση αυτού του ζητήµατος από την Τουρκία. Ουσιαστικά βλέ-
πουµε το πλαίσιο ενός νέου υβριδικού πολέµου εν εξελίξει από
τη µεριά της Τουρκίας µε την εργαλειοποίηση αυτών των ανθρώ-
πων. Άρα το κλειδί των εξελίξεων είναι στην Ευρώπη, στον ρόλο
της Ευρώπης και ο βασικός άξονας έχει να κάνει µε την υποχρε-
ωτική και αναλογική µετεγκατάσταση των προσφύγων στις υπό-
λοιπες χώρες.

Πήγε να εφαρµοστεί ένα σύστηµα το 2016 µε την Επιτροπή Γι-
ουνκέρ. Δυστυχώς, αντέδρασαν πάρα πολλές ευρωπαϊκές
χώρες, άλλες κρύφτηκαν πίσω από αυτές τις ευρωπαϊκές χώρες
και δεν ευδοκίµησε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα ήθελα ένα λεπτό ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας θυµίσω ότι όταν παραλάβατε

την Κυβέρνηση οι εκκρεµείς αιτήσεις ασύλου ήταν εβδοµήντα χι-
λιάδες και παρ’ όλο που έχουν µειωθεί οι προσφυγικές ροές και
παρ’ όλο που έχουµε µια σχετικά ταχύτερη εξέταση των αιτηµά-
των ασύλου έχουν αυξηθεί δραµατικά. Γιατί; Είναι ένα εύλογο
ερώτηµα. Για ποιον λόγο, κύριε Υπουργέ; Γιατί στην πράξη κα-
νείς δεν εγκαταλείπει τη χώρα µετά την παρέλευση του χρονικού
διαστήµατος που του επιτρέπεται και γιατί ξέρουµε πάρα πολύ
καλά ότι υπάρχουν χώρες οι οποίες επί µονίµου βάσεως δεν απο-
δέχονται τους υπηκόους της πίσω.

Οπότε, αυτή και καθαυτή η ταχύρρυθµη εξέταση εν τέλει δεν
σηµαίνει και πάρα πολλά εάν δεν συνοδεύεται και από άλλα
µέτρα: Της κοινωνικής ένταξης αυτών οι οποίοι το δικαιούνται,
δηλαδή των αναγνωρισµένων προσφύγων. Και βεβαίως είδαµε
και θα δούµε, δυστυχώς, τα αποτελέσµατα της άτσαλης πολιτι-
κής σας µε το γεγονός ότι αναγνωρισµένοι πρόσφυγες πλέον θα
πρέπει να εκδιωχθούν από τα σπίτια στα οποία διαµένουν και από
την άλλη θα πρέπει να αποµακρυνθούν αυτοί στους οποίους οι
αιτήσεις τους απορρίπτονται.

Το προσφυγικό-µεταναστευτικό είναι κορυφαία πρόκληση για
το ελληνικό κράτος και, δυστυχώς, κύριε Υπουργέ, από τη µεριά
της Κυβέρνησης δεν βλέπουµε µια ολοκληρωµένη εθνική στρα-
τηγική, δεν βλέπουµε ένα βιώσιµο, αποτελεσµατικό, µακροπρό-
θεσµο σχέδιο. «Ράβε-ξήλωνε» υπάρχουν από τη µεριά του
Υπουργείου. Καταργείτε, επανασυστήνετε, καταργείτε ξανά και
«ξαναεπανασυστήνετε» τα Υπουργεία. Διορίζετε µια σειρά από
συντονιστές, τον έναν µετά τον άλλον, συρρικνώνετε τα δικαιώ-
µατα αυτών των ανθρώπων πολλές φορές κατά ωµή παραβίαση
των δικαιωµάτων τους. Δεν αποσυµφορείτε τα νησιά, αλλά ετοι-
µάζετε, δυστυχώς, δαιδαλώδη κέντρα ελεγχόµενων δοµών στα
νησιά. Δεν συνοµιλείτε καν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Παρακαλώ
να έχω τον χρόνο που είχαν και οι προηγούµενοι προλαλήσαν-
τες, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Είπατε ότι θα χρει-
αστείτε ένα λεπτό ακόµα και σας άφησα δύο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Πάντως,
κύριε Πρόεδρε, αυτό είναι παρωδία συνοµιλίας και παρωδία δια-
δικασίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία συνάδελφε,
δεν σας διέκοψα. Απλώς σας είπα να ολοκληρώσετε, όπως το
λέω σε όλους.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν συνοµι-
λείτε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, µε τις τοπικές κοινωνίες. Στελεχώ-
νετε δοµές φιλοξενίας του δηµοσίου στην οποία µε
απροκάλυπτο τρόπο µε κοµµατικά σας στελέχη. Αυτό είναι το
επιτελικό σας κράτος; Αυτοί είναι οι άριστοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας; Είναι το συντοµότερο αστείο.

Κάνετε απευθείας αναθέσεις δηµοσίων συµβάσεων πολλών
εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτά δεν κατηγορούσατε την κυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ ότι έκανε; Τα ίδια τα οποία κατηγορούσατε θα κά-
νετε;

Ουσιαστικά, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, εφαρµόζετε µια πολιτική
που ακόµα και αν θεωρήσουµε ότι έχει αρχή και µέση, µετά βε-
βαιότητας δεν έχει τέλος. Αν κάποιοι κριθούν ως δικαιούµενοι να
µείνουν στη χώρα, θα βρεθούν µπροστά στα ερωτήµατα: Πώς
θα ζήσουν; Πώς θα ενταχθούν στην κοινωνία; Πώς θα µπορούν
να αναζητήσουν εργασία; Τι προγράµµατα υπάρχουν σε αυτή
την κατεύθυνση; Δεν υπάρχουν απαντήσεις. Αν, από την άλλη,
βρεθεί ότι κάποιοι κακώς βρίσκονται στη χώρα, πώς θα εξασφα-
λιστεί ότι αυτοί θα επιστρέψουν στις χώρες προέλευσης; Ούτε
εδώ υπάρχουν ξεκάθαρες απαντήσεις. Ούτε από την Τουρκία
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βλέπουµε φως, ούτε από τρίτες χώρες, ούτε από την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Άρα προφανώς -και κλείνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε- εµείς λέµε
«ναι» στη φύλαξη των συνόρων χωρίς εκπτώσεις, προφανώς κα-
ταγγέλλουµε την Τουρκία για τις παραβιάσεις τις οποίες κάνει και
βεβαίως και για τις παραβιάσεις δικαιωµάτων στη χώρα αυτή, προ-
φανώς οφείλουµε να ενισχύσουµε και να απαιτήσουµε σε ευρω-
παϊκό επίπεδο κοινές πολιτικές για το άσυλο, ένα νέο Δουβλίνο,
προφανώς θέλουµε κοινές πολιτικές για τη µετεγκατάσταση και
προφανώς, κύριε Υπουργέ, θέλουµε να είµαστε εµείς οι πρωτα-
γωνιστές και εµείς οι συνδιαµορφωτές των όρων και της πολιτικής
και όχι απλά τα καλά παιδιά της Ευρώπης που θα συµφωνούµε µε
όσα αποφασίζουν οι ισχυροί για εµάς χωρίς εµάς.

Άρα η λειτουργία του επιχειρησιακού γραφείου της Ευρωπαϊ-
κής Υπηρεσίας Υποστήριξης για το άσυλο στην Ελλάδα ας προ-
σπαθήσουµε να είναι ένας µοχλός στην επιτάχυνση των
διαδικασιών για το ξεκαθάρισµα ενός πολύ δύσκολου τοπίου
όπως αυτό το οποίο βιώνουµε αυτή τη στιγµή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το δελτίο επίκαι-
ρων ερωτήσεων της Τετάρτης 17 Ιουνίου 2020:

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής).

1. Η µε αριθµό 798/10-6-2020 επίκαιρη ερώτηση του Γ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Β’ δυτικής Αττικής της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Αθανάσιου Μπούρα προς τον Υπουργό Προστα-
σίας του Πολίτη, µε θέµα: «Παράταση της κήρυξης της Δηµοτι-
κής Ενότητας Μαγούλας του Δήµου Ελευσίνας σε κατάσταση
έκτακτης ανάγκης».

2. Η µε αριθµό 810/15-6-2020 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας του Κουµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Γεώργιου Λαµπρούλη προς τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Οι ζη-
µίες που υπέστησαν οι αγροτοπαραγωγοί µήλων και κερασιών
των χωριών Ζαγορά, Πουρί, Μακρυράχη και Ανήλιο στον Νοµό
Μαγνησίας».

3. Η µε αριθµό 812/15-6-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη
προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε
θέµα: «Άµεση αποκατάσταση των άδικων περικοπών στα επιδό-
µατα και τις παροχές των ατόµων µε αναπηρία».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής)

1. Η µε αριθµό 819/15-6-2020 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μανούσου - Κωνσταντίνου Βο-
λουδάκη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
µε θέµα: «Ανάγκες της δακοκτονίας στην Κρήτη».

ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 5838/15-4-2020 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα:
«Προκαταβολή στους παραγωγούς τον Μάιο στο 50% της επιδό-
τησης, µέσω ταµειακής διευκόλυνσης του Οργανισµού Πληρω-
µών και Ελέγχου Κοινοτικών Ενισχύσεων Προσανατολισµού και
Εγγυήσεων (ΟΠΕΚΕΠΕ)».

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Δηµήτριος Τζανακόπουλος, Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι δεδοµένο
ότι ένα περίπου χρόνο µετά τις εκλογές του Ιουλίου η Κυβέρνηση
βρίσκεται ενώπιον πολλαπλών αδιεξόδων και κρίσεων, για τις
οποίες κρίσεις και τα οποία αδιέξοδα σε µεγάλο βαθµό συνέβαλε
η αδράνεια, οι παραλήψεις ή οι πράξεις της στο να δηµιουργη-
θούν και οφείλω να πω ότι οι κρίσεις αυτές βαθαίνουν διαρκώς. 

Οικονοµική κρίση, απειλούµαστε αυτή τη στιγµή εξαιτίας των
πολιτικών επιλογών και των παρεµβάσεων της Κυβέρνησης να
βρεθούµε σε συνθήκη να είµαστε η χώρα µε την µεγαλύτερη

ύφεση σε ολόκληρη την Ευρωζώνη αν όχι σε ολόκληρη την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση µε ένα πλαίσιο παρεµβάσεων, οι οποίες αντί να
επιχειρούν να αναστρέψουν την αυθόρµητη τάση της καπιταλι-
στικής αγοράς σε περίοδο κρίσης να απορρυθµιστεί στην πραγ-
µατικότητα τι κάνουν; Επιτείνουν αυτή τη συνθήκη της
απορρύθµισης και οδηγούν τους µισθούς σε καταβαράθρωση,
20% είναι η µείωση του µισθού οριζόντια για όλους τους Έλλη-
νες και τις Ελληνίδες εργαζόµενους και εργαζόµενες, στην όποια
µείωση οδηγήσατε εσείς µε δική σας πολιτική απόφαση, µε δικό
σας ψηφισµένο νόµο.

Θα µπορούσα να πω πάρα πολλά και για τον τρόπο µε τον
οποίο η κυβερνητική αδράνεια στην πραγµατικότητα αντί να οδη-
γήσει σε περιορισµό της ύφεσης, που είναι ήδη εδώ, δεν έρχεται
και ήταν ήδη εδώ πριν από τον κορωνοϊό, πριν από το Μάρτη του
2020, οι δικές σας παρεµβάσεις την µεγεθύνουν αντί να την πε-
ριορίσουν. 

Θεσµική κρίση, τεράστια θεσµική κρίση, θεσµικός εκφυλισµός
θα έλεγε κανείς, το έχω ξαναπεί. Προσπαθείτε να παρουσιάσετε
αυτούς ως δήθεν τιµητές της αστικής κοινοβουλευτικής δηµο-
κρατίας τη στιγµή που καθηµερινά προσβάλλετε θεσµούς, Κοι-
νοβούλιο, Σύνταγµα.

Σήµερα ευτυχώς ήρθε η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής
και σας έβαλε φρένο σε σχέση µε τις µεθοδεύσεις στην Επι-
τροπή Προκαταρκτικής Εξέτασης όπου θέλατε να µετατρέψετε
τη Βουλή σε απέραντο δικαστήριο όχι Υπουργών, ανθρώπων οι
οποίοι δεν είχαν καµµία σχέση µε υπουργικά καθήκοντα, απλών
πολιτών, οι οποίοι όπως γνωρίζετε στην φάση της προκαταρκτι-
κής εξέτασης και εφόσον δεν έχει ασκηθεί ποινική δίωξη πρέπει
να έχουν το δικαίωµα του φυσικού δικαστή. 

Θέλατε να µετατρέψετε τη Βουλή σε ένα απέραντο δικαστήριο
και έρχεται το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής και σας βάζει
φρένο, σας είπε: «Μπάστα, δεν γίνονται έτσι!». Και πρέπει να
απαντήσετε, κύριε Κουµουτσάκο, γιατί η ευθύνη εδώ είναι συλ-
λογική κυβερνητική, δεν είναι ευθύνη ενός Υπουργού, δεν είναι
ευθύνη του εκάστοτε στελέχους σας που διαχειρίζεται τις υπο-
θέσεις, είναι συνολική κυβερνητική και πολιτική ευθύνη της Νέας
Δηµοκρατίας. 

Θεσµικός εκφυλισµός, απευθείας αναθέσεις, τα είπαν και οι
προηγούµενοι συνάδελφοι, αλλά θα µας πείτε ο κ. Πέτσας θα δε-
ήσει να µας δώσει την λίστα µε τα χρήµατα τα οποία κατευθύν-
θηκαν στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης; Πού πήγαν 20
εκατοµµύρια; Ποιοι τα πήραν; Πόσα πήρε ο καθένας; Πότε θα
έχουν τη δυνατότητα η Αντιπολίτευση και ο ελληνικός λαός να
µάθουν ποιοι πληρώθηκαν από την Κυβέρνηση για να γίνουν όλα
όσα γίνονται στο µιντιακό τοπίο της εξαφάνισης κάθε αντιπολι-
τευτικής άποψης, της απόλυτης κατάστασης που θυµίζει ολο-
κληρωτικό καθεστώς;

Και τώρα στον ελάχιστο χρόνο που µου µένει είχαµε συµφω-
νήσει, κύριε Υπουργέ, -δεν το καταλογίζω σε εσάς- ότι θα γίνει
εδώ µια ανοιχτή διευρυµένη συζήτηση, η οποία θα αφορά όλες
τις όψεις και ιδιαίτερα τη διεθνή όψη του προσφυγικού.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Το τιµήσατε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν το τιµήσαµε, διότι όταν
επιδιώκετε να ανοίξει µια συζήτηση, η οποία είναι κρισιµότατη,
στο επίπεδο της πεντάλεπτης τοποθέτησης όταν ξέρετε ότι τρέ-
χουν και άλλα πολιτικά ζητήµατα για τα οποία και εσείς έχετε ευ-
θύνη, τότε καταλαβαίνετε ότι εδώ πέρα δεν έχει τη δυνατότητα
να αναπτυχθεί ένας πολιτικός σοβαρός διάλογος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εγώ δεν θα σας ασκήσω κριτική σε όλα τα πεδία της µετανα-
στευτικής προσφυγικής πολιτικής. Δεν έχω το χρόνο να κάνω
αναλυτικές παρατηρήσεις για τις οργανωτικές παλινωδίες, για
τις ανεπάρκειες, για τις απευθείας αναθέσεις, για το γεγονός ότι
προχωράτε σε απολύσεις ανθρώπων οι οποίοι παίζουν κεντρικό
και κρίσιµο ρόλο στην υπηρεσία ασύλου και δεν έχετε εξηγήσει
τους λόγους για τους οποίους το κάνετε αυτό.

Εγώ θέλω να θίξω πολύ συγκεκριµένα ζητήµατα. Πρώτον, αι-
τήσεις ασύλου, είχατε εβδοµήντα χιλιάδες αιτήσεις ασύλου,
πράγµατι ένα µεγάλο αριθµό µε δεδοµένη την συνθήκη των προ-
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σφυγικών και µεταναστευτικών ροών, η οποία υπάρχει στην Ευ-
ρώπη όλα τα τελευταία χρόνια. 

Τι κάνετε τώρα; Αποκρύπτεται το γεγονός ότι οι αιτήσεις ασύ-
λου που δεν έχουν εξεταστεί έχουν ξεπεράσει τις εκατό χιλιάδες
και συγκρίνετε την κατάσταση που επικρατεί σήµερα µετά από
δυόµισι µήνες lockdown και για πρώτη φορά µετά από χρόνια
σταµατήµατος των προσφυγικών ροών µε την κατάσταση η
οποία υπήρχε το Δεκέµβριο για να πείτε ότι τα έχουµε κάνει κα-
λύτερα. Μα, το Δεκέµβρη εσείς κυβερνούσατε, εσείς πήρατε τις
εβδοµήντα χιλιάδες αιτήσεις τον Ιούλιο και τις κάνατε εκατό χι-
λιάδες τον Δεκέµβριο, δεν το κάναµε εµείς. 

Εποµένως, µην συγκρίνετε µε τον προηγούµενο Δεκέµβρη,
συγκρίνετε µε το ποια ήταν η κατάσταση όταν αναλάβατε ως Κυ-
βέρνηση τις 7 Ιουλίου. Η προσπάθεια παραπλάνησης του Κοινο-
βουλίου και των πολιτών έχει και ένα όριο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεύτερον, ποια είναι σήµερα η κατάσταση στα νησιά; Θα πάρω
µόνο τη Λέσβο. Αυτή τη στιγµή, ενώ στις 7 Ιουλίου υπήρχαν πεν-
τέµισι χιλιάδες άνθρωποι στη Μόρια, στο νησί βρίσκονται περί-
που δεκαεννέα χιλιάδες άνθρωποι, δεκαέξι χιλιάδες διακόσιοι
στη Μόρια και δύο µε δυόµισι χιλιάδες οι οποίοι είναι εκτός του
κέντρου υποδοχής. 

Πώς δηµιουργήθηκε αυτή κατάσταση; Ποιος την δηµιούρ-
γησε; Εµείς την δηµιουργήσαµε; Και τι κάνετε τώρα υποτίθεται
για να προχωρήσετε στην πολιτική αποσυµφόρησης; Κάνετε
εξώσεις χωρίς να λαµβάνεται καµµία µέριµνα για το πού θα πάνε
αυτοί οι άνθρωποι τους οποίους πετάτε έξω από τα κέντρα υπο-
δοχής και από διαµερίσµατα. 

Σας τα είπε προηγουµένως και ο κ. Βίτσας ότι µειώσατε τα δια-
θέσιµα διαµερίσµατα και τις διαθέσιµες ξενοδοχειακές µονάδες
όπου θα µπορούσαν να φιλοξενούνται οι άνθρωποι, οι οποίοι
έχουν µπει σε καθεστώς προσφυγικής προστασίας και δηµιουρ-
γείτε µόνοι σας άλλη µια κρίση, διότι καταλαβαίνετε ότι το να µη
λαµβάνεται µέριµνα για τους ανθρώπους που πετάτε έξω είτε
από τα κέντρα υποδοχής είτε από τα διαµερίσµατα δηµιουργεί
γκετοποιήσεις, δηµιουργεί τις καταστάσεις που είδαµε στο κέν-
τρο της Αθήνας τις προηγούµενες µέρες. 

Και σαν να µην έφτανε αυτό όταν τίθεται στο Δηµοτικό Συµ-
βούλιο της Αθήνας, κύριε Κουµουτσάκο, θέµα για να πάρει ο
δήµος πρωτοβουλίες ώστε να υπάρξει µέριµνα για αυτούς τους
ανθρώπους, τους οποίους εσείς πετάξατε έξω από τα σπίτια
τους και έξω από τους χώρους στους οποίους φιλοξενούνταν,
πηγαίνει ο κ. Μπακογιάννης και ψηφίζει µαζί µε τον κ. Κασιδιάρη
εναντίον της πρότασης, η οποία τελικά ευτυχώς πέρασε στο Δη-
µοτικό Συµβούλιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Τζανακό-
πουλε, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και µετά απορείτε, γιατί
σας λέµε ότι έχετε κοινή…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μην ξεχνάτε ότι
δύο Βουλευτές σας µίλησαν δεκαεπτά λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Υπήρξαν Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι και άλλοι οι οποίοι µίλησαν δώδεκα, δεκατρία, δε-
κατέσσερα λεπτά. Μπορεί να µην σας αρέσουν αυτά που λέω,
κύριε Πρόεδρε, αλλά επιτρέψτε µου να τα πω, διότι µε εγκάλεσε
ο κύριος Υπουργός ότι δήθεν δεν µπαίνω στη συζήτηση για το
µεταναστευτικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας πληροφορώ
ότι πάνω από εννέα λεπτά δεν µίλησε κανείς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει.
Σας λέω λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, ότι µε εγκάλεσε προηγουµέ-

νως ο κ. Κουµουτσάκος. Να µας πει, λοιπόν, ο κ. Κουµουτσάκος
συµφωνεί µε το γεγονός ότι ο κ. Μπακογιάννης σε ότι αφορά τη
µέριµνα για τους ανθρώπους, οι οποίοι πετάχτηκαν έξω από τα
σπίτια τους ψήφισε µε τον κ. Κασιδιάρη στο Δηµοτικό Συµβούλιο
της Αθήνας; Μετά µην αναρωτιέστε γιατί ταυτίζουµε τις πολιτικές
σας τοποθετήσεις και τις πολιτικές σας θέσεις µε την Ελληνική
Λύση. 

Πάµε τώρα σε µια ακόµα διευκρίνιση που πρέπει να µας δώσει
ο κ. Κουµουτσάκος. Στείλατε µια επιστολή στη κ. Γιόχανσον και

στον κ. Σχοινά στους επιτρόπους. Τι λέει αυτή η επιστολή; Μιλάει
για µια ρήτρα εξαίρεσης. Από τι ακριβώς θέλετε να εξαιρεθούµε;
Οφείλετε απάντηση εδώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία. 

Θέλετε να εξαιρεθούµε από την υποχρέωση να µην κάνουµε
push backs; Αυτό είναι που ζητάτε; Ή θέλετε να εξαιρεθούµε
από την υποχρέωση να αποδεχόµαστε τις αιτήσεις ασύλου που
γίνονται; Θέλετε αναστολή του ασύλου; Θέλετε αναστολή της
Συνθήκης της Γενεύης; Θέλετε αναστολή της ΕΣΔΑ; Τι ακριβώς
θέλετε;

Πρέπει να διευκρινίσετε αυτά τα ζητήµατα, διότι ξέρετε, κύριε
Κουµουτσάκο, η Ελλάδα για λόγους που σχετίζονται και µε την
εξωτερική της πολιτική και το δόγµα της εξωτερικής πολιτικής,
δεν θα έπρεπε ούτε καν να συζητά την πιθανότητα ρητρών εξαί-
ρεσης από το διεθνές δίκαιο και µάλιστα από αναγκαστικού δι-
καίου κανόνες του Διεθνούς Δικαίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Τζανακό-
πουλε, σας παρακαλώ. Έχετε φτάσει στα έντεκα λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι απαράδεκτο και δηµι-
ουργεί τεράστια προβλήµατα συνολικά στην εξωτερική µας πο-
λιτική και έχετε τεράστια ευθύνη να εξηγήσετε.

Θα ήθελα να πω και κάποια πράγµατα, κλείνοντας, σε σχέση
µε αυτά τα οποία επικαλέστηκε ο κ. Γρηγοριάδης ως προς τη
Συµφωνία ΕΕ-Τουρκίας, η οποία ήταν πράγµατι ένας συµβιβα-
σµός για τον οποίον είχαµε και εµείς εξαιρετικά µεγάλες επιφυ-
λάξεις σε σχέση µε το αν σέβεται το σύνολο των κανόνων του
Διεθνούς Δικαίου, τις οποίες είχαµε διατυπώσει ήδη από εκείνη
την περίοδο και εξακολουθούµε να τις έχουµε. 

Παρ’ όλα αυτά ήρθε σε µία συνθήκη την οποία δεν µπορούµε
να ξεχνάµε, όπου οι χώρες του Βίσεγκραντ έκλεισαν τα σύνορα.
Δεν µπορείτε να χρεώνετε, κύριε Γρηγοριάδη, την Ειδοµένη στην
κυβέρνηση η οποία διαχειρίστηκε µια τεράστια κρίση µε δεδοµέ-
νες τις αποφάσεις του Όρµπαν και των χωρών του Βίσεγκραντ
να κλείσουν τα σύνορά τους. 

Να διευκρινίσουµε ότι ουδέποτε -ούτε νοµικά ούτε και ερµη-
νευτικά µπορεί κάποιος να καταλήξει σε τέτοιο συµπέρασµα- δεν
αναγνωρίστηκε η Τουρκία, τουλάχιστον επί δικής µας διακυβέρ-
νησης ως ασφαλής τρίτη χώρα. Θα µπορούσαµε να κάνουµε
αυτή τη συζήτηση όση ώρα θέλετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε συνάδελφε,
σας παρακαλώ. Έχετε πάει στα δώδεκα λεπτά. Δεν είναι δίκαιο
για τους συναδέλφους σας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Καταλαβαίνω το άγχος και
την αγωνία, αλλά δυστυχώς θα πρέπει, επειδή εδώ δεν είµαστε
σε κανάλι, να ακούτε κάποια φορά και την Αντιπολίτευση και τις
θέσεις της. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Καµµία αντίρ-
ρηση, αλλά υπάρχουν και κανόνες. Το λέω αυτό γιατί από τον
ΣΥΡΙΖΑ εξάλλου µίλησαν και δύο Βουλευτές, δώδεκα λεπτά ο κ.
Βίτσας και τεσσερισήµισι λεπτά ο κ. Ψυχογιός. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μας κάνατε τέτοιο χατίρι,
κύριε Πρόεδρε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το λέω αυτό γιατί
µας πιέζει ο χρόνος. Οι συνάδελφοι περιµένουν για να ξεκινήσει
η επιτροπή.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Μπούγας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Ο κ. Τζανακόπουλος ξεκίνησε την οµιλία του λέγοντας ότι η

Νέα Δηµοκρατία δεν τα πάει καλά στην οικονοµική πολιτική και
δεν ανταποκρίνεται στον θεσµικό της ρόλο σύµφωνα µε το Σύν-
ταγµα. 

Πρέπει να υπενθυµίσω στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΣΥΡΙΖΑ ότι χάρη στην οικονοµική πολιτική που ακολουθεί η Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, κατά το πρώτο τρίµηνο του τρέ-
χοντος έτους, η χώρα µας είχε τη µικρότερη ύφεση στην
Ευρωζώνη, ότι υποστηρίχθηκαν οριζόντια, κυρίες και κύριοι του
ΣΥΡΙΖΑ, όλες οι κοινωνικές οµάδες, όλοι οι εργαζόµενοι και οι
επιχειρήσεις και η οικονοµία ήδη έχει µπει σε φάση ανάταξης. 

Σε ό,τι αφορά τώρα τη λειτουργία των θεσµών, θα πρέπει να
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υπενθυµίσω στον κύριο συνάδελφο ότι δικός σας υπουργός,
υπουργός της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, κατηγορείται αυτή τη
στιγµή και ελέγχεται για παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη µε σκοπό
τη δίωξη πολιτικών του αντιπάλων. Αυτό και άλλα πολλά, που δεν
έχω τον χρόνο να σας υπενθυµίσω, συνιστούν ένα βαρύτατο
πλήγµα που επέφερε η δική σας κυβέρνηση στους θεσµούς. Θα
πρέπει λοιπόν να είσαστε πολύ προσεκτικός όταν µιλάτε για πα-
ραβίαση των θεσµών και των κανόνων εκ µέρους της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεταναστευτικό είναι ένα δυ-
σχερές και πολυσχιδές ζήτηµα. Είναι οπωσδήποτε ζήτηµα αν-
θρωπιστικό, εθνικό, πολιτικό και προφανώς ευρωπαϊκό. Εσχάτως
αναδεικνύεται και η διεθνής πτυχή του ζητήµατος, για την οποία
µίλησαν οι συνάδελφοι και ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας. 

Ελπίζαµε ότι η συζήτηση θα γενικευόταν σήµερα, προκειµένου
αυτή η πτυχή να αναδειχθεί και γι’ αυτόν τον λόγο άλλωστε µετ’
επιτάσεως οι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης ζήτησαν την, ου-
σιαστικά, παραβίαση του Κανονισµού. Αυτό δεν έγινε.

Εγώ θα προσπαθήσω, στον λίγο χρόνο που έχω, να µιλήσω για
αυτή τη διεθνή πτυχή του µεταναστευτικού ζητήµατος. Είναι
αδιαµφισβήτητη εθνική επιτυχία η τάχιστη διεθνοποίηση του µε-
ταναστευτικού από την Κυβέρνηση. Και στο πλαίσιο αυτό, πρέπει
όλοι να δεχθούµε ότι βρισκόµαστε σε µια κρίσιµη συγκυρία. Το
αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα η Ένωση, από κοινού µε τα
κράτη-µέλη, καλούνται να επιτύχουν τις απαραίτητες συναινέσεις
για τη διαµόρφωση µιας νέας µεγάλης συµφωνίας για το µετα-
ναστευτικό. 

Η διαπραγµάτευση αυτή πρόκειται να είναι πολύπλοκη, ενδε-
χοµένως και µακροχρόνια. Άλλωστε, όλες οι πλευρές τείνουν να
συνοµολογήσουν ότι οι χώρες της πρώτης υποδοχής δεν µπο-
ρούν άλλο να αναλαµβάνουν τα βάρη στο όνοµα των υπολοίπων. 

Ορθώς επισηµαίνεται ότι χρειαζόµαστε ένα µόνιµο σύστηµα
ευρωπαϊκής αλληλεγγύης. Η Ευρώπη δεν έχει την πολυτέλεια να
αποτύχει σε ένα τόσο κρίσιµο ζήτηµα. Οι συνέπειες µιας απευ-
κταίας αποτυχίας θα εκτείνονται εξαιρετικά επιζήµιες. Θα είναι
στην οικονοµία, στην αλληλεγγύη µεταξύ των λαών της Ευρώ-
πης, στην κοινωνική τους συνοχή. 

Το νέο σύµφωνο, λοιπόν, που πρόκειται να υπογραφεί, θα στη-
ρίζεται σε τρεις πυλώνες: στη σύναψη συµφωνιών συνεργασίας
τόσο µε χώρες προέλευσης, όσο και τις λεγόµενες διαµετακοµι-
στικές, που θα δηµιουργεί ευκαιρίες για παραµονή των προσφύ-
γων, στην κοινή ισχυρή διαχείριση των εξωτερικών συνόρων και
στον επιµερισµό των βαρών ανάµεσα σε όλα τα κράτη-µέλη. 

Η συνεχιζόµενη µεταναστευτική κρίση ανέδειξε την ανάγκη να
αναµορφωθούν οι κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένωσης για το
άσυλο. Συνεπώς οι αιτούντες άσυλο θα πρέπει να αντιµετωπίζον-
ται µε τον ίδιο τρόπο σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση και να
µην έχουµε αυτό το οποίο συµβαίνει τώρα το ποσοστό των απο-
φάσεων χορήγησης ασύλου να είναι διαφορετικό σε κάθε χώρα
της Ένωσης. 

Επίσης, κύριοι συνάδελφοι, θα πρέπει να πούµε ότι το επονο-
µαζόµενο «κριτήριο της πρώτης χώρας εισόδου» ανέδειξε και τις
κραυγαλέες αδυναµίες του υφιστάµενου συστήµατος, το οποίο
επιβαρύνει υπέρµετρα τα κράτη-µέλη της πρώτης γραµµής. 

Οι ανωτέρω νοµοθετικές προτάσεις, στις οποίες ακροθιγώς
αναφέρθηκα, θα συµβάλλουν ώστε να προσδιορίζεται ορθά το
κράτος-µέλος που είναι αρµόδιο για την εξέταση της αίτησης
ασύλου, να εξασφαλίζεται η ισότιµη κατανοµή των ευθυνών µε-
ταξύ των κρατών-µελών µέσω ενός διορθωτικού µηχανισµού κα-
τανοµής και να αποτρέπονται οι καταχρήσεις εντός της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συµφωνία που καλούµαστε
σήµερα να κυρώσουµε αναδεικνύει έµπρακτα τη νέα εποχή εξω-
στρέφειας για τη χώρα µας. Η Ελλάδα δεν είναι, ούτε θα µείνει,
µόνη στη διαχείριση του µεταναστευτικού προβλήµατος και η µε-
γάλη πρόκληση -και µε αυτό απαντώ στον κ. Βίτσα- δεν είναι οι
αυθόρµητες και αναµενόµενες µεταναστευτικές ροές, αλλά η συ-
νειδητή εκµετάλλευση από τρίτη χώρα των µαζικών µετακινή-
σεων πληθυσµών µέσω της παράνοµης διέλευσης στα σύνορά
µας. 

Για να αντιµετωπιστούν κάποιες ακραίες καταστάσεις, απαι-

τείται ευελιξία και αποφασιστικότητα στην πολιτική που θα εφαρ-
µόσει η Ένωση, προκειµένου να τις αντιµετωπίσει. Απαιτείται, δη-
λαδή, να προσαρµοστούµε σε µια καινοφανή πραγµατική
κατάσταση. 

Τα πρόσφατα γεγονότα, µε τον επιτυχή και αποτελεσµατικό
χειρισµό από την ελληνική Κυβέρνηση στον Έβρο, µπορεί να
είναι η απαρχή µιας νέας πολιτικής διαχείρισης των µεταναστευ-
τικών ροών στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στην οποία πρωταγωνιστικό
ρόλο θα πρέπει να έχει η χώρα µας. 

Σας ευχαριστώ θερµά για την προσοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει ο κ.

Χρυσοµάλλης από τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ (ΜΙΛΤΟΣ) ΧΡΥΣΟΜΑΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα από την αρχή τη συζή-

τηση για το νοµοσχέδιο, για την κύρωση της συµφωνίας όσον
αφορά τη λειτουργία ενός επιχειρησιακού γραφείου της EASO
στην Ελλάδα. 

Κατ’ αρχάς, ως προς αυτό δεν νοµίζω να διαφωνεί κανείς, να
γίνει ένα τέτοιο γραφείο της Ευρωπαϊκής Ένωσης και, συνεπι-
κουρούµενο, να µας µεταδώσει εµπειρία όσον αφορά τις διαδι-
κασίες ασύλου. Τα εξήγησε πάρα πολύ καλά αυτά ο εισηγητής
µας, αλλά βλέπω ότι όλη η συζήτηση κατευθύνεται στη µετανα-
στευτική πολιτική. Άκουσα µάλιστα την εισηγήτρια της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης η οποία είπε για µια αντιπροσφυγική
πολιτική -όπως την ονόµασε- στην οποία διαφωνεί. 

Εγώ, κύριε Υπουργέ, θεωρώ ότι όσο ακούτε την Αξιωµατική
Αντιπολίτευση να δηλώνει ότι χειριζόµαστε λάθος το µετανα-
στευτικό ή την αντιπροσφυγική πολιτική, όπως την ονοµάζουν,
νοµίζω ότι βρισκόµαστε σε καλό δρόµο για να αποκτήσει η χώρα
µια σοβαρή, στιβαρή µεταναστευτική πολιτική, να πάψει η χώρα
να είναι ένα ξέφραγο αµπέλι όπου οι µετανάστες µπαίνουν, λιά-
ζονται και εξαφανίζονται. Και, αν θέλετε, θεωρώ ότι βρισκόµαστε
σε καλό δρόµο για να αποκτήσουµε και µία σοβαρή πολιτική
προς τους ίδιους τους µετανάστες ή πρόσφυγες, όσοι από αυ-
τούς είναι, γιατί πιστεύω ότι κανείς δεν είναι και δεν θα είναι ευ-
τυχής, ούτε και από την Αριστερά, µε τις λάσπες της Ειδοµένης
όπου είχαν στοιβαχτεί και µε τη Μόρια, όπου τους βλέπαµε να
είναι µέσα στα χιόνια.

Από εκεί και πέρα, ναι είναι και εθνικό ζήτηµα. Και εδώ θα δια-
φωνήσω µε τον εισηγητή από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Σαφώς είναι και ευρωπαϊκό θέµα, αλλά θεωρώ ότι είναι πρώτιστα
εθνικό. Όµως, τι να κάνουµε; Σε εµάς έλαχε να είµαστε δίπλα
στη γείτονα, σε µας έλαχε η Τουρκία να προσπαθεί να εργαλει-
οποιήσει το µεταναστευτικό προσπαθώντας παράνοµα µέσω των
λαθροµεταναστών να κάνει λαθροαποικισµό και εµείς πρώτιστα
θα πρέπει να είµαστε έτοιµοι να αντιµετωπίσουµε τέτοια ζητή-
µατα ως εθνικά. Και φυσικά προσβλέπουµε στους εταίρους µας,
προσβλέπουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Όµως, αν και αυτοί δεν
µας δουν έτοιµους να τους αντιµετωπίσουµε, θεωρώ ότι δεν θα
προστρέξουν προς βοήθεια. Θα χρησιµοποιήσω µία φράση από
τα χωριά της Μεσσηνίας, όπου λένε «αν έχεις νύχια, ξύσου και
µην περιµένεις να σε ξύσει πρώτος κανείς». 

Σε αυτό το σηµείο, θα ήθελα να τονίσω ότι έχει αλλάξει η πο-
λιτική µε αυτή την Κυβέρνηση. Έχουµε πλέον κλειστά κέντρα
υποδοχής, κλειστά σύνορα αν χρειαστεί και γι’ αυτό µειώνονται
και οι ρυθµοί και θα µειωθούν και ακόµα περισσότερο. Σίγουρα
για όσους πάρουν το καθεστώς του πρόσφυγα δεν υπάρχουν οι
δυνατότητες να τους εξασφαλίσουµε διάφορα πράγµατα, όπως
δεν υπάρχουν οι δυνατότητες και για τον Έλληνα άστεγο, πολλώ
δε µάλλον για τον πρόσφυγα. Δεν µπορούµε να του εξοικονοµή-
σουµε διάφορα που θα θέλαµε, όπως στέγαση, σίτιση, εργασία.
Εδώ δεν µπορούµε να το πετύχουµε σε πάρα πολύ µεγάλο
βαθµό για τους συµπολίτες µας, τους Έλληνες. 

Ωστόσο, µπορούν να πάνε σε άλλες χώρες. Το γεγονός ότι οι
νόµιµοι πρόσφυγες δεν πάνε, ενώ έχουν το δικαίωµα, πρέπει να
µας προβληµατίσει. Γιατί δεν πάνε, ας πούµε, στη Γερµανία;
Μήπως γιατί και εκεί υπάρχει άλλη νοµοθεσία και χάνουν πολλά
από τα επιδόµατα που παίρνουν; Μήπως πρέπει να ξαναδούµε
και εµείς εδώ την ελληνική νοµοθεσία;

Είπε η κ. Αναγνωστοπούλου -και δεν το αµφισβητεί κανείς- ότι
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εσείς βρήκατε πρώτοι τα χρήµατα για τη στέγαση. Κανείς δεν το
αµφισβητεί αυτό. Εξάλλου, δεν θα µπορούσαµε κιόλας, γιατί θα
µας διέψευδε ο κ. Παπαδηµούλης.

Από εκεί και πέρα, θέλω να πιστεύω ότι θα µειωθούν κι άλλο
οι ροές µε τη µεταναστευτική πολιτική που εφαρµόζουµε, γιατί
έτσι θα καταλάβουν ότι δεν µπορούν να έρχονται όλοι εδώ. Δεν
γίνεται να στοιβάζουµε εδώ ανθρώπινες ψυχές. Πρέπει να κατα-
λάβουν ότι δεν είµαστε φάρος να τους καλοδεχόµαστε, αλλά ότι
έχουµε µία πολιτική. Και συµφωνώ ότι πρέπει να γίνει πλέον και
µία αντίστοιχη µελέτη όσον αφορά τους πόσους µπορούµε να
δεχτούµε και τι βάρος µπορεί να σηκώσει η χώρα.

Όσον αφορά τώρα τα πυροτεχνήµατα που άκουσα από τον κ.
Τζανακόπουλο σχετικά µε το µεταναστευτικό, ότι ο κ. Μπακογιάν-
νης ψήφισε µε τον κ. Κασιδιάρη στο δηµοτικό συµβούλιο για το
θέµα της στέγασης, θα ήθελα να θυµίσω πόσες φορές ο κ. Τζα-
νακόπουλος ψήφισε µε τον κ. Κασιδιάρη σε αυτή εδώ την Αί-
θουσα, είτε για να γίνει η κ. Θάνου πρόεδρος ανεξάρτητης αρχής
είτε για τη µη εκλογή Προέδρου Δηµοκρατίας το 2015. 

Αν θέλουµε να µιλήσουµε σοβαρά, πρέπει επιτέλους να δούµε
τις δυνατότητες της χώρας, να δούµε πώς µπορούµε πρώτιστα
ως Ελλάδα και φυσικά και ως Ευρώπη να αντιµετωπίσουµε το
µεταναστευτικό και να µην αποτελεί, αν θέλετε, πεδίο αντιπαλό-
τητας αυτό που η κοινωνία θεωρεί ως αυτονόητο, ότι δεν µπο-
ρούµε να τους αντέξουµε όλους.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον

λόγο για ένα λεπτό; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ορίστε, κύριε Κα-

µίνη, έχετε τον λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να ανα-

σκευάσω µία ανακρίβεια που ακούστηκε προηγουµένως, για να
µη δηµιουργηθούν εσφαλµένες εντυπώσεις στην Ολοµέλεια του
Σώµατος, σχετικά µε το τι συνέβη στην προανακριτική επιτροπή
και την άποψη της Επιστηµονικής Υπηρεσίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Καµίνη, δεν
είναι αυτό το θέµα µας σήµερα, αλλά τέλος πάντων, συνεχίστε. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΜΙΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα απλώς να πω
ότι η Επιστηµονική Υπηρεσία όταν απεφάνθη για το κατά πόσο
µπορούν να εξεταστούν από την επιτροπή οι εισαγγελείς και οι
δηµοσιογράφοι οι οποίοι εµπλέκονται στην υπόθεση, είπε ουσια-
στικά ότι η επιτροπή τους συµπαραπέµπει. Αυτό µπορεί να µην
σηµαίνει ότι δεν θα ακουστούν µεν, αλλά, όπως καταλαβαίνετε,
τελικά δεν θα ακουστούν, ενώ εκ του Συντάγµατος θα παραπεµ-
φθούν. Τους στερήθηκε, δηλαδή, και η δυνατότητα να ακου-
στούν ενώπιον της επιτροπής και να αναπτύξουν τις απόψεις
τους.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τον λόγο έχει

τώρα ο Υπουργός κ. Γεώργιος Κουµουτσάκος. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσω µε µία διαπίστωση.

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση υπέστη σήµερα µια δεινή κοινοβου-
λευτική ήττα. Άλλα ζήτησε ελπίζοντας ή επενδύοντας στο γεγο-
νός ότι η Κυβέρνηση, όπως την κατηγορούσαν, δεν έχει
ευρωπαϊκή στρατηγική, δεν έχει κάνει συµµαχίες, δεν έχει κάνει
προτάσεις, και άλλα της βγήκαν. 

Όταν, λοιπόν, είδατε µε χαρτιά και έγγραφα που σας δόθηκαν
ότι και στρατηγική υπάρχει, και πρωτόγνωρες συµµαχίες έχουν
φτιαχτεί, και η Ελλάδα είναι παρούσα όσο ποτέ άλλοτε ενεργά
και επεµβατικά στην ευρωπαϊκή συζήτηση για τη µετανάστευση
και το άσυλο, τι κάνατε; Αλλάξατε πολιτική. Ζητήσατε συζήτηση
για τη διεθνή πτυχή του µεταναστευτικού και µιλήσατε για όλα
τα άλλα εκτός από αυτό που οι ίδιοι έχουµε ζητήσει. Πρόκειται
για µία παταγώδη κοινοβουλευτική ήττα. Άλλα θέλατε, άλλα σας
βγήκαν και άλλα είπατε. 

Και όχι µόνον αυτό. Εκτός, όµως, από ηττηµένη η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση είναι και κουτοπόνηρη, διότι χρησιµοποίησε ως
όχηµα ένα άλλο αίτηµα για να θέσει τελείως άσχετα ζητήµατα,
όπως αυτά που ανέφερε ο κ. Τζανακόπουλος. 

Στο σηµείο αυτό, θα ήθελα να δώσω µία απάντηση στον κ. Τζα-
νακόπουλο, σχετικά µε το ότι βλέπει παντού µία κακή πορεία της
Κυβέρνησης. Δεν έχει παρά να βλέπει καθηµερινά, εβδοµαδιαία
και µηνιαία να διευρύνεται υπέρ της Κυβέρνησης η απόσταση
µεταξύ της Κυβέρνησης και του κόµµατος του. Και αυτή είναι η
απάντηση για όλα όσα έθεσε. Τα έθεσε και έφυγε.

Πάµε τώρα σε δύο, τρία πράγµατα που ακούστηκαν και χρή-
ζουν απαντήσεων. Το ένα είναι τι γίνεται µε το θέµα της πλατείας
Βικτωρίας. Εκεί ήταν είκοσι πέντε άτοµα, δηλαδή πολύ λίγα
άτοµα σε σχέση µε τις οικειοθελείς αναχωρήσεις που έγιναν. Το
θέµα θα ρυθµιστεί. Και επειδή ακούστηκε ότι τα έγγραφα δεν
είναι σε όλες τις γλώσσες παρά µόνο στα αγγλικά, θα ήθελα να
σας ενηµερώσω ότι τα έγγραφα έχουν δοθεί σε όλες τις γλώσ-
σες. 

Επίσης, πουθενά δεν υπάρχει επίδοµα 25.000 ευρώ προς µε-
τανάστες και πρόσφυγες. Πρόκειται για µία χονδροειδή παρα-
ποίηση των δεδοµένων και των προβλέψεων του νόµου. Οι
αποζηµιώσεις θα δοθούν σε συνεργασία µε τους δήµους και τις
τοπικές κοινωνίες, µε τις οποίες η Κυβέρνηση έχει συνεχή συνο-
µιλία.

Τέλος, έρχοµαι σε µία διαπίστωση σχετικά µε το ποιος συγ-
κροτεί µέσα στη Βουλή των Ελλήνων το αντιευρωπαϊκό µέτωπο.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, το ΜέΡΑ25 και η Ελληνική
Λύση. Ο καθείς µπορεί να βγάλει τα συµπεράσµατά του. Από δια-
φορετικές οπτικές γωνίες, αλλά αυτό είναι το αντιευρωπαϊκό
blog στην ελληνική Βουλή. Αποτελείται από αυτά τα τρία κόµ-
µατα.

Και επειδή η συνεχής κριτική προς την Ευρώπη δείχνει σχεδόν
ότι κακώς είµαστε στην Ευρώπη, θέλω να πω κάτι που σίγουρα
κάποιοι θα κατανοήσουν. Εµείς έχουµε επιλέξει στρατηγικά από
το 1974 µε την απόφαση του ιδρυτή και ηγέτη µας να είµαστε
παρόντες στο µεγάλο ευρωπαϊκό τραπέζι των διαπραγµατεύ-
σεων, όπου πολλά κρίνονται και αφορούν τόσο τα εθνικά συµφέ-
ροντα όσο την καθηµερινότητά µας, ενώ εσείς θέλετε να
φύγουµε. Θα σας πω, λοιπόν, τι λέει µία λαϊκής σοφίας παροιµία:
«Όποιος δεν είναι στο τραπέζι, είναι στο πιάτο.».

Πάµε, λοιπόν, και σε κάτι ακόµα. Έγινε µία ξαφνική αναφορά,
κατά την άποψη σας µε ισχυρό καταγγελτικό λόγο, στο ότι ο
Πρωθυπουργός ανέφερε στο Ισραήλ κάτι που εξασθενεί τα
εθνικά συµφέροντα. Μα, είστε σοβαροί; Το λέτε αυτό µία εβδο-
µάδα µετά από µία διακρατική συµφωνία που επιβεβαίωσε το θε-
µελιώδες ελληνικό αίτηµα και τη θεµελιώδη ελληνική θέση, ότι
τα νησιά έχουν δικαίωµα σε όλες τις θαλάσσιες ζώνες; Πώς έρ-
χεστε και λέτε τέτοια πράγµατα χωρίς ντροπή, χωρίς αιδώ και
µε µία επιφανειακή, ρηχή προσέγγιση δηµιουργείτε συνθήκες δι-
χασµού ακόµα και σε θέµατα εθνικής ασφάλειας και εξωτερικής
πολιτικής, ειδικά σε αυτή την περίοδο που δεν πρέπει να το κά-
νετε; 

Πάµε, λοιπόν, στην ουσία της συζήτησης. 
Η ουσία της συζήτησης αφορά στην κύρωση µιας συµφωνίας

φιλοξενούσας χώρας και ενός διεθνούς οργανισµού που έρχεται
να δράσει στην Ελλάδα. Είναι µια κλασική συµφωνία έδρας. Και
χαίροµαι, διότι θα υποστηριχθεί από συντριπτική πλειοψηφία
µέσα στη Βουλή των Ελλήνων. 

Αντίθετα µε ό,τι ειπώθηκε, από ορισµένους που δεν γνωρίζουν
ο EASO έχει συµβάλει στις προσπάθειες της χώρας να διαχειρι-
στεί το µεγάλο ζήτηµα των χιλιάδων αιτήσεων ασύλου, έχει µια
ουσιαστική συνδροµή, που εστιάζεται στη διενέργεια συνεντεύ-
ξεων µε τους αιτούντες, στη σύνταξη εισηγήσεων, την παροχή
υπηρεσιών διερµηνείας, που είναι πάρα πολύ σηµαντικό, την
προετοιµασία των φακέλων για την εξέταση σε δεύτερο βαθµό,
την παροχή πληροφοριών για χώρες προέλευσης κ.λπ.. Δίνει,
λοιπόν, µια προστιθέµενη αξία στην εθνική προσπάθεια. 

Επίσης, είναι ένας οργανισµός άµεσα συνδεδεµένος µε το ευ-
ρωπαϊκό θεσµικό σύστηµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Δεν είναι
µία µη κυβερνητική οργάνωση, όπως κάποιοι επιχείρησαν πο-
νηρά να το υπαινιχθούν. Είναι τµήµα του ευρωπαϊκού θεσµικού
οικοδοµήµατος. Ως τέτοιος, ο EASO εργάζεται στην Ελλάδα και
κάνει µία συµπληρωµατική συνεισφορά αρωγής στις µεγάλες
εθνικές προσπάθειες.

Άλλωστε, µετά τη συµφωνία που κυρώνεται σήµερα, αύξησε
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από πεντακόσιους σε χίλιους τους ανθρώπους που έρχονται να
βοηθήσουν στην πρώτη γραµµή και επενδύει επιπλέον 10 εκα-
τοµµύρια, σε σχέση µε το παρελθόν, στη χώρα µας.

Η κύρωση, όµως, αυτής της συµφωνίας δεν έχει µόνο τεχνική
ή διεκπεραιωτική διάσταση. Έχει µία πολύ σοβαρή πολιτική διά-
σταση. Διότι η κύρωση αυτής της συµφωνίας ενισχύει τη θέση
της Ελλάδας πριν από τη µεγάλη, δύσκολη και πολύπλοκη δια-
πραγµάτευση που θα ξεκινήσει σε λίγο για τη νέα ευρωπαϊκή πο-
λιτική µετανάστευσης και ασύλου, το νέο ευρωπαϊκό σύµφωνο
µετανάστευσης και ασύλου, που έρχεται ή, εν πάση περιπτώσει,
φιλοδοξεί να αντικαταστήσει το απολύτως ξεπερασµένο από τις
σηµερινές µεταναστευτικές πραγµατικότητες Δουβλίνο. 

Θα συνεχίσουµε µε τέτοιες ενέργειες να ενισχύσουµε τη διε-
θνή και διαπραγµατευτική θέση της χώρας. Βρίσκεται στην τε-
λική της φάση µια αντίστοιχη συµφωνία µε την Ύπατη Αρµοστεία
Προσφύγων του ΟΗΕ στην Ελλάδα και ακόµα µία µε τον Διεθνή
Οργανισµό Μετανάστευσης. Και το χρειαζόµαστε αυτό εν όψει
της ευρωπαϊκής διαπραγµάτευσης. Είναι, λοιπόν, µια απόφαση
εξόχως πολιτική και χαίροµαι που θα έχει τη στήριξη της συντρι-
πτικής πλειοψηφίας της Βουλής. 

Ζητήσατε µία συζήτηση για τη διεθνή πτυχή και καλά κάνατε,
ανεξάρτητα αν δεν το συζητήσατε. Γιατί η διεθνής πτυχή είναι
ζωτικής σηµασίας για τα συµφέροντα της χώρας. Οι αιτίες του
µεταναστευτικού, οι λόγοι ύπαρξής του, βρίσκονται εκτός συνό-
ρων. Αλλά και η αρωγή και η συµπαράσταση και η βοήθεια που
χρειάζεται η χώρα για να αντιµετωπίσει αυτή την πρόκληση που
την ξεπερνάει βρίσκεται και αυτή εκτός συνόρων. Γι’ αυτό οφεί-
λουµε να συζητάµε τη διεθνή πτυχή του µεταναστευτικού. Κάθε
συζήτηση χωρίς αυτή είναι επικίνδυνα ελλειµµατική, διότι παρα-
µορφώνει την ευρύτερη εικόνα του ζητήµατος.

Τώρα ξέρετε, µε χαρτιά και αποδείξεις, ότι συµµαχίες φτιά-
ξαµε από πολύ νωρίς: Πρώτα τη συµµαχία της Ανατολικής Με-
σογείου µεταξύ Βουλγαρίας - Ελλάδας και Κύπρου, για να
τονίσουµε την ευαισθησία του µετώπου της Ανατολικής Μεσο-
γείου, για να αφυπνίσουµε συνειδήσεις και αντιλήψεις στις Βρυ-
ξέλλες. 

Κατόπιν διαµορφώσαµε τη συµµαχία των πέντε χωρών πρώτης
γραµµής, Ιταλία - Ισπανία - Μάλτα - Κύπρος - Ελλάδα, προκειµέ-
νου να προωθήσουµε εγκαίρως τις θέσεις και τις ευαισθησίες
αυτών των χωρών που δέχονται πρώτες τη µεταναστευτική
πίεση. 

Το κάναµε, εγκαίρως, σε δύο φάσεις: Μία όταν εκκινούσε η
συζήτηση µέσα στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για το κείµενο του
νέου συµφώνου µετανάστευσης και ασύλου και µία στο τέλος,
όταν βάσει των πληροφοριών που είχαµε πλησίαζε στην οριστι-
κοποίησή του το κείµενο. Μία αναλυτική έκθεση στην αρχή και
µία συνοπτική και σαφής προς το τέλος, όπου καταγράφαµε
όλες µας τις θέσεις. 

Ποιος είναι ο πυρήνας των θέσεών µας; Δεν µπορεί να υπάρξει
υποχρέωση των χωρών πρώτης γραµµής στα σύνορα να κάνουν
αποκλειστικά συνοριακές διαδικασίες υποδοχής και επεξεργα-
σίας ασύλου, χωρίς να υπάρχει αντίστοιχη υποχρεωτικότητα,
στην ανάγκη µιας ουσιαστικής και αποτελεσµατικής αλληλεγ-
γύης, που υλοποιείται µε τις µετεγκαταστάσεις προσφύγων και
µεταναστών στα υπόλοιπα κράτη-µέλη. 

Με λίγα λόγια, η θεµελιώδης θέση της Ελλάδας είναι: Τίποτα
δεν µπορεί να είναι υποχρεωτικό, αν όλα δεν είναι υποχρεωτικά.
Υποχρεωτική ευθύνη στα σύνορα, υποχρεωτική αλληλεγγύη και
ανακατανοµή απ’ όλα τα άλλα κράτη-µέλη. 

Έχουµε, όµως και άλλες θέσεις, µε κατατεθειµένες προτάσεις.
Όπως τη συγκρότηση ενός ευρωπαϊκού µηχανισµού επιστρο-
φών, γιατί κάθε κράτος-µέλος µόνο του δεν µπορεί να το επιτύ-
χει. 

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Τα έχουµε κάνει
αυτά. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Επίσης έχουµε προτείνει έναν ευρω-
παϊκό µηχανισµό καταπολέµησης και σπασίµατος της
ραχοκοκαλιάς των δικτύων παράνοµης διακίνησης µεταναστών
και προσφύγων. Εκεί είναι η µεγάλη µάχη. 

Επίσης µία πρόταση που αποτέλεσε, επίσης, προϊόν συνεννόη-

σης µε άλλα κράτη, που έχει προκαλέσει µία έντονη παραγωγική
συζήτηση, αλλά και επιφανειακές, ρηχές απόπειρες κριτικής.
Ποια είναι αυτή η πρόταση; 

Πρότασή µας είναι να υιοθετηθεί -ξέρουµε ότι είναι µία ιδιαί-
τερη δύσκολη προσπάθεια- µέσα στο πλαίσιο του συµφώνου για
τη µετανάστευση και το άσυλο µία ρήτρα «ευελιξίας» και όχι
«εξαίρεσης» ή κάτι άλλο. Ποια είναι αυτή η ρήτρα; Είναι µήπως
µία λευκή επιταγή αυθαιρεσίας και παραβίασης του Διεθνούς Δι-
καίου; Μακριά από εµάς. Ποτέ κάτι τέτοιο από την Ελλάδα, τι
είναι, όµως;

Συνδέεται αποκλειστικά µε καταστάσεις ακραίες, εξαιρετικές
και επικίνδυνες, όπως αυτές που ζήσαµε στον Έβρο πριν δύο
µήνες κάτι που προκάλεσε µία χώρα που έχει δείξει ότι δεν δι-
στάζει να χρησιµοποιήσει το µεταναστευτικό σαν πολιορκητικό
κριό για την επίτευξη γεωστρατηγικών στόχων και εκβιασµών
προς την Ευρώπη. 

Σε τέτοιες καταστάσεις, λοιπόν, θα πρέπει να µπορεί το κρά-
τος που τις υφίσταται να λειτουργήσει, ανάλογα µε την ένταση
της πρόκλησης και µόνο για τον χρόνο που αυτή διαρκεί, εφαρ-
µόζοντας πιο ευέλικτα µέσα αντιµετώπισης. Ποια µπορεί να είναι
αυτά; Στις διαδικασίες, για παράδειγµα στις συνθήκες υποδοχής,
στην υποχρεωτικότητα της κατανοµής. Και αυτό να το πράττει,
χωρίς να καθίσταται υπόλογη γιατί το πράττει αφού είναι υπο-
χρεωµένη να αντιµετωπίσει ακραίες και έκτακτες συνθήκες. 

Όταν είχαν γίνει τα γεγονότα στον Έβρο µας συνεχάρησαν
όλοι και η Πρόεδρος της Επιτροπής, η κ. Φον ντερ Λάιεν, χαρα-
κτήρισε την Ελλάδα, αφού έδωσε συγχαρητήρια, ως «ασπίδα της
Ευρώπης». 

Λίγο µετά, από διάφορους κύκλους η «ασπίδα της Ευρώπης»
κατηγορήθηκε, ακριβώς γιατί λειτούργησε ως ασπίδα. Εδώ
υπάρχει µια βαθιά υποκρισία, στην οποία εσείς, της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης, συµµετέχετε. Δεν µπορεί να είµαστε ταυτό-
χρονα και ασπίδα και υπόλογοι, τη στιγµή µάλιστα που αντιµε-
τωπίζουµε ένα είδος υβριδικής απειλής για την εθνική ασφάλεια.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Στον ΟΗΕ πείτε τα,
κύριε Κουµουτσάκο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Ρήτρες εξαιρέσεων υπάρχουν στο
Διεθνές Δίκαιο και στη γενική του θεώρηση, αλλά και ειδικά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κανόνες αναγκαστικού δι-
καίου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μη διακόπτετε,
κύριε Τζανακόπουλε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Θα αναφερθώ σε αυτό. Κάνετε
λάθος, αλλά θα αναφερθώ σε αυτό.

Σε αυτές τις όλως εξαιρετικές καταστάσεις εσείς, στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, µε ποιον είσαστε; Με αυτόν που κυνικά και κατά παραβίαση
των ανθρωπίνων δικαιωµάτων σπρώχνει ανθρώπους απελπισµέ-
νους για να δηµιουργήσουν παράνοµα γεωπολιτικά προηγού-
µενα ή µε την ανάγκη της χώρας µας που, σε συµφωνία µε το
Ευρωπαϊκό Δίκαιο αφού θα έχει γίνει η ρήτρα µέρος του, θα έχει
µια ευελιξία στον τρόπο απάντησης;

Αυτό πρέπει να µας απαντήσετε και να πάρετε θέση.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να κάνετε push

backs.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Μην υποσκάπτετε, λοιπόν, από τώρα
ένα κρίσιµο αίτηµα, ένα διαπραγµατευτικό χαρτί της χώρας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να κάνετε push
backs.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Κυρίες και κύριοι, υπάρχουν στιγµές
στην εθνική ασφάλεια της χώρας…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλετε να κάνετε push
backs.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Τζανακό-
πουλε, αφήστε να τελειώσει.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Όταν ένας γείτονας έχει αποδείξει
ότι κυνικά εκµεταλλεύεται πονεµένους ανθρώπους για να τους
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κάνει πολιορκητικό κριό παράνοµης µαζικής διέλευσης συνόρων,
εκείνη τη στιγµή λοιπόν -και θα απαντήσω σε αυτό- που η Ελ-
λάδα…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς θα τους πνίξετε;
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Εσείς τους πνίξατε!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Ενοχλεί αυτό, γιατί πρέπει να πάρετε
θέση.

Τη στιγµή, λοιπόν, που έχεις ανάγκη από αστυνοµικούς και συ-
νοριοφύλακες δεν µπορεί να αναζητάς δικηγόρους.

Ζητάµε, λοιπόν, να νοµοθετηθεί µια τέτοια ρήτρα «ευελιξίας»
ανάλογα µε την ένταση της πρόκλησης και µόνο για όσο χρόνο
αυτή διαρκεί. Με κανένα τρόπο δεν ζητάµε λευκή επιταγή, τη
χρήση της ρήτρας σε κανονικές περιόδους. Όλο αυτό πι-
στεύουµε ότι υπηρετεί τελικά το γενικό πλαίσιο του Διεθνούς Δι-
καίου και του ευρωπαϊκού κεκτηµένου. Αυτή είναι η θέση µας και
σε αυτή πρέπει να πάρετε θέση.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Πήραµε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Να µας πείτε: Θέλετε ελεύθερη τη
δυνατότητα ενός κράτους να χρησιµοποιήσει ή να εκµεταλλευτεί
µια δεξαµενή τεσσάρων εκατοµµυρίων προσφύγων και µετανα-
στών…

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν ήταν αυτό το
ερώτηµα. Δεν µπορεί να παραπλανάτε συνέχεια τον ελληνικό
λαό. Σας παρακαλώ!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): …ή να ενισχύσουµε νοµικά τη δυνα-
τότητα της Ελλάδας να απαντάει µε αποτελεσµατικό τρόπο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Σας διέκοψε εσάς
κανείς, κυρία Αναγνωστοπούλου; Σεβαστείτε τον οµιλητή.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εµένα εσείς µε διακόψατε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μα, δεν σας διέ-

κοψα ούτε εσάς, κύριε Τζανακόπουλε.
Υπάρχουν απαντήσεις και για άλλα θέµατα, αλλά επιτρέπεται

στο Προεδρείο να µιλήσει. Αφήστε τώρα αυτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Είστε, λοιπόν, αντιµέτωποι µε αυτή
την περίεργη -και είµαι πάρα πολύ επιεικής- θέση, ή µε τη θέση
που ζητάει η συντριπτική πλειοψηφία των Ελλήνων και χρειάζεται
την καλύτερη υπεράσπιση των συνόρων, εθνικών και ευρωπαϊ-
κών.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Ο Όρµπαν τη ζητάει,
όχι εµείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Αναγνωστο-
πούλου, θα πει τις απόψεις του ο Υπουργός, όπως είπατε και
εσείς. Σας παρακαλώ! Επιτέλους! Μη διακόψετε ξανά τον οµι-
λούντα.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: (Δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρία Βούλτεψη,

µην παρεµβαίνετε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Θέλετε, λοιπόν, να ζείτε και να ανα-
παράγετε αυτή την υποκρισία. «Ασπίδα» η Ελλάδα, αλλά
υπόλογη ακριβώς επειδή είναι ασπίδα.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι σε εµάς αυτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε επικίνδυνοι.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: (Δεν ακούστηκε).
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τι πετάγεσαι; Θέλει συνή-

γορο; Δεν µπορεί µόνος του;
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ό,τι θέλω θα κάνω!
Κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ωραία. Αφήστε.

Θα δούµε αν και ποιον θα διακόψουµε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εκτός αν είναι του ΣΥΡΙΖΑ.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Μα, τι λέτε; Χάρη

µας κάνετε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα τον διακόψετε, όπως

διακόψατε εµένα; Μόνο εµένα διακόψατε!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Εµείς, λοιπόν, µε αυτή την υποκρισία

δεν συµβιβαζόµαστε και θα επιχειρήσουµε αυτή την υποκρισία
να...

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κύριε Πρόεδρε, ας κάνουν λίγη υποµονή. Δύο ώρες τους

ακούσαµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Περιµένετε, κύριε

Υπουργέ, µισό λεπτό.
Γιατί δεν θέλετε να ακούσετε πράγµατα που είναι αντίθετα, εν-

δεχοµένως, από τις απόψεις σας. Δεν χάθηκε ο κόσµος!
Και εσείς περιµένετε, κύριε Τζανακόπουλε. Θα πει ο Υπουργός

αυτό που θέλει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Κύριε Πρόεδρε, να συνεχίσω; Ένα
λεπτό θέλω.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεκαοκτώ λεπτά µιλάει. Δεν
θα τον διακόψετε; Τελείωσε. Έχει ξεπεράσει το διπλάσιο. Θα τον
κατεβάσετε, όπως κατεβάσατε εµένα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ακούστε. Να σας
το πω; Μιλήσατε τριπλάσιο χρόνο από ό,τι έπρεπε και δεν έχει
µείνει το τριπλάσιο του χρόνου του ακόµα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μίλησα έντεκα λεπτά.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ (ΜΙΛΤΟΣ) ΧΡΥΣΟΜΑΛΛΗΣ: Και εσείς πήρατε τον

διπλάσιο χρόνο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσύ συνήγορος είσαι; Δι-

κηγόρος του είσαι;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Κύριε Τζανακόπουλε, µην εξάπτε-
σθε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Μην το βλέπετε
αριθµητικά. Θα το δείτε µε ποσόστωση αναλογικά. Σας παρα-
καλώ!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Μόνο ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Όχι, για να µη
φανεί ότι κάνουµε κάτι κατ’ εξαίρεση. Αν είναι οκτώ λεπτά, πρέπει
να µιλήσει είκοσι τέσσερα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Γιατί πέντε λεπτά

είχε ο κ. Βίτσας και µίλησε δώδεκα και εσείς µιλήσατε περίπου
τριπλάσιο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Κλείνω. Θα έχετε χρόνο µετά να ηρε-
µήσετε µόλις τελειώσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Αν περάσουµε ένα
λεπτό, είναι πρόβληµα;

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Η διεθνής µας, όµως, δράση, οι
στρατηγικές µας, οι συµµαχίες µας, η παρεµβατικότητά µας δεν
εξαντλείται σε αυτή την πολύ κρίσιµη συζήτηση για το µέλλον
του ευρωπαϊκού συστήµατος µετανάστευσης και ασύλου.
Έχουµε επεκτείνει τη διεθνή µας δράση και στην αναζήτηση υπο-
στήριξης και στήριξης σε διµερές επίπεδο, είτε αυτό αφορά πρό-
σθετη οικονοµική ενίσχυση για τη χώρα είτε τις αποτελεσµατικές
επιστροφές σε τρίτες χώρες είτε στο πολύ κρίσιµο για την Ελ-
λάδα και ευαίσθητο ζήτηµα της µετεγκατάστασης ασυνόδευτων
ανήλικων, αιτούντων άσυλο.

Γι’ αυτό, οφείλω να τονίσω και να ευχαριστήσω µια σειρά κρα-
τών για την εξαιρετική συνεργασία που έχουµε οικοδοµήσει τον
τελευταίο έναν χρόνο, τις Ηνωµένες Πολιτείες, τη Γαλλία, τη Γερ-
µανία, την Ολλανδία, το Ηνωµένο Βασίλειο…

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ: Την Ουγγαρία δεν θα την ευχα-
ριστήσεις;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Την Ουγγαρία;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): …την Ελβετία, τη Νορβηγία, τη
Δανία, τη Σλοβενία, την Πορτογαλία, την Ιρλανδία, το Λουξεµ-
βούργο, τη Φινλανδία, τη Λιθουανία, την Αυστρία, το Βέλγιο, τη
Βουλγαρία, τη Σερβία, αλλά και πολλούς άλλους, που επί ηµε-
ρών σας δεν σας ήξεραν. Εµείς µε όλους αυτούς…

ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Σε εµάς το λέτε
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αυτό; Σας παρακαλώ! Ντροπή!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): …έχουµε διαµορφώσει συνεργασίες.
Ουσιαστικές και αποτελεσµατικές.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Ολοκληρώστε,
κύριε Υπουργέ.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-
τανάστευσης και Ασύλου): Και βεβαίως, θέλω να ευχαριστήσω
και να τονίσω τη συνεργασία µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, την
Ύπατη Αρµοστεία Προσφύγων και τον Διεθνή Οργανισµό Μετα-
νάστευσης.

Η Ελλάδα έχει διαµορφώσει και αναπτύξει µια πλήρη διεθνή
στρατηγική στο µεταναστευτικό. Θα συνεχίσει να το κάνει, µε
επιµονή και προσήλωση στον στόχο της.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Γιατί σας ενο-

χλούν αυτά που λέει ο Υπουργός;
ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Γιατί εµείς δεν µπο-

ρούµε να µιλήσουµε. Εµένα µε κόψατε στα έξι λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κανέναν δεν πρέ-

πει να ενοχλεί ο οποιοσδήποτε οµιλητής, εκτός αν είναι προσβλη-
τικό.

Σας παρακαλώ, κυρία Αναγνωστοπούλου!
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Το κάνουµε, λοιπόν -και τελειώνω µε
αυτό- και θα συνεχίσουµε να το κάνουµε µε επιµονή και προσή-
λωση στον στόχο µας.

Θα συνεχίσουµε να το κάνουµε µε επιµονή στον στόχο µας,
που είναι διπλός: Αφ’ ενός, η προστασία των συµφερόντων της
χώρας, η προβολή των προτεραιοτήτων, των αναγκών και των
θέσεων της και αφ’ ετέρου...

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οφείλω να σας

πω ότι αισθάνοµαι µια ικανοποίηση που οδήγησα στην απώλεια
ψυχραιµίας τον ΣΥΡΙΖΑ και θα κλείσω µε το εξής.

(Θόρυβος στην Αίθουσα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Βλέπετε τώρα;

Σας παρακαλώ, αφήστε τον Υπουργό να τελειώσει. Τελειώνει η
συζήτηση. Δεν υπάρχει παραβίαση του Κανονισµού.

Κύριε Υπουργέ, ολοκληρώστε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Με-

τανάστευσης και Ασύλου): Αν µε αφήσετε, θα ολοκληρώσω.
Κλείνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέγοντας ότι η Ελλάδα

διαµορφώνει και αναπτύσσει µια πλήρη διεθνή ευρωπαϊκή στρα-
τηγική στα θέµατα της µετανάστευσης και του ασύλου και θα συ-
νεχίσει να το κάνει µε επιµονή και προσήλωση στον στόχο που
είναι διττός: Αφ’ ενός, να προστατεύσουµε και να προωθήσουµε
τα συµφέροντά µας στο κρίσιµο αυτό ζήτηµα του µεταναστευτι-
κού, να προωθήσουµε τις θέσεις µας και τις ανάγκες µας για στή-
ριξη, αφ’ ετέρου, να αναδείξουµε τη χώρα, την Ελλάδα, ως µια
χώρα αναφοράς για τα ζητήµατα µετανάστευσης και ασύλου, τα
οποία, όπως έχει τονίσει ο Οργανισµός Ηνωµένων Εθνών, θα
είναι στην κορυφή της διεθνούς πολιτικής ηµερήσιας διάταξης
για τον 21ο αιώνα. Αυτή είναι η φιλοδοξία µας. Αυτή είναι η προ-
σπάθειά µας και θα πετύχουµε. Να το ξέρετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΙΑ) ΑΝΑΓΝΩΣΤΟΠΟΥΛΟΥ: Το είδαµε!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον

λόγο επί προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Τελειώσαµε. Δεν

υπάρχει προσωπικό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν τελειώσαµε, κύριε Πρό-

εδρε. Δεν θα πάρει θέση το Προεδρείο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Θα τα πείτε µετά

στο Εντευκτήριο.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Κύριοι συνάδελφοι, έχετε καταδείξει όλες οι πτέρυγες πόσο
υψηλού επιπέδου είναι αυτή η Βουλή. Ας αγνοήσουµε αυτό που
έγινε τώρα, ας µην καταγραφεί στα Πρακτικά κάτι και εν πάση
περιπτώσει να λήξει οµαλά η συζήτηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι συµπεριφορά αυτή;
Θα κάνετε µια σύσταση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Έχω κάνει σύ-
σταση προς όλες τις πλευρές. Πρέπει να σεβόµαστε όλοι τον Κα-
νονισµό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κύριε Τζανακό-
πουλε, εδώ δεν ήρθαµε για να εντυπωσιάζουµε.

Ξέρω ότι η Βουλή έχει και ένα θέαµα, αλλά είναι άλλο το θέαµα
και άλλο το θέατρο που µερικές φορές γίνεται. Λοιπόν, αφήστε
τα αυτά. Ας σταµατήσουµε.

Έπειτα ο Κανονισµός λέει καθαρά πως όταν ξεφεύγει κανείς
από το θέµα, µπορεί ο Πρόεδρος να διακόπτει και να του αφαιρεί
τον λόγο. Ε, δεν το κάνουµε αυτό. Υπάρχει µια παράδοση εδώ
στη Βουλή που µπορεί ένας να ξεφεύγει από το θέµα και να επε-
κτείνεται. Είχαµε τώρα µια σύµβαση να κυρώσουµε και επεκτα-
θήκατε σε όλο το φάσµα του µεταναστευτικού. Εντάξει, υπήρξε
µια ανοχή από το Προεδρείο, αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι πρέπει
να πηγαίνουµε σε αντεγκλήσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση ενιαία επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μετανάστευσης και Ασύλου:
«Κύρωση της Συµφωνίας για την έδρα µεταξύ της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Υποστήριξης για το
Άσυλο (EASO) για τη λειτουργία του επιχειρησιακού γραφείου
της EASO στην Ελλάδα».

Η ψηφοφορία περιλαµβάνει την αρχή του νοµοσχεδίου, το
άρθρο πρώτο, το ακροτελεύτιο άρθρο καθώς και το σύνολο του
νοµοσχεδίου. 

Παρακαλώ να ανοίξει το σύστηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφο-
ρίας.

(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Εφόσον

έχει ολοκληρωθεί η ψηφοφορία, παρακαλώ να κλείσει το σύ-
στηµα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας.

(ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΗΛΕΚΤΡΟΝΙΚΗ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Οι θέσεις των κοµ-
µάτων, όπως αποτυπώθηκαν κατά την ψήφιση µε το ηλεκτρονικό
σύστηµα, καταχωρίζονται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχουν ως εξής:
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Κύρωση της Συµφωνίας για την έδρα µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Υποστήριξης για
το Άσυλο (EASO) για τη λειτουργία του επιχειρησιακού γρα-

φείου της EASO στην Ελλάδα
Επί της Αρχής     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI
ΜέΡΑ25: OXI

Άρθρο πρώτο ως έχει     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI

ΜέΡΑ25: OXI

Ακροτελεύτιο Άρθρο     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ
Ν.Δ.: ΝΑΙ

ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ
Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ

Κ.Κ.Ε.: OXI
ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI

ΜέΡΑ25: OXI
Επί του Συνόλου     ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ

Ν.Δ.: ΝΑΙ
ΣΥΡΙΖΑ: ΝΑΙ

Κίνηµα Αλλαγής: ΝΑΙ
Κ.Κ.Ε.: OXI

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΛΥΣΗ: OXI
ΜέΡΑ25: OXI
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεπώς, µετά την
ολοκλήρωση της ψηφοφορίας µε το ηλεκτρονικό σύστηµα, το
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Μετανάστευσης και Ασύλου: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας για την έδρα µεταξύ της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Υποστήριξης για το
Άσυλο (EASO) για τη λειτουργία του επιχειρησιακού γραφείου
της EASO στην Ελλάδα» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη
συζήτηση, επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας για την έδρα µεταξύ της Ελληνικής
Δηµοκρατίας και της Ευρωπαϊκής Υπηρεσίας Υποστήριξης για
το Άσυλο (EASO) για τη λειτουργία του επιχειρησιακού γρα-
φείου της EASO στην Ελλάδα

Άρθρο πρώτο 

Κυρώνεται και έχει την ισχύ που προβλέπει το άρθρο 28 παρ.
1 του Συντάγ�ατος, η Συ�φωνία για την έδρα µεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Ευρωπαϊκής Υπηρε-
σίας Υποστήριξης για το Άσυλο (EASO) για τη λειτουργία του
επιχειρησιακού γραφείου της EASO  στην Ελλάδα,  που υπογρά-
φηκε στην Αθήνα την 28η Ιανουαρίου 2020, το κεί�ενο της οποίας
σε πρωτότυπο στην ελληνική και στην αγγλική γλώσσα, έχει ως
εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 17
παρ. 1 αυτής.

Αθήνα,..........................2020

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προ-
εδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως
προς την ψήφιση στο σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων: της Πέµπτης 2 Απριλίου 2020, της Τετάρτης
8 Απριλίου 2020, της Πέµπτης 9 Απριλίου 2020, της Πέµπτης 23
Απριλίου 2020, της Παρασκευής 24 Απριλίου 2020, της Τετάρτης
29 Απριλίου 2020 και της Πέµπτης 30 Απριλίου 2020 και ερωτάται
το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων: της Πέµπτης 2 Απριλίου 2020, της Τε-
τάρτης 8 Απριλίου 2020, της Πέµπτης 9 Απριλίου 2020, της
Πέµπτης 23 Απριλίου 2020, της Παρασκευής 24 Απριλίου 2020,
της Τετάρτης 29 Απριλίου 2020 και της Πέµπτης 30 Απριλίου
2020 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 17.45’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Τετάρτη 17 Ιουνίου 2020 και ώρα 9.00’, µε αντικείµενο ερ-
γασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαί-
ρων ερωτήσεων.
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1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ

3. ΠΡΟΣΤΑΣΙΑΣ
ΤΟΥ ΠΟΛΙΤΗ

5. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ

2. ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

4. ΕΡΓΑΣΙΑΣ ΚΑΙ
ΚΟΙΝΩΝΙΚΩΝ
ΥΠΟΘΕΣΕΩΝ

6. ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΣΗΣ
ΚΑΙ ΑΣΥΛΟΥ 

7. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΜΕΤΑΝΑΣΤΕΥΣΗΣ
ΚΑΙ ΑΣΥΛΟΥ».

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                        ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


